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Pēc Briseles 
apkārt zemeslodei

 turpinājums 4. lpp.

Ventspilī izrādās 
vistīrākais gaiss lielo 
ostas pilsētu starpā

Jūlija pēdējā dienā Valsts vides dienesta Ventspils 
reģionālās pārvaldes telpās notika AS “Ventspils 
tirdzniecības osta” un iedzīvotāju tikšanās ogļu pu-
tēšanas jautājumā. VTO darbinieki un vides eksperti 
bija sagatavojuši izsmeļošas atbildes par visiem šajā 
kontekstā ventspilniekus interesējošiem jautāju-
miem. 

T 
ikšanās sāku-
mā starptautis-
kā vides konsul-
tāciju uzņēmu-
ma “Estonian, 

Latvian & Lithuanian 
Environment” (ELLE) val-
des locekle Aiga Kāla 
informēja par ogļu putek-
ļu ietekmi uz gaisa kvali-
tāti un iedzīvotāju veselī-
bu. Tā kā par šo jautāju-
mu publiskajā telpā pēdē-
jā laikā bijis ļoti daudz 
dezinformācijas, kas radī-
jis iedzīvotājiem lielu neiz-
pratni, A.Kāla paskaidroja, 
ka ar aci saskatāmie ogļu 
putekļi veselībai nav kai-
tīgi un līdz plaušām neno-
nāk. “No cilvēka veselības 
viedokļa uzmanība drīzāk 
jāpievērš smalkajām cie-
tajām daļiņām, kuras ir 
mazākas par PM10. Tikai 
tās, nokļūstot dziļāk cilvē-

ka organismā, var ietek-
mēt veselību,” skaidroja 
eksperte. 

GAISA KVALITĀTE 
LABĀKA NEKĀ RĪGĀ 
UN LIEPĀJĀ

PM10 atļautā koncentrā-
cija dzīvojamā zonā ir 50 
mikrogrami/kubikmetrā, un 
saskaņā ar vides normatī-
viem šo robežlielumu gadā 
drīkst pārsniegt ne vairāk 
ka 35 reizes. Saskaņā ar 
Latvijas Vides, ģeoloģijas un 
meteoroloģijas centra ope-
ratīvajiem datiem, šogad 
Rīgā līdz 27. jūlijam pieļau-
jamais putekļu daļiņu dau-
dzums gaisā pārsniegts jau 
44 reizes, Liepājā putekļu 
koncentrācija gaisā atļau-
to rādītāju laikā pārsnie-
gusi astoņas reizes, kamēr 

IZDEVĀS UZTIKT 
UZ FLAGMAŅA

“Jā, pēc Ventspils J. 
Fabriciusa 1. vidusskolas 
beigšanas, stājoties Latvijas 
Universitātes ( LU) juristos, 
uz vienu studiju vietu bija 
25 pretendenti. Ja to var 
saukt par “ceļa laušanu”, 
tad jā – pārējie divdesmit 
četri palika aiz LU borta. 
Man, zēnam no provinces, 
kas Rīgu bija redzējis gal-
venokārt tikai pie vecve-
cākiem uz Alūksni vasarās 
cauri braucot, izdevās uz 
toreizējā augstākās izglītī-
bas flagmaņa klāja uztikt 
un noturēties. Uz kādu laiku 
nokāpjot no tā, lai pastrādā-

tu Rīgas kinostudijā un atkal 
atgriežoties savā “alma 
mater”, bet tas ir atsevišķs 
stāsts,” Einārs ir ciets reā-
lists, bet par šo periodu 
saka, ka toreiz piedzīvoti arī 
ar prātu grūti izskaidrojami 
gadījumi.   

“Vidusskolā nebiju starp 
zubrītājiem un teicamnie-
kiem, bet man patika (un 
joprojām patīk!) mācīties, 
uzzināt un piedzīvot aizvien 
kaut ko jaunu. Tas varbūt 
gēnos no vecākiem peda-
gogiem? Tēvs Ilgvars prata 
vismaz četras svešvalodas, 
viņa istabā  viena siena 

No malas skatoties, 
uz lauku skolotāju ģi-
menē dzimušo Eināru 
Punkstiņu pilnībā 
var attiecināt pasau-
lē pazīstamo angļu 
teicienu ”self–made 
man”, kas burtiski 
nozīmē “cilvēks, kas 
pats sevi veidojis”. 
Ar to saprotot, ka 
cilvēks tikai un vienīgi 
pats sev izlauzis ceļu 
dzīvē un piepildījis 
iecerēto. Pats Einārs 
sava līdzšinējā dzīves gājuma atstāstā gan nekādu 
dramatisku “ceļa laušanu” uz tagadējo darbavie-
tu, prestižo jurista amatu Eiropas Parlamentā (EP) 
Briselē, nesaredz. Uzskatot, ka šādu iespēju viņam, 
līdzīgi kā daudziem citiem, savulaik visnotaļ vēlīgi 
pašķīris ģeopolitisko pārmaiņu laiks. Einārs bijis 
starp tiem, kam pieticis prāta un gribasspēka šo 
piedāvājumu izmantot. Grūtākais bijis pats sākums, 
kas sakritis ar padomju impērijas norietu. 

Kā 
izvērtīsies plašā pilsētas 
svētku svinēšana šogad, 
rādīs laiks. Jā, starp citu, 
laika apstākļu prognoze 
gan nesola to labāko, tur-

klāt svētku centrālajā dienā gaidāms pat 
īpaši liels nokrišņu daudzums. Lai līst! Svētku 
norisei tas nekad nav kaitējis, un īstus svēt-
ku svinētājus pat lietus nespēj nobiedēt, 
turklāt tādā ilgstošā tveicē spirgts lietutiņš 
tikai nāks par labu, vai ne? Vasarīga duša 

Daudz laimes 728. dzimšanas dienā!
Jau šajā nedēļas nogalē trīs dienas gan paši ventspilnieki, gan tuvāki un tā-
lāki ciemiņi pulcēsies vienkopus, lai krāšņi un ar vērienu nosvinētu Ventspils 
pilsētas 728. dzimšanas dienu. Kā jau ik gadu, gaidāma plaša un daudzvei-
dīga programma, kurā katrs varēs atrast sev ko saistošu. Pat tie, kuriem ir 
visaugstākās un smalkākās prasības, tā sola svētku rīkotāji.

nāks par labu arī krāšņajiem ziedu paklā-
jiem, kurus visu šo nedēļu veidoja 28 floristu 
komandas. Šogad festivāla devīze ir: “Latvija 
– zeme, kas zied!”. Tieši sestdien ikviens 
ventspilnieks un pilsētas viesis varēs nobal-
sot par savu simpātiju. Balsošana notiks ar 
akmentiņiem laikā no plkst. 11 līdz 14. Jau 
stundu vēlāk uz galvenās skatuves paziņos 
festivāla laureātus.

 turpinājums 7. lpp.

Jautājums par ēkām piegulošās teritorijas kopšanu 
aktualizējas  gadu no gada. Privātmāju īpašnieki par 
šādu netaisnību ir sašutuši, pašvaldības savu iedzīvotāju 
domas negrib ne dzirdēt. Arī Ventspils pilsētas pašvaldī-
ba nav izņēmums. 

Piegulošo teritoriju 
strīdusābols

EP likumdošanas koordinācijas 
administrators Einārs  
Punkstiņš.

L 
ietas būtība ir vien-
kārša: privātmā-
ju īpašniekiem, kuri 
maksā gan iedzī-
votāju ienākuma 

nodokli, gan nekustamā 
īpašuma nodokli, obligā-
tā kārtā ir jāuztur kārtībā 
arī viņu īpašumam piegu-
ļošā pašvaldības teritorija. 
Daudzdzīvokļu māju dzīvok-
ļu īpašniekiem šādas prasī-
bas nav, par pieguļošās teri-
torijas tīrīšanu rūpējas sēt-
nieks, kura darba samaksa 
iekļauta komunālo pakalpo-
jumu rēķinā. Taču realitātē 
šie iedzīvotāji atrodas pat 
ļoti nevienlīdzīgā situācijā 
– daļai no viņiem publis-
kā lietošanā esošo teritori-
ju uzturēšana kārtībā prasa 
ievērojamus resursus – gan 
ieguldītā darba, gan nau-
das ziņā, bet citiem – vien 
pāris eiro mēnesī. Savukārt 
pašvaldība, kura saņem gan 
ienākuma nodokļa lauvas 
tiesu, gan nekustamā īpa-
šuma nodokli, galvenokārt 
nodarbojas ar “nogrēkoju-
šos” īpašnieku administratī-
vo sodīšanu. Pretimnākšana 
atvieglojumu veidā pienā-
kas vien tiem, kuriem tā pie-
nākas pašvaldības sociālās 
palīdzības ietvaros.

JAUTĀJUMU SKATA PAT 
SATVERSMES TIESĀ

Savulaik lieta par piegulo-
šo teritoriju kopšanu aizgā-

ja pat līdz Satversmes tiesai. 
Kāds rīdzinieks konstitucionā-
lajā tiesā apstrīdēja „Rīgas 
pilsētas teritorijas kopšanas 
un būvju uzturēšanas notei-
kumu” 4.3. un 4.4.punkta 
atbilstību Latvijas Republikas 
Satversmes 105.pantam 
(Ikvienam ir tiesības uz īpa-
šumu). Minētās normas pare-
dzēja: “piegulošās teritorijas 
kopšanu (zālienu nopļauša-
nu, ietves tīrīšanu, atkritu-
mu savākšanu un izvešanu); 
nekustamā īpašuma un pie-
gulošajā teritorijā esošo gājē-
ju ietvju, izņemot sabiedriskā 
transporta pieturvietas, attī-
rīšanu no sniega un ledus 
līdz ietves segumam, pretslī-
des materiāla kaisīšanu, kā 
arī pagalma celiņu tīrīšanu 
un kaisīšanu katru dienu līdz 
plkst. 8.00 (..).”

Būtībā līdzīgas prasības 
ir arī Ventspils pilsētas teri-
torijas kopšanas un būvju 
uzturēšanas noteikumos, 
tādēļ jo interesantāki šķiet 
Satversmes tiesas argumenti, 
saskaņā ar kuriem ST 2014.
gadā apmierināja konstitu-
cionālās sūdzības iesniedzē-
ja prasību un atzina, ka tā 
kā Rīgas dome nav ieviesu-
si savas līdzdalības mehānis-
mu, lai mazinātu apgrūtinā-
jumu, kuru īpašniekiem rada 
apstrīdētajās normās noteik-
tais pienākums, tad minētās  
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Trīs cietušie divu namu 
ugunsgrēkā
Ventspilī gandrīz vienā laikā notikušajos 
divos nopietnos ugunsgrēkos dzīvojamās 
ēkās izglābti kopumā trīs cietušie. Ūdens ielā 
ugunsgrēks bija izcēlies neapsaimniekotā 
ēkā. Piedūmojuma dēļ no blakus esošajām 
ēkām evakuēti kopumā 20 cilvēki. Karlīnes 
ielā pilnībā nodega divstāvu koka dzīvojamā 
māja 140 m2 platībā, atstājot bez pajumtes 
vairākus cilvēkus.

Ventspilī aiztur narkotiku 
izplatītājus
Valsts policijas Kurzemes reģiona pārvalde 
par narkotisko un psihotropo vielu nelikumī-
gu apriti Ventspilī aizturēja divas personas 
– 1984. gadā dzimušu vīrieti un 1985.gadā 
dzimušu sievieti. Abas aizturētās personas ir 
ventspilnieki. Izņemti 10 g vielas, kas satur 
karfentanilu un 12 g metamfetamīnu, kā arī 
buprenorfīnu saturošas tabletes. Vīrietis jau 
iepriekš bija nonācis policijas redzeslokā par 
līdzīga nozieguma izdarīšanu, un tiesa viņam 
piemēroja drošības līdzekli – apcietinājumu.

Sāk rehabilitācijas nodaļas 
projektēšanu
Ventspils slimnīcā parakstīts līgums par 
Rehabilitācijas nodaļas būvprojekta izstrādi. 
Tas paredz izveidot atsevišķu nodaļu, izbū-
vējot divu stāvu piebūvi pie slimnīcas ēkas 
Pētera ielā 33. Nodaļā paredzētas 10 dienas 
stacionāra gultas vietas, plaša fizioterapijas 
zāle ar speciālajiem rehabilitācijas trenažie-
riem, rehabilitācijas baseins, ūdens procedū-
ras, ergoterapijas, logopēda un citu funkcio-
nālo speciālistu kabineti. Būvprojekta izstrā-
de ilgs vienu gadu, savukārt būvdarbus plā-
nots veikt 2020. un 2021. gadā. 

Sudrabs pasaules bioloģijas 
olimpiādē
Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas absolvents 
Artūrs Sokolovskis izcīnījis sudraba medaļu 
starptautiskajā bioloģijas olimpiādē, kas noti-
ka Irānas galvaspilsētā Teherānā. Skola patei-
cas bioloģijas skolotājai Irinai Ivanei par sko-
lēna sagatavošanu olimpiādei, un tā palīdzot 
sasniegt izcilu rezultātu.

409 000 eiro 1. pamatskolas 
teritorijai
Ventspils 1. pamatskolā turpinās mācību ies-
tādes teritorijas labiekārtošanas darbi, kuru 
īstenošanai Ventspils pilsētas dome atvēlē-
ja teju 409 000 eiro. Skolas teitorijā izbūvē 
bruģakmens celiņus ar apgaismojumu, jaunu 
žogu un vārtus, ierīkos arī sporta zonu. Te 
būs strītbola laukums, skrejceļi, tāllēkšanas 
sektors, kā arī vingrošanas un rotaļu iekārtas.

Raksta īsziņu un ietriecas 
kravas auto
Kāds Ventspils jaunietis Kustes dambī brau-
ciena laikā ar divriteni rakstījis īsziņu, taču 
nav pamanīnijs priekšā esošo kravas auto. 
Ventspilnieks traucies lielā ātrumā un ietriecies 
automašīnai aizmugurē. Puisis guvis tik nopiet-
nas traumas, ka viņu nācās nogādāt slimnīcā.

Nozog naudu no baznīcas 
ziedojumu lādes
Ventspils novada Usmā notikusi ielaušanās 
vietējā baznīcā, un no tās nozagti ziedoju-
mi. Garnadži izsituši baznīcai logu, iekļuvuši 
dievnamā un no ziedojumu lādes nozaguši 
naudu. Policija gan neatklāj, cik liels bijis gar-
nadžu guvums.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Noslēpums par noslēpumu
Drošības policija (DP) jau aptuveni astoņus mēnešus ne-
atklāj, kādā veidā tiek izvērtēts Korupcijas novēršanas un 
apkarošanas biroja (KNAB) dienesta pārbaudes slēdziens par 
“oligarhu sarunu” nokļūšanu publiskajā telpā.

(No “Ventspilnieks.lv” ziņu lentes)

• • •

T 
as, ka t.s. “oligarhu sarunas” viesmīlīgajā viesnīcas 
“Rīdzene” luksa istabiņā ir vien veču pamuldēšana pie 
laba sarkanvīna glāzes, nav nekāds noslēpums. Tā teikt, 
ko tik kaismīgās diskusijās nesarunā. Līdz ar to nav 
nekāds noslēpums arī tas, ka nekāda krimināllieta no 

šīm “sarunām” nesanāk. Toties baiss un nevienam neizpaužams 
ir noslēpums par to, kāpēc un kā valsts noslēpums par “oligar-
hu sarunu” saturu nonācis atklātībā. Un vēl lielāks noslēpums, 
protams, ir pati noslēpuma atklātībā nonākšanas izmeklēšana. 
Noslēpums par valsts noslēpumu. Neviens nedrīkst zināt, kas tieši 
tiek izvērtēts, kā tas tiek izvērtēts un kāpēc vispār tas tiek izvēr-
tēts. Drošības policija labākajās cara laika slepenpolicijas tradīci-
jās norāda informāciju alkstošajai sabiedrībai: viss ir slepens, viss 
ir ļoti slepens. Kas zina, varbūt uzzinot šo šausmīgo noslēpumu, 
cilvēkam ar vājākiem nerviem var palikt slikti ar sirdi...

Protams, ir bēdīgi, ka visa diskusija par un ap “oligarhu sarunām” ir 
novirzījusies no sarunu satura un valsts nozagšanas fakta uz to, kurš, 
atvainojiet par izteicienu, maitasgabals šo informāciju ir iedevis žurnā-
lam “Ir”. Tātad izmeklēšanas vērts ir nevis tas, kā un kāpēc tiek dalīti 
amati, saskaņoti ekonomisku afēru plāni un sadalītas ietekmes zonas, 
bet gan tas, ka vajag izķert un sodīt to vai tos, kuri grib, lai arī sabied-
rība par to uzzina. Ja ne visu, tad vismaz – uzzina vairāk. Un vēl bēdī-
gāk, ka “noslēpums” ir pat pats DP uzsākto dienesta pārbaužu “priekš-
mets” – respektīvi, kas vispār tiek pārbaudīts un kādā veidā.

Tātad – būtībā vienīgais reālais ieguvums no visa šī milzīgā skan-
dāla politiskajā virtuvē ir apziņa, ka mēs tagad labi zinām to, par 
ko pirms tam nojautām. Un vēl esam iemācījušies “pārliecinošo 
leksiku”, kādā tiek kārtotas valstiskas lietas. Protams, kā papildu 
bonuss: esam uzzinājuši, ko īstenie marionešu teātra vadītāji domā 
par vienu vai otru ietekmīgu vai mazāk ietekmīgu politiķi Saeimā, 
valdībā vai tiesībsargājošās instancēs. Viens mazliet par daudz glāzē 
ieskatās, citam nagi niez uz lielāka kumosa nogriešanu no svētku 
tortes, vēl cits – ir pārāk mīksts un lokans... Citiem vārdiem, katram 
jau sava uts, katram pa kādam trūkumam, un vispār – neviens taču 
nav bez grēka.

Drošības policijas rūpīgi sargātais noslēpums par to, kādā veidā 
un kas tiek pārbaudīts, nenoliedzami, ir no likuma puses attaisnots 
– sak, esam pilnīgi slepena organizācija, pilnīgi slepeni strādājam 
ar informāciju, sargājam valsts noslēpumu kā savu acuraugu. Citādi 
sanāks kā “knābim” – nesmukums pa visu ģīmi. Un pilnīgi slepeni, 
protams, arī nodosim visu informāciju kur un kam nepieciešams, lai 
tie tur tālāk – arī pilnīgi slepeni – varētu pieņemt lēmumu par vai-
nīgo sodīšanu ar visu likuma bardzību. Par ko un kāpēc tiks sodīti 
– arī tas ir slepeni. Tiesa gan, visa šī noslēpumu par noslēpumu sar-
gāšana šobrīd izskatās visai komiska, jo labi zināms ir gan dienesta 
pārbaudes iemesls, gan iepriekšējā informācija, kas izraisījusi visu 
sekojošo notikumu lavīnu. Neatbildēts ir tikai viens jautājums: ko 
tieši šai pārbaudei vajadzētu noskaidrot? Un runa nebūt nav, ka, lūk, 
persona A ir aiznesusi mapīti ar ierakstiem uz žurnālu “Ir”. Tas tāpat 
ir skaidrs. Svarīgāk būtu uzzināt – kā tas tā varēja gadīties, ka KNAB 
ar tādu pacēlumu un jaudu uzsāktā lieta izčabēja un pazuda nebū-
tībā gluži kā lietus lāses šīs vasaras izkaltušajās smiltīs? Un te nu 
DP, tāpat kā pašam KNAB būtu jāspēj sniegt atbildes – atklāti, nevis 
slepeni kaut kur kuluāros. Kurš, kāpēc un kā brīdināja operatīvajā 
lietā iesaistītos “oligarhus”, ka par viņiem “interesējas” šādā pār-
baudes procesā? Jo šis jautājums ir daudz svarīgāks par pašu “saru-
nu” nopludināšanas faktu. Varētu pat teikt – valstiski svarīgāks. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Šajā nedēļas nogalē, kad trīs dienas tiek 
svinēta Ventspils pilsētas 728. dzimša-
nas diena, pastaigām pēc rekonstrukci-
jas tiks atvērts Ventspils ostas Dienvidu 
mols. Uz tā kopš agra pavasara noritēja 
tik vērienīgi rekonstrukcijas darbi, kādus 
Dienvidu mols nebija pieredzējis vairāk 
nekā pusgadsimtu, un nu ventspilnie-
ki un pilsētas viesi varēs novērtēt tā 
uzspodrināto veidolu un atkal izbaudīt 
skaistu pastaigu.

Pilnībā noslēgušies Vidumupītes tilta pārbūves darbi Kuldīgas ielā, tādēļ no 1. augusta tas atkal ir atvērts gājējiem  
un transportlīdzekļu kustībai, informē pašvaldības Komunālā pārvalde.

Atkal atvērts tilts  
pār Vidumupīti Kuldīgas ielā

V 
entspils tā dēvētais Sarkanais tilts 
pāri Vidumupītei celts 20.gadsim-
ta sākumā. Sākotnēji tilts ticis celts 
arkveidā ar četriem granīta margu 
balstiem, norobežojot abas puses. 

Vēlāk, pirmās brīvvalsts laikā tiltam izbūvē-
tas biezākas margas. Vēlāk tiltu paplašinot un 

izbūvējot brauktuvei arī gājēju un velosipēdu 
celiņu, tam papildus izbūvētas dzelzsbetona 
konstrukcijas, tilts iztaisnots un tam piešķirts 
funkcionāli primitīvāks vizuālais tēls, stāsta 
Komunālās pārvaldes pārstāve Līga Zute.

Tā kā tilts gadu gaitā bija pilnībā nolieto-
jies un atradās sliktā tehniskā stāvoklī, tika 

nolemts to rekonstruēt. Tiltam veikta neso-
šo konstrukciju pārbūve, velves atjaunoša-
na, jauna seguma izbūve ar betona bruģak-
meni brauktuvei un gājēju ietvei, klinkera 
bruģa segumu, uzlikti atjaunoti četri esošie un 
astoņi jauni norobežojošie granīta balsti, kas 
savienoti ar ozolkoka margām. 

Dienvidu mols atvērts pastaigām 
pilsētas svētku laikā

T 
iesa, kā norādīja Ventspils Brīvostas 
pārvaldes pārstāve Inga Ieviņa, pēc 
svētkiem uz neilgu laiku molam 
atkal būs ierobežota piekļūšana. 
Tas esot nepieciešams, lai pilnībā 

pabeigtu pēdējos mola labiekārtošanas un 
sakopšanas darbus. Mols pastaigām būs pie-
ejams trīs dienas – no 3. augusta līdz pirmdie-
nas, 6. augusta rītam.

Dienvidu mola plašā un vērienīgā rekons-
trukcija sākās šī gada martā. Šobrīd būvdar-
bi ir gandrīz pilnībā pabeigti, taču atlicis vēl 
uzklāt pēdējo celiņa seguma kārtu un pabeigt 
zemā apgaismojuma uzstādīšanu. Lai nodro-
šinātu labāku izturību pret viļņiem, Dienvidu 
mols papildināts ar 1349 piecas tonnas sma-
giem tetrapodiem, 19 tetrapodiem 13 tonnu 

smagumā, kā arī ar 204 betona masīviem, no 
kuriem katrs sver 45 tonnas. Ir veikts arī mola 
fasāžu remonts, atjaunots tā segums un izbū-
vēts jauns apgaismojums visā mola garumā.

Dienvidu mola atjaunošanas projektu īste-
no AS “BMGS”. Kopējās būvdarbu izmaksas 
ir 2,4 mlj. eiro, no tām 85% sedz Eiropas 
Savienības Kohēzijas fonda finansējums.

Dienvidu mols Ventspilī ir viena no iecie-
nītākajām ventspilnieku un viesu pastaigu 

vietām, bet ostai mols ir viena no svarīgāka-
jām hidrobūvēm. Tas ir dambis, kas no ciet-
zemes iestiepjas jūrā un pasargā ostu no viļ-
ņiem, ledus un sanesumiem. Ventspils ostas 
moli to tagadējā veidolā būvēti pirms vairāk 
nekā 100 gadiem, taču pēdējie nozīmīgākie 
remontdarbi veikti pagājušā gadsimta 90. 
gadu vidū. Tik pamatīgu rekonstrukciju kā 
šogad Dienvidu mols nav pieredzējis vismaz 
60 gadus, uzsver brīvosta. 
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Tuvojas Ventspils pilsētas svētki, laiks ir 
īsti vasarīgs! Kāds ir noskaņojums Ventspils 
pilsētas domes opozīcijai? 

Vasara tik tiešām padevusies vienreizēja! 
Īsti piemērota pilsētai ar lieliskām kāpām, ar 
atpūtas iespējām pie jūras. Žēl vienīgi, ka pil-
sētas iedzīvotājiem svētku sajūtu bojā karstu-
ma ietekmē reizumis palielinātā putekļu kon-
centrācija vai naftas produktu pārkraušanas 
smaku virmošana gaisā. Par to ne mazums 
pēdējās dienās tiek runāts medijos. Diemžēl 
tas viss notiek iesaistīto pušu konfliktējošā 
gaisotnē. 

Zīmīgi, ka jūnija pēdējās dienās mēs, četri 
mazākuma deputāti – Dace Korna, Aivis un 
Ivars Landmaņi un es – iesniedzām Ventspils 
pilsētas domei 13 jautājumus, to starpā, kā 
tiek izmantoti Ventspils Brīvostas pārvaldei 
valdījumā nodotie pašvaldības aktīvi, kāpēc 
Ventspils pilsētas pašvaldības pārstāvji Aivars 
Lembergs, Jānis Vītoliņš, Guntis Blumbergs 
un Didzis Ošenieks ne reizes nav sniegu-
ši Ventspils domes sēdēs publisku pārska-
tu par savu darbību brīvostas valdē? Mēs 
likām uzsvaru uz to elementāro patiesību, 
ka Ventspils Brīvostas pārvalde ir Ventspils 
pilsētas domes izveidota iestāde, ka tāpēc 
tai jāauditē un jāpārbauda brīvostas darbī-
bas tiesiskums, ka šim procesam, ja tāds 
notiek, jābūt publiski pārskatāmam. Diemžēl 
tā tas nav. Vismaz es  kā šī sasaukuma depu-
tāts Brīvostas pārvaldes atskaites pašvaldībai 
neesmu redzējis.

Ventspilniekiem būtu interesanti zināt, 
ko jums, opozīcijas deputātiem, atbildēja 
domes vadība?

Ventspils pilsētas domes izpilddirektora 
Alda Ābeles atbilde kārtējo reizi bija cinis-
ki vienkārša – informējam jūs, ka Ventspils 
Brīvostas pārvalde ir Ministru kabineta pārrau-
dzībā, savukārt to īsteno satiksmes ministrs. 
Ābele deklarēja, ka brīvostas kompetenci 
nosaka likumi un pašas brīvostas iekšējo režī-
mu reglamentējošie noteikumi, ka tādejādi 
Ventspils pilsētas dome nevar sniegt atbildes 
mums, četriem mazākuma deputātiem, uz 
mūsu iesniegumā uzdotajiem jautājumiem. 
Īsāk  sakot,  stāviet pie ratiem! 

Tātad Ventspils pilsētas domes admi-
nistrācija jums iedeva kurvīti, kamēr paši 
kučierē grezno karieti! Jūsu gatavība 
iesaistīties ostas problemātikas risināšanā 
tika atraidīta! Kāpēc? Kā jūs to izskaidrotu? 

Patiesībā to ir grūti izskaidrot demokrātis-
kās un tiesiskās kategorijās domājošiem cil-
vēkiem. Tādiem nav saprotams, kāpēc laba 
darba rezultāti ir jānoklusē, jātur slepenībā 
jeb jāslēpj. Tātad tam ir kāds vien pašvaldī-
bas un valsts mantas ostā apsaimniekotā-
jiem vien zināms iemesls. Iepriekš, veicot 
Ventspils Brīvostas pārvaldes darbības efekti-
vitātes un atbilstības normatīvo aktu prasībām 
novērtējumu, Valsts kontrole jau bija atzinu-
si, ka brīvostas darbība ir necaurskatāma. Pie 
tam labas pārvaldības principu trūkumu Valsts 
kontrole pamatoja arī ar faktu, ka Brīvostas 
pārvalde liedz informāciju Ventspils pilsētas 
domes deputātiem, kuriem ir jāveic Brīvostas 
pārvaldes pārraudzība!

Tomēr pēc 13.jūlija Ventspils pilsētas 
domes sēdes deputāts Didzis Ošenieks 
informēja, ka viņš aktīvi risina ogļu putē-
šanas problemātiku no AS “Ventspils tirdz-
niecības osta” atklātā tipa piestātnēm, ka 
neesot pat ielaists uzņēmuma teritorijā, 
ka mobilizē iedzīvotājus cīņai pret ogļu 
putēšanu!

Tik tiešām tas izklausījās iespaidīgi, jo 
pats piedalījos šajā domes sēdē. Ne viena 
vien laikraksta virsrakstu līmenī tika izcelts 
Ošenieka AS "Ventspils tirdzniecības osta" 
neielaišanas fakts. Tika akcentēta šī uzņē-
muma un valsts, reģionālās vides dienestu 
gluži vai sazvērnieciska sadarbība, lai falsi-
ficētu, samazinātu kritiskā ogļu putekļu pie-

Ventspils pašvaldība un ogļu putekļi 
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sārņojuma līmeni Ventspils pilsētā. Tomēr jau 
uzreiz pēc ilggadēja domes priekšsēdētāja 
vietnieka un Ventspils brīvostas valdes locek-
ļa Didža Ošenieka 13.jūlija runas domē, uzde-
vu vienkāršu jautājumu, ko viņš un pārējie trīs 
pašvaldības pārstāvji brīvostas valdē, Aivars 
Lembergs, Jānis Vītoliņš Guntis Blumbergs, 
ir paveikuši, lai kopējiem spēkiem, piesais-
tot ES, valsts un pašvaldības līdzekļus, lieto-
jot to rokās esošās sviras,  sadarbībā ar kād-
reizējo ostas flagmani AS "Ventspils tirdznie-
cības osta" tehniski atrisinātu, modernizētu 
ogļu apstrādes un pārkraušanas vietu ostā? 
Atbildes nebija, un Guntis Blumbergs uzreiz 
cēlās kājās, paziņodams, ka sēde ir beigusies, 
ka viņš jau paredzējis, ka nevajag šādu tēmu 
domes sēdē kustināt. 

Tā kā esam mazākuma deputāti, mūsu 
atbildībā nav nodots neviens pilsētas dzīves 
jautājums, tajā skaitā tāds, kas saistās ar ostas 
vai vides problemātiku. Līdz ar to, ka Ventspils 
brīvostas pārvalde atskaites nesniedz, pašval-
dības vadība piesedzas ar satiksmes ministra 
pārraudzību, informācijas par sistēmiskiem un 
mērķtiecīgiem pasākumiem vides uzlabošanai 
ostā, kas ietekmē ventspilnieku dzīves kvali-
tāti, trūkst. Mūsu pieredze un iespējas pieda-
līties šo jautājumu risināšanā netiek izmanto-
ta lietderīgi. 

Kāpēc, jūsuprāt, pašvaldības vadība tā 
rīkojas?

Tāpēc, ka Ventspils pilsētas domes priekšsē-
dētāja amatu prettiesiski sagrābušais, smagos 
noziegumos apsūdzētais deputāts A.Lembergs 
sev vien zināmu iemeslu dēļ mūs ir pasludi-
nājis par Ventspils ienaidniekiem. Viņš uzska-
ta un deklarē, ka mūsu darbība ir vērsta pret 
ventspilnieku interesēm, ka vadāmies saska-
ņā ar principu – jo sliktāk Ventspilij, jo labāk! 
Šis ir viņa reizrēķins!  

Rezultātā šādas vairākuma valdošo nostājas 
rezultātā, mēs, Ventspils pilsētas mazākuma 
(opozīcijas) deputāti, ieskaitot Daci Kornu un 
brāļus Aivi un Ivaru Landmaņus, prettiesiski 
neesam iekļauti pašvaldības komisiju sastā-
vā, kur, iespējams, tiek apspriests pa kādam 
jautājumam, kas skar ostas un tajā esošo 
uzņēmumu biznesa procesus. Mūsu tiesību un 
darbības iespēju prettiesiska ierobežošana ir 
absurda! Lūk, tā ir īsta un uzskatāma pretdar-
bība tiesiskai un demokrātiskai Latvijas valstij! 

Ja reiz šo aspektu pieminat, cik tālu ir 
jūsu prasība pret Ventspils pilsētas domi, 
kuru 25.aprīlī skatīja Augstākā tiesa?

Paldies par apvaicāšanos! Šī unikālā lieta 
apliecina, ka savā pirmā darbības gadā 
Ventspils pilsētas domē galvenokārt nācies 
pievērsties tiesiskuma, demokrātijas un labas 
pārvaldības principu aktualizēšanai. Ir bijis 
jāiegulda daudz darba un profesionālu zinā-
šanu, lai panāktu to, ka manu prasību pret 
Ventspils pilsētas pašvaldību skata Augstākā 
tiesa, kas līdz šim šādā griezumā Latvijas tiesu 
vēsturē nebija noticis. Rezultātā Satversmes 
tiesa savā 22.jūnija spriedumā par Salaspils 
pašvaldību un VARAM netieši ir atbildējusi arī 
uz daļu no manā prasībā pret Ventspils pilsē-
tas domi skatāmiem jautājumiem. Piemēram, 
tagad ir pateikts, ka mazākuma deputāti ir ne 
tikai jāiekļauj pašvaldību komisijās, padomēs 
un darba grupās, bet tas ir jādara proporcio-
nāli vēlēšanu rezultātam. Par šī principa ievē-
rošanu esmu runājis un rakstījis iesniegumus 
Ventspils pilsētas domei un tās Likumības 
komisijai kopš pirmās darba dienas pašval-
dībā. Diemžēl joprojām tā turpina rīkoties 
prettiesiski, likumpārkāpumus nenovērš. Taču 
mēs, mazākuma deputāti, esam pacietīgi. 
Mēs sagaidīsim Augstākās tiesas tiesnešu 
kopsapulces kopējo spriedumu manā prasībā 
pret Ventspils pilsētas domi un tad spersim 
plašu soli pašvaldības vadības pārkāpumu lik-
vidēšanas virzienā. 

Tas izklausās optimistiski. Taču vai esošā 
situācija ierobežo jūsu, mazākuma deputā-

tu, iespējas strādāt pie ostas vides uzlabo-
šanas jautājumiem?

Protams. Bez aktuālās informācijas ir sarež-
ģīti paredzēt vai novērst briestošas problēmas. 
Tomēr tas, ka mēs neesam iekļauti komisi-
jās, padomēs, valdēs, kur skata ostas attīstī-
bas, tajā skaitā vides jautājumus ir tikai viena, 
mazākā problēmas puse. Diemžēl otra sakņo-
jas pašvaldības amatpersonu nespējā veidot 
civilizētu dialogu un sadarbību ar Ventspils 
ostas uzņēmumiem. Tā vien šķiet, ka sadarbī-
bas kvalitāti lielā mērā nosaka Ventspils ietek-
mīgo politiski-ekonomisko grupu ilgstoši un 
vēsturiski veidojušās, nesamierināmi konflik-
tējošās attiecības. 

Vai Ventspils pilsētas amatpersonas 
Didža Ošenieka neielaišana AS “Ventspils 
tirdzniecības ostā” nav šo attiecību pēdējā 
laika izpausme?

Patiesībā jā. Kā zināms deputāts, Ventspils 
pilsētas domes priekšsēdētāja vietnieks 
D.Ošenieks jau kādus gadus desmit būs bijis 
arī Ventspils brīvostas valdes loceklis. Ja viņam 
būtu laba reputācija, tad jau ielaistu. Ja neie-
laiž kāda Ventspils ostas uzņēmuma teritorijā 
pilsētas sabiedrībai svarīgu dzīves kvalitātes 
jautājumu izvērtēšanai un apspriešanai, tad 
jādomā, ka Ventspils brīvostas valde neuztur 
pietiekami konstruktīvas attiecības ar redzama 
ostas uzņēmuma vadību.

Varbūt, ka šoreiz D.Ošenieks pārcentās, 
dodamies uz uzņēmumu ar sabiedrības 
pārstāvjiem, stimulējot pilsētas iedzīvotāju 
parakstu vākšanu ogļu putekļu problemā-
tikas nekavējošai atrisināšanai?   

Ņemot vērā to, ka D.Ošenieks ir Ventspils pil-
sētas pašvaldības un brīvostas ilggadēja amat-
persona, šādas darbības var vērtēt par popu-
listiskām. Viņa tiešajos pienākumos ietilpst 
kravu pārkraušanas un apstrādes tehnoloģiskā 
procesa mūsdienīgu risinājumu politiska veici-
nāšana. To var sekmēt tikai labā sadarbībā ar 
ostas komersantiem un uzņēmumiem. Kāpēc 
tas nav paveikts šīs augstās amatpersonas sūri 
nostrādātajos gadu desmitos?

Deputāts D.Ošenieks pašvaldības un 
brīvostas vadošajos amatos ir tikai kādu 
desmitgadi?

Šķiet, jums taisnība. Taču viņš ir viens no 
četru nemainīgo Ventspils pilsētas pašval-
dības pārstāvju brīvostas valdē komandas. 
Domāju, ka deputāti Guntis Blumbergs un 
Jānis Vītoliņš Brīvostas pārvaldē ir jau vismaz 
gadus divdesmit, ja ne vairāk. Tomēr depu-
tāts A.Lembergs, kurš par darbību ar ostas 
uzņēmumiem ir apsūdzēts smagu noziegumu 
izdarīšanā, viņus visus neapšaubāmi pārspēj! 
Viņš Brīvostas pārvaldē ir kopš tās izveides 
pirmsākumiem deviņdesmito gadu sākumā. 
Patiesībā viņa līdzatbildība par ostas uzņēmu-
mu tehnisko stāvokli būtu vērtējama pat no 
septiņdesmito gadu beigām, kad A.Lembergs 
ostā ieradās kā komjaunatnes aktīvists, lai 
gluži vai pilsētas centrā būvētu Pieostas rūpnī-
cu amonjaka un šķidro ķīmisko vielu pārkrau-

šanai, pat šķidro minerālmēslu ražošanai. Tā 
kā viņi visi, šis brīvostas valdes četrinieks, lie-
liski zina visu Ventspils ostas termināļu tehnis-
kās iespējas un skarbo tirgus situāciju, ar kuru 
jārēķinās ostas komersantiem. Pēc tik daudz 
gadu tiešas vai pastarpinātas ieinteresētības 
Ventspils ostas uzņēmumu darbībā doties uz 
AS “Ventspils tirdzniecības osta” ar protestējo-
šu iedzīvotāju grupu!?... Tas taču nav nopietni! 
Tas ir liekulīgi!

Bet jūs taču pats agrā jaunībā kād-
reiz aicinājāt kopā ventspilnieku tūkstošus, 
kurus 1988. gada 5. jūnijā izvedāt protesta 
gājienā ar devīzi "Par tīru Ventspili!".

Bija tāda lieta un es ar to lepojos joprojām, 
arī pēc trīsdesmit gadiem! Taču ir milzīga star-
pība starp to laiku un šodienu! Manis vadītais 
Ventspils Vides aizsardzības klubs organizēja 
demonstrāciju, savāca vairāk kā 25 000 vents-
pilnieku parakstus totalitāra režīma apstākļos, 
iesniedza tos M.Gorbačovam Maskavā! Šodien 
dzīvojam tiesiskas valsts apstākļos. Tagad 
sabiedrību mēģina piesaistīt Ventspils brīvos-
tas izcili atalgota(s) amatpersona(s), kuras (u) 
pienākums un iespējas risināt ogļu pārkrau-
šanas problemātiku, pieprasīt jaunāko tehno-
loģiju un vides standartu ieviešanu bija gadu 
desmitiem ilgi!

Jūs gribat teikt, ka Ventspils pilsētas 
domes deputāti Ventspils Brīvostas pār-
valdē nepietiekami aizstāv vai pat ignorē 
ventspilnieku dzīves kvalitātes intereses?

Redziet, ja 30 gadu laikā, kopš 1988. gada 
5. jūnija demonstrācijas, ar dažādu vietējo un 
starptautisko komisiju atbalstu, simtiem mil-
joniem eiro un dolāru lielu peļņu “zelta des-
mitgadēs” ogļu pārkraušana AS “Ventspils 
Tirdzniecības osta” nav modernizēta, tad var 
teikt, ka minētās Ventspils pašvaldības pār-
stāvjus brīvostas valdē, protams, sadarbībā ar 
atsevišķu ministriju ieceltajiem brīvostas val-
des locekļiem, prioritāri ir vadījušas citas inte-
reses. Dažs kļuvis par multimiljonāru.  Skaties 
kā gribi, ventspilnieku dzīves kvalitāte gadu 
desmitiem atstāta otrajā  plānā.

AS “Ventspils tirdzniecības osta” taču 
nav pašvaldības, bet privāts uzņēmums! 

Tas tiesa. Tagad tā ir. Tagad Ventspils uzņē-
mumiem tirgū ir skarba cīņa par kravu, tajā 
skaitā akmeņogļu piesaisti, tāpēc uzņēmumu 
modernizācija ir daudz grūtāka nekā deviņ-
desmitajos gados, laikā, kad Krievijai nebija 
pietiekama savu ostu kapacitāte, kad uzņē-
mumi bija pašvaldības un valsts pārvaldībā. 
Toreiz kravu piesaiste bija salīdzinoši vienkār-
ša. Kāpēc toreiz neveica Ventspils ostas uzņē-
mumu maksimālu modernizāciju, lai nodroši-
nātu nepieciešamo vides prasību izpildi? 

Kāpēc neveica?
Tāpēc, ka toreiz primāra interese bija uzņē-

mumu lēta privatizācija, nevis to strauja 
modernizācija. Par toreiz veiktajiem brīnu-
miem brīvostas valdes priekšsēdētājs, reizē 
arī Ventspils pilsētas domes deputāts, kuram 
tiesa liegusi šo amatu ieņemt, tagad četras 
dienas nedēļā Rīgas apgabaltiesā atskaitās uz 
smagos noziegumos apsūdzēto sola. 

Tomēr neskatoties uz šo delikāto problē-
mu, uz to, ka Ventspils pilsētas pašvaldība 
tagad nav atbildīga par ostas uzņēmumu 
vidi piesārņojošo darbību, tā ir pieprasījusi 
AS "Ventspils tirdzniecības osta" un Valsts 
vides dienestam veikt pasākumus putēša-
nas novēršanai.   

Domes pienākums ir rīkoties. Savlaicīgi. Ne 
tikai rakstot pieprasījumus, bet arī izmantojot 
savus pārstāvjus brīvostas valdē, kas reizē ir tā 
pati Ventspils pilsētas pašvaldības vadība. Vēl 
labāk būtu bijis, ja tā spētu šajā darbā apvie-
not visus politiskos spēkus, tajā skaitā opozī-
ciju. Taču, kā jau minēju, 13. jūlijā, dienā, kad 
D.Ošenieks publiski sūdzējās, ka viņš netiek 
ielaists AS "Ventspils tirdzniecības ostas", ka 
jāiesaista iedzīvotāji, mēs, mazākuma deputā-
ti, saņēmām Ventspils pilsētas domes skaidru 
atbildi – nebāziet degunu, kur nepienākas. Īsti 
liekulības dubultstandarti! 
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IKP aug strauji – par 5,1%
Latvijas iekšzemes kopprodukta (IKP) 
apjoms šā gada otrajā ceturksnī, salī-
dzinot ar atbilstošu laika posmu pirms 
gada, ir pieaudzis par 5,1%. Salīdzinot ar 
šī gada pirmo ceturksni, Latvijas IKP pie-
auga par 0,8%. IKP izaugsmi visbūtiskāk 
ietekmēja apjoma pieaugums būvniecī-
bā par 32%, mazumtirdzniecībā – par 6% 
un rūpniecībā – par 2%.

DP ilgstoši klusē par 
“oligarhu sarunu” jautājumu
Drošības policija jau astoņus mēne-
šus neatklāj, kādā veidā tiek izvērtēts 
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
biroja (KNAB) dienesta pārbaudes slē-
dziens par “oligarhu sarunu” nokļūšanu 
publiskajā telpā.

Joprojām dzēš Valdgalē, 
dega arī Ķemeru purvā
Sausais un karstais laiks ir ar ļoti aug-
stu ugunsbīstamību un pat viena maza 
dzirkstelīte no nenodzēstas cigaretes 
var izraisīt milzu postu. Par mata tiesu 
no tā tika paglābts Ķemeru nacionālā 
parka mežs un purvs, kur blakus tūristu 
iecienītajai Kaņiera pilskalna takai izcē-
lās plašs ugunsgrēks 10 hektāru platī-
bā. Divu dienu laikā to izdevās nodzēst. 
Tikmēr Valdgales ugunsgrēka vietā Talsu 
un Ventspils novados jau divas nedēļas 
notiek dzēšanas darbi, taču gruzdēšanu 
pilnībā izdosies apturēt vienīgi rudens lie-
tavu laikā, paredz glābēji.

Šogad likvidēs 25 skolas
Līdz 1. septembrim plānots likvidēt 
kopumā 25 skolas un vēl vairākas sko-
las apvienot. Tāpat vairākās pašvaldībās, 
ņemot vērā nepietiekamo skolēnu skai-
tu, no kura lielā mērā atkarīga skolotā-
ju atlīdzība, vidusskolas daudzviet pār-
taps par pamatskolām, bet pamatskolas 
– par sākumskolām. Par šādiem, paš-
valdībās bieži vien nepopulāriem lēmu-
miem, Izglītības un zinātnes ministrija 
sola izmaksāt pedagogiem prēmijas, kā 
arī palielināt algas. Tomēr skaidrība par 
finansējuma apmēriem un izmaksu ter-
miņiem joprojām nav. Tā sagaidāma vien 
praktiski pirms paša mācību gada sāku-
ma, kad par šo jautājumu vēlreiz lems 
valdība.

Vēlēšanās nestartēs  
8 parlamentārieši
Rudenī gaidāmajās Saeimas vēlēšanās 
neplāno piedalīties astoņi pašreizējā par-
lamenta sasaukuma deputāti. Nestartēs 
Andris Siliņš (ZZS), no “Vienotības” ievē-
lētā Lolita Čigāne, Nacionālās apvienī-
bas pārstāvji Gaidis Bērziņš, Einārs 
Cilinskis un Andris Buiķis. Arī skandalozais 
“Vienotības” frakcijas pārstāvis Dzintars 
Zaķis, tāpat arī zaļzemnieks Askolds 
Kļaviņš, pret kuru nesen KNAB uzsā-
ka izmeklēšanu. Vēlēšanās nestartēs arī 
Ilmārs Latkovskis. 

Āboltiņa pošas uz Romu
Valsts prezidents Raimonds Vējonis biju-
šajai politiķei Solvitai Āboltiņai pasnie-
dzis akreditācijas vēstules – viņa kļūs par 
Latvijas vēstnieci Itālijā. S. Āboltiņa šogad 
februārī sāka darbu Ārlietu ministrijas 
Eiropas departamenta direktores amatā 
un viņai piešķirts padomnieka diplomā-
tiskais rangs. S. Āboltiņa pērn paziņoja, 
ka noliks deputātes mandātu pirms 12. 
Saeimas sasaukuma beigām, jo iece-
rējusi atgriezties diplomātiskajā dienes-
tā, pametot politiku ar skandālu, jo viņu 
izslēdza no “Vienotības” par ekonomikas 
ministra izraudzīšanas procesu.

LATVIJĀ

Ventspilī – četras. Turklāt arī gaisa kvalitāte 
Ventspilī ir labāka nekā Liepājā un Rīgā. Par 
to, ka par gaisa kvalitāti ventspilniekiem nav 
jābažījas, liecina arī Ventspils domes portā-
lā Ventspils.lv publicētā informācija par gaisa 
kvalitāti Ventspilī 2017. gadā: “neviena gaisu 
piesārņojošo vielu (sēra dioksīda, slāpekļa 
dioksīda, benzola, putekļu daļiņu, ozona) vidē-
jā koncentrācija 2017.gadā nav pārsniegusi 
normatīvajos aktos noteiktos robežlielumus 
cilvēka veselības aizsardzībai” un  “kopumā 
gaisa kvalitāte 2017.gadā Ventspilī bijusi labā-
ka nekā tādās lielās pilsētās kā Liepāja un 
Rēzekne”. Ja ņemam vērā, ka starpība starp 
putekļu koncentrācijas rādītājiem pagājušajā 
un šajā gadā ir ļoti neliela, tad ventspilnieki ir 
vislabākajā situācijā starp Latvijas ostu pilsētu 
iedzīvotājiem.   

Kā norādīja A.Kāla, tas, ka putekļu sastāvā ir 
arī ogļu daļiņas, Ventspils iedzīvotājiem sagā-
dā neērtības, taču tām galvenokārt ir estētisks 
raksturs – noputējušas palodzes, grīdas un 
citas virsmas. Bet cilvēku veselību Ventspils 
gaisa kvalitāte neapdraud.

Vides zinātniecei gan savu stāstījumu laiku 
pa laikam  nācās pārtraukt no zāles skanošo 
starpsaucienu dēļ. Kā novēroja "Ventspilnieks.
lv", galvenokārt skanēja saucieni “kā tad 
nenodara kaitējumu!”, “man visa grīda melna” 
utml. 

VISAS VIDES NORMAS IEVĒROTAS
Savukārt VTO administratīvi tiesiskā direk-

tore Alīna Rugine uzsvēra, ka uzņēmums 
visas savas darbības veic saskaņā ar Ventspils 
reģionālas vides pārvaldes izsniegtās B kate-
gorijas piesārņojošās darbības atļaujā iekļau-
tajiem normatīvajiem aktiem, un vides drošī-
bas prasības tikai pastiprināsies. Turpmāk vei-
cot akmeņogļu grēdu mērījumus, tos vajadzēs 
dokumentēt, tāpat viena monitoringa stacija 
jāizvieto tuvāk ogļu uzglabāšanas vietai, vēl 
jāizveido un jāizvieto videonovērošanas sis-
tēma ogļu izkraušanas un kuģu iekraušanas 
novērošanai.

Tikmēr kāda dāma zālē vairākkārt taujāja, 
kas iedzīvotājiem kompensēs ogļu putekļu 
dēļ radušās neērtības, piemēram, nepiecieša-
mību ik dienas mazgāt sava dzīvokļa grīdas… 
Atbildot uz šo jautājumu, A.Rugine norādīja, 

Ventspilī izrādās vistīrākais gaiss 
lielo ostas pilsētu starpā

Ventspils pilsētā reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas vecumā arī šajā nedēļā 
saglabājies 4,0% robežās, atsaucoties uz Nodarbinātības valsts aģentūru, ziņo 
Ventspils pilsētas pašvaldība.

Valsts vides dienestā (VVD) veikta reģionālo vides pārvalžu vadītāju rotācija, un sākot ar 1. augustu  Ventspils reģionālās vides 
pārvaldes direktora amatu ieņems Madonas reģionālās vides pārvaldes direktors Normunds Broks. Savukārt līdzšinējā Ventspils 
pārvaldes direktore Inguna Pļaviņa turpmāk vadīs Madonas nodaļu. 

ka šo situāciju regulē valsts, nosakot, ka uzņē-
mumam jāmaksā dabas resursu nodoklis. VTO 
šajā nodoklī ik gadus nomaksā vidēji 45 tūk-
stošus eiro.

VTO tehniskais direktors Māris Lieģis stāstī-
ja, par ogļu laistīšanas sistēmu un organizāci-
ju uzņēmumā, norādot, ka šā gada karstajās 
dienās tā tiek veikta pastiprināti. Stāstījumu 
viņš ilustrēja ar fotogrāfijām un videomate-
riāliem, un katrs varēja pārliecināties, ka ogļu 
mitrināšanai ūdens taupīts netiek. VTO pašlaik 
izstrādā priekšlikumu uzstādīt vēl platformas, 
lai izveidotu vēl vienu ūdens ņemšanas vietu, 
kurā izvietotu sniega lielgabalus, kas rada tā 
saucamo “ūdens sienu”.

JAUTĀJUMI, KURI 
NESKAR PUTEKĻUS

Stāstot par ogļu pārkraušanas iespējām 
slēgtā terminālī, VTO valdes priekšsēdētājs 
Valerijs Pašuta teica, ka lielākā daļa ogļu tiek 
pārkrauta slēgtajā terminālī, bet atklātā vidē 
tiek pārkrauts tikai tas daudzums, kuru pēc 
klientu pasūtījuma nepieciešams īpaši apstrā-
dāt un sašķirotās ogles uzglabāt atklātā veidā. 
V.Pašuta arī atklāja, ka, tiekoties ar darbinie-
kiem, arodbiedrību pārstāvjiem un citiem, 
cilvēkus galvenokārt interesējot citi jautāju-
mi – vai būs darbs, vai nesamazinās algas, 
vai neatlaidīs darbiniekus… Ar VTO darbību 
Ventspilī saistītas apmēram tūkstoš darba vie-
tas, un ikvienam no šiem cilvēkiem ir svarīga 
katra pārkrautā akmeņogļu tonna.

No zāles atskanēja arī jautājums par 12. 
piestātnē pārkrauto rūdu un tās putekļu ietek-
mi uz vidi, taču kāda cita balss no zāles sievieti 
ātri vien apklusināja, sakot, ka šoreiz nav runa 
par to. Tāpat pie vārda netika ventspilnieks, 
kurš vēlējās skart smaku, jo īpaši "Bio-Ventas" 
nepatīkamo aromātu jautājumu.

Toties gari un plaši uzstājās kāda kundze 
no Liepājas, kuras minētie ar normatīvajiem 
aktiem saistītie piemēri gan nebija īsti korek-
ti. Kundze piesauca liepājnieku veiksmīgo 
cīņu pret savu ogļu pārkraušanas uzņēmu-
mu, deva padomus ventspilniekiem, bet ne ar 
vārdu neminēja kādu ar Liepāju saistītu pie-
mēru, kuru nudien būtu vērts apspriest. Proti, 
pēc iedzīvotāju sūdzībām par ogļu putekļiem, 
Liepājas dome vēl pagājušajā gadā paziņoja, 
ka pašvaldība ir gatava kopā ar SEZ pārvaldi 
iesaistīties problēmas risināšanā, un tiek mek-

lēts risinājums skaņu un putekļu aizsargsienas 
izbūvei Brīvostas ielā, kur dzīvojamās mājas 
atrodas vistuvāk ostas teritorijai. Paredzēta arī 
koku stādīšana, kas ar laiku kalpotu kā dabiska 
barjera troksnim un putekļiem. 

Ventspilī ir nedaudz cita pieeja. Lai cilvē-
kus atgrieztu brūkošajā teritorijā blakus ostas 
termināļiem, Ventspils pašvaldība nolēmusi 
investēt dārgu dzīvokļu izbūvē, ko vēlāk rea-
lizēs nekustamo īpašumu tirgū. 2017. gadā 
SIA ‘’Ventmalas māja’’ valdes priekšsēdē-
tājs Gundars Pētersons Kurzemes TV skaidroja: 
“Blakus ir industriālā zona. Tas ir troksnis, tās 
ir smakas. Mums ir gaisa ventilācija ar filtriem, 
kā pienākas. Otrām kārtām: logi ar skaņas 
noturību.” Tātad risinājums ir. Pašvaldībai 
derētu padomāt, kā rast iespēju līdzīgas eks-
tras ierīkot arī to iedzīvotāju mājokļos, kuru 
mājas atrodas netālu no ostas termināļiem. 

Šajā kontekstā ievērības cienīgs šķiet Ventspils 
domes opozīcijas deputāta Aivja Landmaņa tik-
šanās laikā teiktais, ka viņam domē nostrādāto 
gadu laikā ne reizi nav izdevies saņemt infor-
māciju par to, ko Ventspils Brīvostas pārvalde 
un pilsēta stratēģiski dara, lai uzlabotu situāci-
ju pilsētā. Viņš uzsver, ka “vispirms uz jautāju-
miem būtu jāatbild Ventspils Brīvostas pārval-
dei un Ventspils domei, jo pašreizējās sekas ir 
šo divu iestāžu ilglaicīgā bezdarbība”. 

Savukārt Ventspils domes priekšsēdētāja 
pirmais vietnieks infrastruktūras jautājumos 
Jānis Vītoliņš, kurš jau vairākus gadus pilda arī 
domes priekšsēdētāja funkcijas un vienlaikus 
ieņem arī Ventspils domes Vides aizsardzī-
bas komisijas priekšsēdētāja amatu, emocio-
nālā runā sanāksmes noslēgumā cita starpā 
norādīja arī uz to, ka "Ventspilnieks.lv", citē-
jot VVD direktores Ingas Koļegovas teikto par 
ielu laistīšanas nepieciešamību, raksta muļ-
ķības. J.Vītoliņš noliedza arī "Ventspilnieks.lv' 
pieņēmumu, ka, iespējams, domei šādām 
lietām trūkst naudas.  Ielu tīrīšanai dome 
tērējot 380 tūkstošus eiro gadā. Diemžēl no 
"Ventspilnieks.lv" aicinājuma intervijā pastās-
tīt, kā īsti ir ar vides jautājumiem un citām lie-
tām, Vītoliņa kungs atteicās. 

Bezdarba līmenis Ventspilī joprojām 4,0%

S 
askaņā ar publiskoto informāciju, 
nedēļas laikā darbā iekārtojušies 
pieci ventspilnieki, bet bez darba 
pašlaik oficiāli ir reģistrētas 850 
personas.

Republikas nozīmes pilsētu vidū Ventspils 
ir nemainīgi vidējā pozīcijā. Zemāks bezdar-
ba līmenis joprojām ir Valmierā (3,1%), Rīgā 

(3,2%), Jelgavā (3,4%) un Jūrmalā (3,8%). 
Ventspils pilsētas pašvaldības vadība cerēja, 
ka jūlijā tomēr izdosies pakāpties zem 4,0% 
robežas, tomēr līdz šim tas vēl nav izdevies, 
atliekot cerību uz augustu.

Lielā mērā tas ir saistīts arī ar faktu, ka no 
it kā brīvi pieejamām 336 (!) vakancēm lielā-
kā daļā nepieciešama atbilstoša profesionā-

lā izglītība un attiecīgi specifiska pieredze un 
zināšanas. Joprojām ir vakantas 62 būvnieku 
darbavietas (pēdējo nedēļu laikā atrasti četri 
cilvēki šim darbam), nepieciešami arī 52 būv-
konstrukciju montētāji, kā arī 35 gāzmetinā-
tāji. Tāpat vajadzīgi desmit un vairāk rokas 
lokmetinātāji, metāla konstrukciju atslēdz-
nieki un montētāji, mehāniķi, arī viesmīļi un 
automobiļu vadītāji. Tas viss kopā veido 216 
vakances. Taču svarīgs faktors ir tas, ka ar līdzī-
gām problēmām, jo īpaši būvniecībā, saskaras 
visi Latvijas reģioni. 

Valsts vides dienesta Ventspils pārvaldes 
vadītāju aizsūta darbā uz Madonu

V 
ides aizsardzības un reģionā-
lās attīstības ministrs Kaspars 
Gerhards apgalvo, ka atbildīgo 
darbinieku rotācija esot viens no 
veidiem, kā var sekmēt struktūr-

vienības darbu. Pēc viņa pārliecības, reģio-
nālo pārvalžu vadītāju rotācija, apmainot 
Ventspils un Madonas pārvalžu vadītājus 

vietām, “veicinās Ventspils reģionālās vides 
pārvaldes darbu, kā arī risinās samilzušo 
situāciju ar ogļu putekļiem Ventspilī”.

Jau pagājušajā nedēļā VVD ģenerāldirek-
tore Inga Koļegova atklāja, ka dienests sais-
tībā ar pilsētas ielās konstatētiem putekļu 
mākoņiem veiks Ventspils reģionālās vides 
pārvaldes amatpersonu rotāciju. Pagaidām 

izskanējis tikai pārvaldes vadītājas vārds. 
Tiesa, no kopējās retorikas noprotams, ka 
šāds solis kārtējo reizi tikai apliecina atbildī-
gās ministrijas piekāpību attiecīgās pašval-
dības vadības priekšā, kas uz to uzstāja un 
pauda neapmierinātību ar līdzšinējās vadības 
pieņemtajiem lēmumiem, kādi nav bijuši pa 
prātam pašvaldības vadītājiem. 
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Jaunā svarcēlāja Ivanova – 
Eiropas vicečempione
Eiropas U-17 čempionātā sudraba 
medaļu izcīnījusi daudzsološā un talan-
tīgā Ventspils jaunā svarcēlāja Diāna 
Ivanova. 16 gadus jaunā ventspilniece 
bija sacensību favorīte svara katego-
rijā līdz 53 kg. Raušanā viņa tika galā 
ar visiem trim mēģinājumiem, paceļot 
attiecīgi 74, 77 un 79 kg, kas deva mazo 
zelta medaļu. Grūšanā padevās divi no 
trim mēģinājumiem. Izdevās pacelt 93 
un 97 kg, taču 100 kg nebija pa spē-
kam, kas sportistei maksāja zelta meda-
ļu. Ceturto vietu svara kategorijā līdz 62 
kg izcīnīja Artjoms Griščenko.

Ventspilniekiem medaļu 
birums Latvijas čempionātā
Latvijas vieglatlētikas čempionātā 
Ventspils sportistiem padevusies liela 
medaļu raža. Tāllēkšanā dubultuzvaru 
svinēja māsas Grīvas: Lauma uzvarēja ar 
6,63 m tālu lēcienu, bet Mārai sudrabs 
ar 6,50 m. Bronza jaunajai ventspilniecei 
Rūtai Lasmanei (6,08 m). Šķēpmešanā 
zelts Rolandam Štrobinderam (77,28 
m), bet Madarai Palameikai – bron-
za (57,88 m). Kārtslēkšanā triumfēja 
Mareks Ārents (5,20 m), Jānim Leitim 
uzvara 100 m sprintā (11,49 s), 5000 m 
skrējienā ātrākais bija Reinis Hartmanis 
(viņam arī sudrabs 3000 m), Valērijam 
Žolnerovičam divas sudraba medaļas 
5000 m un 10 000 m skrējienos.

Uz Berlīni – seši 
ventspilnieki
Eiropas čempionātā, kas no 6. līdz 12. 
augustam notiks Berlīnē, Latvijas viegl-
atlētikas komandā apstiprināti 17 spor-
tisti, viņu vidū seši ir Ventspils pārstāv-
ji. Eiropas čempionātā startēs sprinteris 
Jānis Leitis, soļotājs Arnis Rumbenieks, 
kārtslēcējs Mareks Ārents, tāllēcēja 
Lauma Grīva, kā arī šķēpmetēji Madara 
Palameika un Rolands Štrobinders.

Latviešiem uzvara 3x3 
“Challenger” posmā 
Ventspilī
Latvijas 3x3 basketbola komanda “Rīga 
Ghetto Basket” ar Nauri Miezi, Kārli 
Paulu Lasmani, Agni Čavaru un Edgaru 
Krūmiņu sastāvā Ventspilī triumfēja 
“Challenger” sērijas posmā. Finālmačā 
Latvijas komanda ar rezultātu 21:17 pār-
spēja pasaules ranga vadošo koman-
du “Novi Sad” no Serbijas. Tieši šī 
komanda kā Latvijas izlase pērn jūlijā 
Amsterdamā negaidīti uzvarēja Eiropas 
čempionātā, turklāt šis basketbola veids 
ir iekļauts 2020. gada vasaras olimpisko 
spēļu programmā.

Trīs bumbas Jelgavas kluba 
vārtos
Pārliecinošu uzvaru Latvijas čempionāta 
spēlē svinēja FK “Ventspils”, kas viesos 
ar 3:0 apspēlēja FK “Jelgava” koman-
du. Divus vārtus ventspilnieku labā guva 
nigērietis Adeleke Akinjemi, kurš ar 13 
precīziem sitieniem ir pārliecinoši labā-
kais snaiperis čempionātā.

BK “Ventspils” trīs jauni 
spēlētāji
Basketbola klubs “Ventspils” turpina gata-
vošanos jaunajai sezonai un komandas 
sastāva komplektāciju. Klubs noslēdzis 
līgumu ar amerikāņu aizsargu Entoniju 
Bīnu, aizsargu Jāni Antropu un latviešu 
centra spēlētāju Lauri Blauu, bet līgumi 
uz jauno sezonu ir arī Ingum Jakovičam, 
Robertam Freimanim, Mārim Gulbim, 
Kristapam Ķilpam un Artūram Grīnbergam.

SPORTA ĪSZIŅAS

normas ir neatbilstošas Satversmes 105. pan-
tam un ir jāmaina. Respektīvi, pašvaldība 
nedrīkst uzlikt privātmājas īpašniekam nesa-
mērīgus pienākumus sabiedriskā lietošanā 
esošas teritorijas kopšanā, nenākot palīgā ar 
saviem resursiem. Cita starpā Satversmes tiesa 
arī norādīja, ka šādos gadījumos uzliktajam 
administratīvajam sodam jābūt samērīgam.

Viens no būtiskajiem konstitucionālās sūdzī-
bas iesniedzēja argumentiem ir stāsts par 
nodokļiem. Proti, tā kā viens no pašvaldības 
budžeta līdzekļu avotiem ir iedzīvotāju ienā-
kuma nodokļa un nekustamā īpašuma nodok-
ļa maksājumi, tad valstī iedibinātā nodokļu 
un nodevu sistēma jau nodrošina pašvaldī-
bām finanšu līdzekļus, kas izlietojami arī vides 
sakopšanai un labiekārtošanai. Pašvaldībām 
arī jāraugās, lai šī pienākuma veikšanas kārtī-
ba un apjoms būtu samērīgs, kā arī katrs gadī-
jums jāizvērtē individuāli.

“SĒTMALA” SEŠU METRU PLATUMĀ?
Loti interesants un joprojām aktuāls ir 

minētajā ST sēdē pieaicinātā eksperta dr. 
iur. Edvīna Danovska atzinums – proti, pie-
nākums nopļaut zālienu, tīrīt ietvi, savākt un 
izvest atkritumus ir atbilstošs tiktāl, ciktāl ar 
piegulošo teritoriju tiek saprasta „sētmala” – 
neliela josla gar nekustamā īpašuma robežu. 
Taču ja ar terminu „piegulošā teritorija” tiek 
saprasta jebkādas platības piegulošā terito-
rija līdz tuvējai brauktuvei, tad šāds īpašnie-
kam uzliktais apgrūtinājums ir lielāks nekā 
sabiedrības ieguvums no attiecīgo teritoriju 
sakoptības. Gājēju ietve ir publiski lietoja-
ma un parasti pašvaldībai piederoša terito-
rija. Tāpēc tās uzturēšana kārtībā visupirms 
ir pašvaldības uzdevums neatkarīgi no tā, 
vai līdzās atrodas citas personas īpašums un 
cik tālu tas ir no ietves. “Nav pieļaujams tik 
svarīgu pašvaldības pienākumu uzlikt īpaš-
niekiem tādēļ vien, ka noteiktā attālumā no 

Piegulošo teritoriju strīdusābols

Dienas steiga un stress, vēlme visu paspēt, TV skatīšanās līdz vēlai naktij un nepietiekams stundu skaits naktsmieram, neve-
selīgs uzturs un ātra pieēšanās – tie visi ir galvenie iemesli, kādēļ statistika par izplatītākajiem nāves un invaliditātes cēloņiem 
Latvijā kļūst arvien biedējošāka. Visi iepriekš minētie iemesli ir sirds un asinsvadu slimību cēloņi, bet, neapmeklējot ārstu, tie 
var klusi dzīvot organismā un par tiem uzzināt tikai tad, kad jau ir nopietnas saslimšanas fāze. Mediķi arvien atgādina, bet jo 
īpaši tieši vasaras karstajā laikā – atpūtieties ar pilnu krūti, taču dariet to pārdomāti un mierīgi, tā, lai nekaitētu savai sirdij.

viņu īpašuma atrodas gājēju ietve, un paš-
valdība nespēj nodrošināt visu ietvju regulā-
ru tīrīšanu”.  

Realitātē ir vērojama cita aina. Piemēram, 
Ventspils pilsētas saistošie noteikumi nosa-
ka, ka zāliena nopļaušana veicama līdz pat 
6 metru attālumam, mērot no zemes gaba-
la robežas līdz brauktuves malai, neieskaitot 
ietvi un veloceliņus; jādomā, arī sniega tīrīša-
nas attālums nav mazāks. Turklāt sniega trīša-
nai noteikts arī laika ierobežojums – tas jāizda-
ra līdz pulksten 8 no rīta vai arī 12 stundu laikā 
pēc sniega snigšanas beigām. Tātad – ja pri-
vātmājas  īpašniekam pulksten 8 jābūt darbā, 
tad jau piecos no rīta viņam jāvicina sniega 
lāpsta un jāatīra ietve (izņemot veloceliņus) 
līdz pat cietajam segumam. Starp citu, sais-
tībā ar sniega tīrīšanu pirms dažiem gadiem 
kādā “Ventas Balss” rakstā rodama informā-
cija, ka “vismaz trijiem cilvēkiem Latvijā, no 
kuriem viens dzīvoja Ventspils novadā, snie-
ga lāpstas cilāšana beigusies letāli, diemžēl 
mediķi nav spējuši viņiem palīdzēt.” Un tagad 
padomāsim, cik daudzi no Ventspils privātmā-
ju īpašniekiem ir cilvēki gados, kuriem sniego-
tās ziemās šāds darbs nudien nav pa spēkam? 
Jādomā, tādu nav mazums, un ne jau visiem 
pienākas sociālā palīdzība… 

BRĪVPRĀTĪGI OBLIGĀTAIS  
PIESPIEDU DARBS

Starp citu, savulaik vairāku gadu garu-

mā  pret pienākumu pašvaldī-
bas noteiktā laikā tīrīt ielu no 
sniega un pļaut zāli pie sava 
īpašuma cīnījās arī ventspil-
nieks Vitālijs Trusevičs. Kā tolaik 
ziņoja mediji, Trusevičs uzska-
tīja, ka “ierobežota viņa brīvī-
ba, aizskarta cieņa un gods, lie-
kot strādāt noteiktā laikā. Katru 
dienu prasītājam ir piemērots 
obligātais darbs, kopjot publis-
kās lietošanas teritoriju, kas ir 

Ventspils pašvaldības īpašums.” Tolaik terito-
riju uzkopšana bija jānodrošina līdz plkst.7 no 
rīta, savukārt sniegputeņa laikā sniegs jānotīra 
līdz snigšanas beigām.

Prasības iesniedzējs arī norādīja, ka 1998.
gadā apstiprinātie Ventspils saistošie noteiku-
mi ir pretrunā ar Satversmes 106.pantu, kurā 
aizliegts piespiedu darbs, un 107.pantu, kas 
nosaka, ka ikvienam ir tiesības saņemt veik-
tajam darbam atbilstošu samaksu. To paredz 
arī Eiropas Cilvēktiesību konvencijas 4.pants. 
Šo pantu pārkāpšanu atzina arī Valsts cilvēk-
tiesību birojs, norādot, ka vispārējo cilvēktie-
sību principu un starptautisko saistību kontek-
stā šādu apgrūtinājumu uzlikšana privātmāju 
īpašniekiem nav samērīga un to var uzskatīt 
par piespiedu darbu.

Šodien 1998. gada noteikumi ir mainīti, pie-
gulošās teritorijas jānotīra līdz 8 rītā, nevis līdz 
7, taču lietas būtību tas nemaina. Privātmāju 
īpašniekiem joprojām jāiegulda ievērojami 
resursi – laiks, darbs un nauda pašvaldības īpa-
šumā esošo teritoriju sakopšanā.

Jau daudzus gadus pret šīm “piespiedu 
klaušām” cīnās arī ventspilnieks Dmitrijs 
Cvetkovs. Kāda ir viņa pieredze, cik daudz par 
šādu darbu prasa SIA “Ventspils labiekārtoša-
nas kombināts”, un cik – privātie komersan-
ti; kā pret D.Cvetkovu vērsušies ar dažādiem 
sodiem, un vai beidzot ir redzama “gaisma 
tuneļa galā” – nākamajā "Ventspilnieks.lv" 
numurā. 

Atpūties ar pilnu krūti tā, lai nekaitētu sirdij

Ī 
paši satraucoši ir dati, kas parāda – ik 
gadu ar sirds traucējumiem sastopas 
arvien vairāk gados jaunāki cilvē-
ki un arī vecuma ziņā arvien zaļāki. 
Piemēram, 2016. gadā dažādas sirds 

kaites bija galvenais iemesls 280 cilvēku 
nāvei vecumā līdz 44 gadiem, un tas bija 
jau par trim desmitiem vairāk nekā vēl gadu 
iepriekš. Sirds un asinsvadu slimības Latvijā 
ir galvenais mirstības cēlonis – ik gadu šis 
ir iemesls vairāk kā pusei nāves gadījumu 
mūsu valstī. Tādēļ ir ļoti būtiski ikvienam 
apzināties, ka aptuveni 75% sirds un asins-
vadu saslimšanu ir saistītas ar novērša-
miem riska faktoriem, piemēram, mazkustī-
gu dzīvesveidu un aptaukošanos, neveselīgu 
uzturu, paaugstinātu asinsspiedienu, stresu, 
smēķēšanu, alkohola lietošanu, ilgstošām 
pārslodzēm, miega trūkumu un citiem fak-
toriem. Turklāt, kas ir vēl viena liela problē-
ma, cilvēki ir šajā jautājumā neizglītoti vai 
maz ko zina, kā arī viņi tam absolūti nepie-
vērš uzmanību, jo uzskata, ka viņi ir jauni un 
stipri, ka ar viņiem nekas nevar notikt. Pat 
tad, kad organisms jau signalizē par problē-
mām, cilvēki arī tad neatpazīst un nepievērš 
uzmanību šo slimību pazīmēm. Tā rezultātā 
cilvēki medicīnisko palīdzību saņem pārāk 
vēlu, un bieži vien vēl pamanās vainot pie 
savām problēmām kadu citu...

“Veselības centrs 4” kardioloģe Svetlana 
Ratobiļska akcentē: īpaši biedējoši un satrau-
coši ir tas, ka miokarda jeb sirds infarkts skar 

arvien jaunākus cilvēkus: “Agrāk, runājot par 
miokarda infarktu, pārsvarā to attiecināja uz 
vecuma grupu pēc 50 gadu sliekšņa. Tagad 
arvien biežāk infarktu piedzīvo cilvēki ap 30 
līdz 35 gadiem un pat jaunāki. Visbiežākais 
cēlonis tam ir neveselīgs dzīvesveids, īpaši 
mazkustīgums un nepareizs uzturs, smēķē-
šana un alkohola lietošana. Tāpat būtisks 
faktors ir straujais dzīves ritms un ilgstošs 
ikdienas stress, tādēļ īpaša uzmanība jāpie-
vērš darba un atpūtas ritma līdzsvarošanai. 
Mūsdienu cilvēkiem ir beidzot jāmācās kvali-
tatīvi atpūsties!”

Jā, tas nav viegli, piekritīsiet? Jo īpaši tad, 
ja šāds dzīvesritms ir bijis ilgstoši. Ir ļoti sarež-
ģīti lauzt savu ierasto ikdienu, bet visgrūtāk 
– mainīt savu domāšanu. To nevajag darīt, tā 
teikt, “kā ar nazi nost”, bet sākt pakāpeniski. 
Jau pēc pāris nedēļām manīsiet ievērojamas 
pārmaiņas organismā un jūs jutīsieties brīvāk 
un dzīvīgāk. Bet vēl pēc 4-6 nedēļām uzlabo-
sies arī sportiskie panākumi, atgūsiet lielāku 
dzīvesprieku, veselīgu apetīti, skatu uz dzīvi, 
un arī izskatīsieties daudzkārt labāk. Bet kā to 
panākt un ar ko vispār sākt?

Lai pasargātu sevi no dažādām sirds un 
asinsvadu slimībām un arī no sirds infarkta, 
lūk, kardioloģes Svetlanas Ratobiļskas padomi 
un norādes uz lielākajiem riskiem, kurus jāap-
zinās un jānovērš. Ja jums piemīt kaut viens 
no šiem punktiem, ir vērts to pārdomāt un 
apsvērt risinājumus ko mainīt savā dzīvē. Lūk, 
astoņi riska faktori:

• fizisko aktivitāšu trūkums;
• pārlieku liels liekais svars;
• smēķēšana;
• neveselīgs uzturs;
• paaugstināts “sliktā” holesterīna līmenis;
• paaugstināts arteriālais asinsspiediens;
• cukura diabēts;
• ilgstošs stress, psihoemocionālā pārslodze, 

pārdzīvojumi u.c.
Protams, ir arī faktori, kurus nav iespējams 

novērst – neietekmējamais sirds un asinsva-
du slimību riska faktors ir nelabvēlīgu faktoru 
iedzimtība, tomēr, jo vairāk riska faktoru cil-
vēkam ir, jo lielāka iespējamība saslimt. “Jo 
agrīnāk riskus nosaka un uzsāk profilaksi vai 
terapiju, jo lielāka iespējamība saglabāt sirds 
veselību. Taču jāatceras, ka miokarda infarkts 
mēdz piemeklēt arī šķietami pilnīgi veselus 
cilvēkus – tādus, kuriem iepriekš minēto riska 
faktoru nav, tādēļ infarkta simptomus ir vērts 
apzināties ikvienam, tāpat kā veikt profilaktis-
kās pārbaudes,” mudina S. Ratobiļska.

Tātad, ēdiet veselīgi (mazāk ceptus un trek-
nus ēdienus, vairāk dārzeņus graudaugus un 
pākšaugus, augļus), dzeriet ūdeni, samazi-
niet līdz minimumam cukura un sāls patēriņu, 
tā vietā izvēloties medu. Ballītēs var ļoti labi 
iztikt arī tikai ar vienu krūzi alus vai glāzi kok-
teiļa, vai nelietot alkoholu vispār. Izvairieties 
no cigarešu dūmiem un iesakiet arī citiem 
atmest smēķēšanu. Brīvo laiku pavadiet nevis 
pie televizora, bet dodieties pārgājienos vai 
veloizbraucienos. Sportojiet! 
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bija atvēlēta pulkstenim un gleznai, pārējās aizņēma plaukti 
ar grāmatām dažādās valodās. Māte Anda darba gaitas Apē 
bija sākusi kā bibliotekāre un prata novērtēt, ka es, šķirstot ne 
vien bilžu grāmatas, bet arī enciklopēdijas, neesot saplēsis vai 
saburzījis nevienu lapu."

Einārs atceras, ka ir mēģinājis pats sev atbildēt uz jautājumu, 
kāpēc izvēlējies jurista profesiju, jo nedz radinieku, nedz ģime-
nes draugu vidū neviena jurista kā parauga nav bijis. 

“Pieļauju, ka man jau tajā laikā, mūsdienu terminoloģiju lie-
tojot, pa prātam bija prognozējama, sakārtota un tiesiska vide. 
Kas, lai cik dīvaini varbūt liktos, nekādā veidā neizslēdz un pat 
pieprasa radošumu, piemēram, juridisku strīdu gadījumā. Bet 
tāda atskārsme nāk tikai ar laiku, kad profesijā jau iegūta zinā-
ma pieredze...”

UZ SKATUVES TĒLOTĀ UN ĪSTĀ DZĪVE
 “Starp citu, par radošumu. Pašam varbūt vēl neapjaušot, kur 

un kad tas tālākajā dzīvē varētu noderēt, vidusskolas pēdējās 
klasēs, neviena īpaši nepierunāts  pieteicos Ventspils Tautas 
teātra jauno aktieru studijā, kuru tolaik vadīja, manuprāt, izcils 
šī amata pārzinātājs Uldis Grīnbergs. Protams, pieaicinot ska-
tuves mākslas pasniedzējus arī no citurienes. Toreiz gribējās 
vienaudžiem nodemonstrēt, ka varu to, kas viņiem varbūt nav 
pa spēkam. Tagad vērtēju, ka piedalīšanās izrādēs bija sava 
veida pašapliecināšanās un treniņš kolektīvās atbildības un 
personīgās uzdrīkstēšanās ziņā. Suģestējoša likās iespēja pub-
likas priekšā uz skatuves izdzīvot no savējās pilnīgi atšķirīgu 
dzīvi, bet man jau toreiz bija pārliecība, ka ne mazāk interesan-
ti var būt veidot savējo. Taču visu cieņu toreizējiem jauno aktie-
ru studijas biedriem, kas joprojām turpina priecēt ventspilnie-
kus uz lielās skatuves, tagad jau kā pilntiesīgi Ventspils teātra 
aktieri. Starp tiem man īpaši tuvi ir Simona un Uldis Griezes. 
Kad atbraucu atvaļinājumā uz dzimto pilsētu, ar viņiem allaž 
prieks satikties,” Einārs saskumst, ka uz Ventspils teātra izrā-
dēm viņam, diemžēl, tagad iznāk atbraukt retāk, nekā uz iemī-
ļoto operu izrādēm Milānā, Vīnē, Berlīnē vai Parīzē, kas Briselei 
daudz tuvāk nekā Ventspils. 

IZCILI NEKAUNĪGI VAI TOMĒR DROSMĪGI
Turpinot par uzdrīkstēšanos: “Kad biju pāris kursus nomā-

cījies Juridiskajā fakultātē, Latvija un Baltija jau bija Atmodas 
noskaņās. Arī es nolēmu sev un draugiem pierādīt, ka spēju 
atrast vietu un pašapliecināties par elitāru uzskatītajā kinoin-
dustrijas nozarē. Lai paliek neatklāts, kā bez caurlaides un pazī-
šanās iekļuvu apsargātajā Rīgas kinostudijā Šmerlī un atradu 
personāla atlases speciālisti. Uz jautājumu, kā esmu šeit ieticis 
un ko vēlos, atbildēju jaunības tiešumā, ko varēja uztvert arī 
kā izcilu nekaunību: ”Esmu topošais jurists un gribu pie jums 
strādāt par priekšnieku!” Tā arī neuzzināju, kādi vārdi grasījās 
nākt pāri kadrinieces  lūpām, jo ar papīru kaudzīti rokās dur-
vis pavēra, kā vēlāk uzzināju, seriāla “Ilgais ceļš kāpās” filmu 
direktore Lilija Liepiņa. Kadru atlases speciālistei laikam nebija 
sveša humora izjūta un viņa Liepiņai norādīja uz mani: “Tu savā 
administrācijā gribēji dabūt vīrieša cilvēkus. Tad, lūk, te viens 
ir, nez no kurienes uzradies...” Liepiņa uzmeta man vērtējošu 
skatu un palūdza atstāt savu telefonu. 

Uzdevu kopmītnes dežurantes numuru un, lai manu viltību 
neatmaskotu, ik pārdienas pats zvanīju viņai uz kinostudiju un 
taujāju par darba izredzēm. Uz pozitīvu atbildi nebija gari jāgai-
da. Tā sākās mans četrus gadus ilgais darbs kinostudijā filmu 
direktora vietnieka jeb, kā tagad teiktu, menedžera amatā, 
no kuriem nenožēloju ne dienu. Mans darbs bija nodrošināt 
visu nepieciešamo filmas uzņemšanai, un tas nozīmēja patu-
rēt prātā miljonu vajadzību, pie tam rēķinoties ar, piemēram, 
absolūti autoritāro Jāņa Streiča vadības stilu uzņemšanas lau-
kumā, jo viņa neaprēķināmais radošums vienā mirklī varēja 
sagraut iepriekš rūpīgi izplānoto un likt noorganizēt ko pavi-
sam citu. Ģēnijs to varēja atļauties... Un tomēr – visu atsvēra 

Pēc Briseles apkārt zemeslodei

iespēja diendienā kontaktēties 
ar bezgala gudriem un talantī-
giem cilvēkiem, neskatoties uz 
visām viņu dīvainībām un kap-
rīzēm. Tas bija neaizmirstami, 
bet man – reizē arī izaicinoši: 
mēģināt šo radošo stihiju novir-
zīt un noturēt  juridiski korektā 
gultnē. Neatturēšos no cildinoša 
pašvērtējuma – šai ziņā uzska-
tu sevi par talantīgu, man tas 
izdevās.  

Vēlāk kā vietējo apstākļu 
pazinējs un angļu valodas pratējs tiku pieaicināts amerikāņu 
filmas “Red hot” (“Sarkankvēle”) tapšanā, ko Rīgā uzņēma 
Holivudas studija. Tā atkal bija pilnīgi jauna, var teikt, starp-
tautiska pieredze. Un, ja tagad dzirdu kādu sūrojamies, cik 
grūti noorganizēt masu pasākumu, man jāpasmaida – savulaik 
masu skatos ir nācies saskaņot līdz tūkstoš dalībnieku, tehnisko 
darbinieku un policistu rīcību, un viss ir aizgājis kā pa diedziņu,“ 
Einārs neslēpj, ka ir  apsvēris iespēju  savu tālāko karjeru saistīt 
ar kinoindustriju, bet diezgan ātri sapratis, ka tur darbojas pavi-
sam cita emocionālā kaluma ļaudis. Turklāt nozare Latvijā līdz 
ar sabiedriskās iekārtas maiņu bijusi finansiālās un organizato-
riskās krustcelēs ar grūti paredzamu tālākvirzību. 

KAD “IZKRĪT” EKSAMINĒTĀJS 
“Atgriezos augstskolā, ieguvu jurista diplomu, kas prasīja 

papildu darbu, jo padomju tiesību normu vietā pēc neatkarības 
atgūšanas nāca pirmsokupācijas Latvijas un Eiropas Savienības 
likumi, un nevienam nebija pilnīgas skaidrības, kā tos interpre-
tēt un pielietot. Juristu aprindās bija skaidrs, ka šo tiesiskuma 
daļējo vakuumu veikli zēni caur paklausīgiem likumdevējiem 
mēģina izmantot savtīgās interesēs, bet tas lielo pārmaiņu 
laikos ir neizbēgami,” Einārs ir gandarīts, ka šajā sarežģītajā 
laikā bijusi iespēja sadarboties ar godīgiem profesionāļiem vai 
strādāt tādu vadībā. “Apstākļi it kā paši no sevis salikās tā, ka 
iepriekšējais darbs kalpoja par karjeras pakāpienu uz nākamo, 
lai gan speciāli pie tā netiku piedomājis. Pēc Universitātes dip-
loma saņemšanas pieteicos uz galvenā jurista vakanci Valsts 
Labības birojā, kas atbild par graudu rezerves nodrošināša-
nu neparedzētiem  gadījumiem. Nostrādāju tur piecus gadus, 
ieguvu daudz jaunu zināšanu par to, kā funkcionē valsts insti-
tūcijas un kādas iespējas ar tām sadarboties ir privātajam biz-
nesam. Taču pēc reorganizācijas un vadības maiņas neredzēju 
jēgu turpināt darbu šajā nozarē, pārgāju uz privātu pasūtīju-
mu izpildi un meklēju nākamo darba vietu. Citu vidū pietei-
cos "Latvijas dzelzceļā", kur bija izsludināta vakance, ierados 
uz pārrunām un pēc kāda brīža atļāvos tās pārtraukt ar vār-
diem: “Paldies, jūs pārbaudi neesat izturējusi!” un iet prom. 
Manuprāt, līdzīgi vajadzētu rīkoties katram, kas apzinās savu 
profesionālo vērtību, bet darba meklējumos spiests pakļaut 
sevi pazemojošai – atvainojiet! – sīka, pastulba ierēdnīša pra-
tināšanai. Darbs ir vajadzīgs visiem, bet tā iegūšanai nevajag 
ļaut sevi pārvērst par grīdas lupatu,” izrādās, Eināra spožais 
korektums var būt arī griezīgi skarbs.  

ZEMAIS STARTS UZ BRISELI
Pilnīgi citu pieredzi viņš sakās guvis, piesakoties darbā 

Saeimas Eiropas lietu komisijā: “Pieļauju, ka biju viens no vai-

rākiem simtiem pretendentu, pārrunas ilga kādu pusstundu, 
apsolot rezultātu paziņot vēlāk, bet Jēkaba ielas namu atstāju 
ar ļoti gaišu sajūtu: pat ja šo darbu nedabūšu, bija vērts pieteik-
ties un atnākt uz pārrunām ar tik smalkjūtīgiem un erudītiem 
cilvēkiem, uzzināt daudz jauna ne vien profesionālā, bet arī 
likumdevēja funkcionēšanas un ierēdņu savstarpējo attiecību 
izpratnē. Darbu dabūju, un pirmais iespaids nebija maldinājis 
– nākamie kolēģi un priekšnieki bija visādās nozīmēs fantas-
tiski cilvēki. Sākās bezgala interesants dzīves posms ar nekad 
agrāk juridiskā nozīmē Latvijā nedarītiem darbiem, jo Baltijas 
valstīm pavērās iespēja iestāties ES, tāpēc jau savlaicīgi vaja-
dzēja sākt salāgot Latvijas un  ES likumus un normatīvos aktus. 
Pat profesionāļiem bija grūti aptvert specifisko tēmu nianses, 
tāpēc regulāri bija mūsu braucieni uz Briseli un turienes spe-
ciālistu vizītes Rīgā. Lieki laikam teikt, ka radās nepieciešamība 
papildināt zināšanas, tāpēc ar Dānijas valdības atbalstu pus-
otra gada laikā apguvu maģistra programmu Eiropas tiesībās 
Kopenhāgenas universitātē,” Einārs atzīst, ka no viņa puses tie 
bijuši daļēji varbūt  neapzināti, bet šodienas skatījumā pilnīgi 
loģiski soļi Briseles virzienā.   

“Kad jautājums par Baltijas valstu uzņemšanu ES 2003. gadā 
faktiski jau bija izlemts, laikrakstā "Diena" pamanīju sludinā-
jumu, ka ES parlaments darbam sekretariātā aicina juristus. 
Sekoja prasību uzskaitījums, un izrādījās, ka es tām atbilstu 
gandrīz vai ideāli! Aizsūtīju pieteikumu un saņēmu uzaicināju-
mu kārtot rakstisku un vārdisku eksāmenu savas profesionālās 
varēšanas apstiprināšanai. Pārbaude bija negaidīti nopietna un 
skrupuloza, tika vērtētas ne vien valodas un profesionālās zinā-
šanas, bet arī pretendenta personība, prasmes izrādīt iniciatīvu 
un ietekmēt citus, tāpēc varu apgalvot, ka Briselē nonāk tie-
šām labi speciālisti visplašākā nozīmē. 

Jā, kādam (kādai valstij) var nepatikt Briselē pieņemtie nor-
matīvie akti, bet jāatceras, ka tie tiek vērtēti un apstiprināti, 
lai nodrošinātu ES kopīgo attīstību un kalpotu visu tās cilvēku 
labumam.  Varu to apgalvot no personīgās pieredzes, jo piec-
padsmit gadu strādāju Briselē un esmu darbojies trešajā daļā 
no 22 EP komitejām. Gan klātienē, gan masu saziņas līdzekļos 
dzirdēts un lasīts daudz pārmetumu par Briseles ierēdņu lēno 
darbošanos, bet ir jāsaprot, ka ikviena pieļautā kļūda var skart 
500 miljonu cilvēku. Tiek strādāts smagi un ātri – neņemot vērā 
argumentus, ka aizmirsu, nesapratu, nepaspēju –  taču darba 
apjoms ir patiešām milzīgs.  Bet – darba apstākļi un atalgojums 
ir pietiekami labi,  lai nevīžas un sliņķi no ierēdņu korpusa izkū-
pētu kā dūmi, dodot vietu centīgākiem.   

LĒNĀM APKĀRT ZEMESLODEI. NĀKOTNĒ 
Vai Einārs pēc Briseles vairs prastu un gribētu strādāt maza-

jā “pīļu dīķī”, provinciāli miegainajā Latvijā? EP likumdošanas 
koordinācijas administrators atbild pēc īsa pārdomu brīža: “Vai 
mūsu valstī atrastos amats, kam būtu nepieciešams briselis-
kais temps, vēriens un pamatīgums? Laikam taču nē. Un pat 
ja būtu, vai Latvija par tādu darbu varētu samaksāt cienījamu 
algu? Tātad atbilde ir – palieku Briselē, kamēr esmu spējīgs 
turēt līdzi tās darba tempam un kvalitātei. Bet uz Latviju lab-
prāt ar savu auto braucu atvaļinājumā, te man ir tuvinieki, labi 
draugi un prieks redzēt, ka tēvuzeme ar katru gadu aizvien 
vairāk sakopjas. Arī ar Briseles atbalstu, ja kas. Ceru  tagadējā 
darbavietā  noturēties līdz pensijai, tad veikt tādu ļo-oti nestei-
dzīgu, relaksējošu tūri apkārt zemeslodei. Atzīstos, ceļojumi ir 
mana vājība, pusi pasaules jau esmu redzējis...” Einārs ar mammu Briselē 2004. gadā.

Ziedu laikā. Pie Kongresa nama, stažējoties ASV, 2009. gadā.

Einārs skolas gados.
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Ar ko jārēķinās 
Ventspils pilsētas 
svētku laikā
Ventspils dzimšanas dienas svinēšana no-
tiks plaši pa visu pilsētu, bet tas nozīmē, ka 
vairākas dienas ventspilniekiem un pilsētas 
viesiem jārēķinās ar satiksmes ierobežoju-
miem un izmaiņām sabiedriskā transporta 
kustībā. Protams, Ventspils ir salīdzinoši 
neliela pilsēta, daudziem būs pa spēkam 
iztaigāt svētkus kājām vai izbraukt ar divri-
teni. Tomēr ne visiem tas ir iespējams, bet 
vēl gana daudziem – arī ne pa prātam.

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balt iccoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

Bet paši svētki sāksies jau piektdienas vaka-
rā ar diviem lieliem notikumiem. Pirmais no 
tiem – oficiāls atklāšanas pasākums plkst. 19. 
Tā laikā tradicionāli pasniegs pilsētas domes 
balvas ventspilniekiem par sasniegumiem un 
Ventspils vārda nešanu pasaulē. Šogad atklā-
šanas pasākums gaidāms tautisks, turklāt 
tajā uzstāsies bungu un dūdu grupa "Auļi" un 
etnomūzikas grupa "Tautumeitas". Bet devi-
ņos vakarā cilvēku straumes plūdīs Reņķa 
dārza virzienā, lai izbaudītu krāšņo grupas 
«Prāta Vētra» Latvijas tūres koncertu. Šogad 
šis koncerts ir apzināti pielāgots Ventspils pil-
sētas svētkiem, lai tādējādi piesaistītu pilsē-
tai vēl lielāku viesu pieplūdumu, kuri paliktu 
arī uz svētku norisi. Tradicionāli Ventspils kon-
certu apmeklē ļoti liels skaits grupas daiļra-
des cienītāju no visas Latvijas.

Bet galvenā svētku svinēšana notiks sest-
dien. Simbolisks un krāšņs svētku kulminā-

Daudz laimes 728. dzimšanas dienā!

Ir ogu laiks, turklāt šogad tas ir īpaši 
bagātīgs – tirgus letes pilnas gatavām 
ogām: avenes, jāņogas, ērkšķogas, mel-
lenes, vēl pa kādai zemenei un ķiršiem, 
un, protams, upenes! Nevienam nav 
noslēpums, ka svaigās dabas veltes ir 
bagātas ar mums tik nepieciešamajiem 
vitamīniem, un tieši tagad ir īstais laiks, 
lai to izmantotu sava organisma stiprinā-
šanai. Pat ja kāda no ogām liek savilkt 
skābu ģīmi, ir vērts to paciest un pāris 
saujas ogu apēst. Ziemā tavs organisms 
būs stiprāks pret vīrusiem! Taču kā lai 
zina, cik daudz ogu ieteicams apēst un 
ko vērtīgu tās sniedz mūsu organismam? 
Kuros gadījumos ogu patēriņu tomēr 
ieteicams ierobežot? Stāsta uztura spe-
ciāliste Liene Sondore.

SATIKSMES IEROBEŽOJUMI
- Svētku kulminācijas dienā sestdien, kad 

notiks svinīgais svētku gājiens pa pilsētas gal-
veno ielu – Lielo prospektu, satiksme būs slēg-
ta laikā no plkst. 9 līdz 13 Jāņa Poruka iela visā 
tās garumā, Pētera iela posmā no Vasarnīcu 
ielas līdz Saules ielai, Lielais prospekts posmā 
no Vasarnīcu ielas līdz Katoļu ielai, kā arī Katoļu 
iela posmā no Bērzu ielas līdz Lielajam pros-
pektam un Meža iela posmā no Bērzu ielas līdz 
Lielajam prospektam. Savukārt laikā no plkst. 
10.15 līdz 13 satiksmei būs slēgts Lielais pros-
pekts posmā no Katoļu ielas līdz Brīvības ielai, 
Brīvības iela posmā no Jūras ielas līdz Strēlnielu 
ielai un Kuldīgas iela posmā no Lielā prospekta 
līdz Putnu ielai. Šajā laikā Vasarnīcu ielā posmā 
no Inženieru ielas līdz Kroņu ielai būs ierobežota 
pārvietošanās.

- No 2. augusta plkst. 23 līdz 4. augusta plkst. 
18 būs satiksmei slēgtas Sofijas iela un Akmeņu 
iela.

- No 2. augusta plkst. 23 līdz 5. augusta plkst. 
2 slēgta satiksme Skolas iela posmā no Katrīnas 
ielas līdz Tirgus ielai, Tirgus iela posmā no Pils 
ielas līdz Skolas ielai, Ostas iela posmā no Lielās 
ielas līdz Kuģinieku ielai, Ūdens iela.

- No 3. augusta plkst. 23 līdz 5. augusta 
plkst. 2 satiksmei būs slēgta Ostas iela posmā 
no Prāmju ielas līdz Pils ielai, Zvana iela, Lielā 
iela no Pils ielas līdz Ostas ielai, Biedrības iela, 
Jāņa iela posmā no Pils ielas līdz Ostas ielai un 
Peldu iela.

- No 3. augusta plkst. 8 līdz 6. augusta plkst. 
8 satiksme būs slēgta Ostas ielas posmā no Jāņa 
ielas līdz Peldu ielai.

IZMAIŅAS SABIEDRISKĀ 
TRANSPORTA KUSTĪBĀ

- Tā kā svētu laikā būs slēgta Ostas ielas pro-
menāde, tiks mainīti maršrutu Nr. 4A un Nr. 24 
kustības ceļš. Autobusi kursēs līdz Prāmju termi-
nāļa pieturai, bet satiksmei slēgtais posms tiks 
apbraukts pa Kuldīgas ielu un Jūras ielu.

- Pēc “Prāta vētras” koncerta ap plkst. 23.30 
kursēs papildus autobuss no Reņķa dārza uz 
Pārventu.

- Svētku gājiena laikā no plkst. 10.40 līdz 
plkst. 13 netiks apkalpotas pieturas Lielajā pros-
pektā visā tā garumā, Saules ielā posmā no 
Inženieru ielas līdz Lielajam prospektam, kā 
arī pieturas pie Lielā laukuma abos virzienos. 
Autobusu maršruti uz Tārgali un Staldzeni minē-
tajā laikā tiks novirzīti pa Sarkanmuižas dambi, 
bet maršruti uz Gāliņciemu un Selgu – pa 
Sarkanmuižas dambi un Lāčplēša ielu.

- Svētku laikā sestdien maršrutā Nr. 22 papil-
du kursēs lielas ietilpības autobuss, kas apstāsies 
tikai pieturvietās. Autobusa kustības laiki redzami 
pieturvietās izvietotajā informācijas stendā. 

- Naktī no sestdienas uz svētdienu tiks norīko-
ti papildu autobusi, kuri kursēs no Reņķa dārza 
uz Pārventu, pēdējais autobuss no parka aties 
plkst. 2.50.

- Sestdien plkst. 23.40 no autoostas kursēs 
speciāls autobuss uz Tārgali. 

 turpinājums no 1. lpp. cijas pirmais brīdis ir lielais gājiens, kas sāk-
sies plkst.11 Lielajā prospektā. Tā ir viena no 
skaistākajām svētku tradīcijām, kurā piedalās 
krietni vairāk par par simtu iestāžu, uzņē-
mumu vai biedrību ar vairākiem simtiem 
dalībnieku. 

Jau tradicionāli galvenā svētku norises 
vieta ir Ostas ielas promenāde. Uz svēt-
ku centrālās skatuves pie Vecā spīķera die-
nas koncertprogrammā no plkst. 13 līdz 17 
uzstāsies popgrupa “Jūras akmentiņi”, solisti 
Normunds Rutulis un Katrīna Bindere-Čodere, 
Dailes teātra un Nacionālā teātra dziedošie 
aktieri, kā arī lietuviešu rokgrupa “Royce”. 

Svētku vakara programmā plkst.20 uz cen-
trālās skatuves kāps ventspilniekiem tik labi 
pazīstamā, bieži redzētā un vienmēr atkal gai-
dītā grupa “Latvian Blues Band”, būs arī ame-
rikāņu blūzmeņu uzstāšanās. No plkst. 21.30 
svētku apmeklētājus uzjautrinās un līdzi aiz-
raus Intara Busuļa, “Abonementa orķestra” 
un Liepājas Simfoniskā orķestra koncertprog-

ramma “Ar mums”. Jau ierasti plkst. 23 
svētku kulminācija – uguņošana, bet 
pirms tās vēl visi kopā noskatīsimies 
ikgadējo filmu jeb, kā smejas ventspil-
nieki, pašvaldības pozitīvo darbu “atskai-
ti” par padarīto pēdējā gada laikā. 

No ostas promenādes daudzi dosies 
ballēties tālāk uz Reņķa dārzu, kur līdz 
pat rītam varēs izlocīt kājas enerģiskās 
dejās, kurās par jautru gaisotni gādās 
grupas «Ginger Band”, reperis Gacho un 
Ufo Svētku orķestris.

Pilsētas svētku pasākumi turpināsies 
arī svētdien, tiesa – jau daudz pieze-
mētākā gaisotnē. Tās būs gan Amatu 
dienas aktivitātes, gan restaurēto zve-
jas laivu atklāšana Piejūras brīvdabas 
muzejā, gan rotaļuzvedums “Laimīgā 
zeme” Bērnu pilsētiņā un Pārventas 
bērnu parkā «Fantāzija», gan dragrei-
sa sacensības Ventspils lidlaukā, un vēl, 
un vēl... 

Ogu laiks! Vai zini,  
kāpēc ir tik svarīgi ēst svaigas ogas?

O 
gas satur maz kaloriju, toties 
daudz vitamīnu, minerālvie-
lu, antioksidantu un balastvielu. 
Aptuveni 75-89% ogās ir ūdens, 
mazliet olbaltumvielu, pavisam 

maz – tauku. Protams, ogas ir arī saldas, tās 
galvenokārt satur vienkāršos ogļhidrātus 
– fruktozes un glikozes veidā. Tāpēc, ja jūs 
domājat, ka vasara un ogu laiks ir ideāls, lai 
notievētu, plānojot uzsākt ogu monodiētu, 
svars var arī nekristies.

Tomēr svarīgi atcerēties, ka sezonas laikā 
ogas ir vērtīgs ūdenī šķīstošo C vitamīna un 
folijskābes avots. Folijskābe ir B grupas vita-
mīns, kas nepieciešams nervu, kā arī sirds 
un asinsvadu sistēmas veselībai. C vitamīns 
ir spēcīgs antioksidants, kas cīnās pret brīvo 
radikāļu ietekmi.

Ogās ir daudz kālija, kas ir labs palīgs sirds 
un asinsvadu slimību profilaksē. Kālijs nepie-
ciešams arī muskuļiem, tas rūpējas, lai cil-
vēks ikdienā nejustos noguris. Visvairāk kālija 
ir upenēs, avenēs, saldajos ķiršos, sarkanajās 
un baltajās jāņogās, ērkšķogās. Ogas un augļi 

sārmaino minerālvielu kālija un nātrija propor-
cijas dēļ veicina diurēzi: jo produktā mazāk ir 
nātrija, vairāk – kālija, jo lielāks ir tā diurētis-
kais efekts.

Ogas satur magniju, kas labvēlīgi ietekmē 
sirds un asinsvadu sistēmu, nervu sistēmu, 
muskuļu un kaulu veselību.

Ogās un augļos ir arī dzelzs. Tā kā dzelzs 
ietverta organiskajos savienojumos, tās uzsūk-
šanos zarnās veicina ogās un augļos esošie 
vitamīni un minerālvielas.

Tāpat ogas ir bagātas ar organiskajām skā-
bēm, pektīniem, miecvielām. Ogās ir citron-
skābe, augļos – ābolskābe, kā arī nedaudz 
vīnskābes ir jāņogās, ērkšķogās, meža zeme-
nēs. Benzoskābi satur brūklenes un dzērvenes.

Pateicoties balastvielām un pektīniem, ogas 
un augļi veicina vēdera izeju. Vienlaikus tas 
nozīmē, ka gremošanas trakts pēc lieliem ogu 
daudzumiem (zemeņu laikā dažs labs apēd 
dienā pāris kilogramu ogu!) var sākt dum-

poties. To veicina ne tikai ogās esošās 
balastvielas, bet arī cukuri jeb fruktoze.

100 g zemeņu ir: 84,5% ūdens, 0,8 
g olbaltumvielu, 0,4 g tauku, 6,3 g ogļ-
hidrātu, 4 g balastvielu, 32 kcal. Īpašais: 
tajās ir 60 mg C vitamīna, 40 mg kalcija, 
161 mg kālija.

100 g sarkano jāņogu ir: 85% ūdens, 
0,6 g olbaltumvielu, 0,2 g tauku, 7,3 g 
ogļhidrātu, 2,5 g balastvielu, 33,4 kcal. 
Īpašais: C vitamīna jāņogās ir nedaudz 
mazāk kā zemenēs – 25 mg, toties kālijs 
– 275 mg!

100 g upeņu ir: 85% ūdens, 1 g olbal-
tumvielu, 0,2 g tauku, 7,3 g ogļhidrātu, 3 
g balastvielu, 35 kcal. Īpašais: C vitamī-
na ziņā upenes (un smiltsērkšķi) uzvar! 
Upenēs – 200 mg!

100 g melleņu ir: 86,5% ūdens, 1,1 g 
olbaltumvielu, 0,6 g tauku. Īpašais: satur 
daudz A vitamīna – karotīnu un flavono-
īdus, kas uzlabo redzes funkcijas. Ir arī 
ogās reti sastopamā dzintarskābe.

Bet cik daudz ogu dienā vajadzētu 
apēst? Uztura speciāliste iesaka katru 
dienu pieaugušajam apēst 600 g dārze-
ņu un 300 g ogu un/vai augļu. Bērniem 
līdz triju gadu vecumam ieteicamā dienas 
deva ir aptuveni 100-200 g ogu un augļu, 
bet desmitgadīgam bērnam – 200-250 g. 
Tomēr ogu laikā tās vajag un var atļauties 
apēst nedaudz vairāk.

Vislabāk ogas ēst ir tieši no krūma, taču 
ne visiem tas ir iespējams. Ja ogas pēr-
kat, tās jāskalo tikai pirms ēšanas, lai tās 
nekļūtu ūdeņainas. Ogas var piebērt ūde-
nim, kas stāv uz galda skaistā krūkā. 
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A U N S
Nepieņem lēmumus mirkļa iespaidā un paļaujies uz intuīciju. 
Īpaša uzmanība pievēršama naudas lietām, sargies no nepārdo-

mātiem tēriņiem. Ja nāk jauns karjeras piedāvājums, izturies vērtējoši, var 
būt kādi zemūdens akmeņi. Brīvo laiku pēc iespējas vairāk pavadi kopā ar 
savējiem – cilvēkiem, kuri tevi ir mīļi un tuvi. 

V Ē R S I S
Brīvdienas piemērotas mākslas un kultūras apmeklējumiem, 
vai draugu pasākumam ar intelektuālām sarunām. Jaunajā 

nedēļā daudz ideju un vēlme pēc pārmaiņām. Ar oriģinālām domām un 
iecerēm pārsteigsi sadarbības partnerus un tuviniekus. Lietišķajās darīšanās 
atbalsts no līdzcilvēkiem. Darbā nekautrējies apspriest atalgojumu.

D V Ī Ņ I
Ļoti rosīgs prāts un vēlme paplašināt redzesloku. Informācijas 
plūsma būs milzīga, bet tu spēsi atšķirt graudus no pelavām. 

Galvenais – svarīgo informāciju parbaudi pats un nepaļaujies uz citu sacīto. 
Privātajā dzīvē laiks mīlestībai un piedzīvojumiem. Pasāc ko jauku kopā ar 
savu otro pusīti. Brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās.

V Ē Z I S
Iesaisties jaunos projektos, meklē plašākas iespējas un rīkojies. 
Sākas aktīvs peļņas laiks. Vienīgi jābūt uzmanīgam ar dokumen-

tiem – noformē visu juridiski pareizi un pārlasi līgumus. Brīvdienās gan dar-
bus atliec malā un mierīgi apsver nākotnes plānus. Vari arī nedaudz parosī-
ties mājas saimniecībā, pārkārtot un atsvaidzināt interjeru.

L A U V A
Personības izaugsmes laiks – var parādīties jaunas intereses, 
idejas, potenciāli sadarbības partneri. Dzīvē paredzama aktīva 

rosība un daudz kas no iecerētā izdosies, ja vien neļausi vaļu emocijam. 
Privātajā dzīvē attiecību nostiprināšanās. Brīvajiem ļaudīm simpātijas un 
iepazīšanās dzīvē var ienākt caur ārzemju tēmu vai interneta saraksti.

J A U N A V A
Lietišķajos jautājumos būsi noskaņots enerģiski, bet sargies no 
pārsteidzības. Notikumi var pavērsties negaidītā gultnē un sākties 

strīdi. Necenties par varītēm pierādīt savu taisnību, bet labāk centies noglu-
dināt situāciju. Privātajā dzīvē nemierīgs periods. Iespējami raibi notikumi, 
kaislības un vēlme pēc pārmaiņām.

S V A R I
Dienas ritēs diezgan saspringti un visus darbus vēlams rūpīgi 
saplānot. Profesionālā jomā vai biznesā iespējas sasniegt mēr-

ķus, parādīt savus spēkus un varēšanu. Mājās daudz saimniecisko pienāku-
mu un darīšanas ar radiniekiem. Brīvajiem ļaudīm iespējami brīnišķīgi mīlas 
piedzīvojumi, romantika un saprašanās no pusvārda. 

S K O R P I O N S
Brīvajā laikā derētu pievērsties veselības uzlabošanas un stiprinā-
šanas pasākumiem, jo darbā un lietišķajā jomā būs liela spriedze 

un pat iespējami kādi sarežģījumi. Jaunās nedēļas sākumā esi uzmanīgs 
slēdzot līgumus, it īpaši, ja tie skar finanšu jomu. Privātajā dzīvē  roman-
tisks emociju lidojums. Mīlestība sildīs sirdi.

S T R Ē L N I E K S
Kopā ar ģimeni vai draugiem nedēļas nogalē atradīsi lielisku 
veidu kā izklaidēties, atpūsties un uzkrāt spēkus darba nedēļai. 

Kādā pasākumā vari satikt cilvēkus, kas vēlāk kļūst par darījumu partne-
riem. Pievērs uzmanību finanšu tēmai – nevjadzētu uzņemties kredītsaistī-
bas, bet lūkoties, kur un kā vari pavairot savus ienākumus.

M E Ž Ā Z I S
Pēc iekšējām sajūtām vairāk būsi noskaņots uz atpūtu un izklai-
dēm. Brīvajiem ļaudīm dzīve var uzdāvāt romantiskus piedzīvo-

jumus. Bet, ja esi ar kādu kopā, izdomā kādu mīļu pasākumu jums diviem 
vien. Kaut arī šis uzņēmējdarbībai nav tas labvēlīgākais laiks, tev var izdo-
ties noslēgt izdevīgus darījumus. Lūkojies uz izdevīgumu ilgtermiņā.

Ū D E N S V Ī R S
Neplāno mājās pārkārtojumus, remontu vai lielus, ekskluzīvus 
pirkumus. Apdari ikdienas soli un pavadi vairāk laika ar savē-

jiem, radiem, draugiem – sarunās un vasarīgās izklaidēs. Darbā iespējama 
spriedze un situācijas, kas uzjundī emocijas, taču to kompensēs finansialais 
izdevīgums. Attiecībā uz peļņu var rasties oriģinālas un neparastas idejas.

Z I V I S
Nedēļas nogalē vari satikties ar draugiem un domubiedriem, 
būs noderīgas sarunas un dzims labas idejas. Profesionālajā 

jomā pastāv iespējas izvirzīties un gūt augstu novērtējumu, tikai jāturas 
tālāk no strīdiem un intrigošanas. Ja nepieciešams padoms vai palīdzība, 
talkā nāks seni paziņas. Sirdslietās pārdomu laiks.
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Mūsdienu jaunatne tik spocīgi 
ģērbjas, ka riebjas pat skatīties. 
Piemēram, šis zēns līdzinās putnu-
biedēklim. 
- Tā ir mana meita. 
- Atvainojiet! Es nezināju, ka esat 
viņas tēvs. 
- Nē, esmu viņas māte!

Psihiatriskās slimnīcas galvenais 
ārsts iepazīstina jauno kolēģi ar 
darba vietu. Galvenais ārsts atver 
vienas palātas durvis un paziņo:  
– Šeit atrodas mūsu autobraucēji. 
– Bet kāpēc te neviena nav? 
– Viņi visi ir zem gultām  
un remontē...

Šerloks Holmss intīmā atmosfē-
rā paviesojies pie doktora Vatsona 
sievas un dodas mājās. Pa ceļam 
redz – renstelē vāļājas kāds vīrelis. 
Holmss ķeras pie dedukcijas: 
Tā – viņš ir vai nu noguris vai pie-
dzēries. Piedzēries viņš nevarē-
tu būt – šodien ir svētdiena, kad 
alkoholu nepārdod. Tātad nogu-
ris. Noguris viņš varētu būt no 
darba vai no kārtīgas sievietes. 
Tā kā svētdiena nav darbdiena, 
sanāk – no sievietes. Bet es zinu 
tikai divas kārtīgas sievietes – 
savu sievu un Vatsona sievu. No 
Vatsona sievas nāku es, tātad viņš 
bijis pie manas sievas. Bet mana 
sieva nepazīstamus cilvēkus mājā 
neielaiž... Ē, Vatson, celieties!

Puika nes televizoru, pa ceļam šo 
aptur policists un prasa: 
“Kur tu nes televizoru?” 
Puika atbild: “Uz baznīcu, lai izsūdz 
grēkus. Viņš visu laiku melo.”

Jūrmalas vilciena vagonā monoto-

nā balsī kāds atkārto: 
– Avīzes, žurnāli, erotika, horosko-
pi, anekdotes... 
Viens no braucējiem dod naudu 
un saka: 
– Anekdotes, lūdzu... 
Vīriņš noglabā naudu bikšu kaba-
tā, pieliecas tuvāk un čukst: 
– Nu, tad klausies: atgrie-
žas vīrs no komandējuma...

Korespondents vecākai dāmai pie 
kinoteātra jautā: 
– Kā jums liekas, vai kino nav 
pārāk daudz seksa un vardarbī-
bas? 
– Redziet, kinoteātrī es skatos 
tikai uz ekrānu. Tam, kas notiek 
apkārt, es nepievēršu uzmanību.

Policists apstādina auto par ātru-
ma pārkāpšanu un lūdz vadītājai 
uzradīt dokumentus. 
Viņa (nervozi): 
- Jūs, policistus, nekādi neiz-
prast! Vakar atņēmāt man tie-
sības, bet šodien gribat, lai 
es jums tās parādītu!

Divi skolnieki iet pa ielu un saru-
nājas. Viens saka: 
– Mans tēvs visu laiku teica, lai es 
nestaigājot pa šaubīgām vietām – 
tur var ko tādu ieraudzīt... 
– Nu, un tu negāji? 
– Gāju. 
– Un ko tu tur ieraudzīji? 
– Tēvu! 

Ceļu policists autovadītājam bargi: 
– Jūs pat nedzirdat, kā es kliedzu 
un svilpju, lai jūs apstātos!!! 
– Atvainojiet, es nezināju, ka 
tā ir jūsu balss. Domāju, ka 
atkal esmu kādu sabraucis. 

Ārsts jautā: – Kā jums gadījās 
apdedzināt abas ausis? 
Pacients: – Redzat, es gludināju, uz 
blakus galdiņa zvanīja telefons, un 
es aiz pārskatīšanās pie auss pieli-
ku gludekli... 
Ārsts izbrīnā: – Bet apdedzinātas 
taču ir abas ausis! 
– Redzat, tad es zvanīju ātrajiem... 

Sarunājas divas vecmeitas. 
– Vakar vēlu atgriežos mājās. 
Skatos – tumsā pie manas mājas 
stūra redzams vīrieša siluets. Es 
metos skriet ko kājas nes! 
– Nu, un kā? Panāci? 

Zem auto paskrien vista. Vadītājs 
apstājas, paskatās, ka apkārt 
neviena nav, atver bagāžnie-
ku un iesviež vistu iekšā. Pēkšņi 
no krūmiem izskrien zemnieks:
 – Tikai nestāsti, ka gribēji cie-
tušo uz slimnīcu aizvest!

Zvans pie durvīm ballītes laikā. 
- Kas tur ir? 
- Policija! 
- Mēs policiju neizsaucām! 
- Kaimiņi izsauca! 
- Nu, tad pie viņiem arī ejiet!

Puisis un meitene apspriež savu 
turpmāko dzīvi pēc kāzām:  
– Apsoli man, mīļais, kad mēs 
apprecēsimies, tu vairs nespēlē-
si kārtis! 
– Jā, dārgā. 
– Un vairs nesmēķēsi! 
– Jā, mīļā. 
– Un arī vairs nedzersi! 
– Tas ir viss? 
– Bet no kā tu vēl varētu atteik-
ties? 
– No laulībām!

NO “VENTSPILNIEKS.LV” ZIŅU LENTES:

Iepriekšējā nedēļā viena no Ventspils “centrālajām govīm” 
– vārdā Venta – bija tikusi pie jauna apzīmējuma. Kā aplie-
cina aculiecinieku fotogrāfijā fiksētais novērojums – ragulo-
pa sarkanbrūno postamentu rotāja jauns uzraksts: “Айвар - 
Ленин” (krievu val. – “Aivars – Ļeņins”).

• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE. Savulaik – vēl tālajos padomju gados 
– katrs skolēns no galvas mācījās dzejolīti: “Iededzis saulē, 
apsnidzis balts, Ļeņins sveic bērnus granītā kalts”. Acīmredzot 
kādam ventspilniekam minētais dzejolītis raisījis zināmas 
asociācijas. Nevar noliegt – ragulops Venta taču ir viens no 
mūsu pilsētas simboliem, bet, kā zināms no vēstures, arī 
Vadoņiem taču tīk būt pilsētas un valsts simbolu lomā... Kas 
zina, varbūt ir vērts ierosināt arī citu pilsētas govju pārdēvē-
šanu? Tikai šoreiz ne ielu mākslinieku, bet oficiālā līmenī... 
Varoņu taču mūsu pilsētas tēvu vidū netrūkst.



ОВЕН
Не принимайте опрометчивых решений, полагайтесь на интуицию. 
Особое внимание уделяйте вещам, связанным с деньгами, остере-

гайтесь напрасных расходов. Если поступает новое карьерное предложение, 
будьте осторожны: могут быть какие-нибудь подводные камни. По возможно-
сти свободное время проводите вместе с людьми, которые вас любят и близ-
ки вам по духу. 

ТЕЛЕЦ
Посвятите выходные посещению культурных мероприятий или 
интеллектуальным разговорам с друзьями. На новой неделе будет 

много новых идей и желание перемен. Оригинальными мыслями и замысла-
ми удивите коллег и близких. В деловых вопросах – поддержка от близких. На 
работе не стесняйтесь обсуждать зарплату.

БЛИЗНЕЦЫ
Пытливый ум и желание расширить свой кругозор. Поток инфор-
мации будет огромный, но вы сможете отделить зерна от плевел. 

Главное – важную информацию проверяйте сами и не полагайтесь на других. 
Больше времени отведите для любви и приключений. Совершите вместе со 
своей второй половинкой что-нибудь сумасшедшее. Свободных представите-
лей знака ждет интересное знакомство.

РАК
Подключайтесь к новым проектам, ищите большие возможности и 
действуйте. Начался период активных заработков. Единственное, 

нужно быть внимательным с документами – заполняйте все юридически кор-
ректно и перечитывайте условия. В выходные отложите все дела и спокойно 
обдумайте планы на будущее. Можете немного повозиться с домашним хозяй-
ством и обновить интерьер.

ЛЕВ
Время роста личности – могут появиться новые интересы, идеи, 
потенциальные партнеры. В жизни наступает период активной дея-

тельности, многое из задуманного получится, если вы не дадите волю своим 
эмоциям. Требуется обратить внимание на укрепление личных взаимоотноше-
ний. У свободных представителей знака в жизни могут появиться новые знаком-
ства – благодаря путешествию или в интернет-переписке.

ДЕВА
В деловых вопросах вы будете настроены весьма энергично, но 
остерегайтесь необдуманных решений. События могут повернуть 

в неожиданное русло, не исключены ссоры. Старайтесь не доказывать свою 
правоту, попытайтесь уладить ситуацию. В личной жизни – тревожный период. 
Возможны яркие события, страсть и желание перемен.

ВЕСЫ
Довольно напряженное время, работу желательно как следует рас-
планировать. В профессиональной области – возможность достиг-

нуть целей, показать свои силы. Дома много хозяйственных обязанностей, ста-
нут актуальными взаимоотношения с родственниками. У свободных предста-
вителей знака возможны замечательные любовные приключения, романтика и 
понимание с полуслова. 

СКОРПИОН
В свободное время следовало бы уделить внимание улучшению 
и укреплению здоровья, потому что в рабочей и деловой сфере – 

напряженная ситуация, возможны осложнения. В начале новой недели будьте 
внимательны при заключении договора, особенно если он касается финансов. 
В личной жизни – романтические эмоции. Любовь согреет ваше сердце.

 
СТРЕЛЕЦ
Вместе с семьей или друзьями в конце недели вы найдете заме-
чательный способ отвлечься, отдохнуть и накопить силы к рабо-

чей неделе. На каком-нибудь мероприятии можете встретить людей, которые 
позже станут вашими деловыми партнерами. Уделите внимание финансовой 
теме – не нужно брать кредит, лучше придумайте, где и как вы сможете попол-
нить свои доходы. 

КОЗЕРОГ
Вы будете в большей степени настроены на отдых и развлечения. 
Свободных представителей знака могут ожидать романтические 

приключения. Но если вы уже с кем-то вместе, то придумайте для вас двоих 
какое-нибудь милое мероприятие. Не самое удачное время для предприни-
мательской деятельности, однако вы сможете заключить выгодные сделки. 
Взгляните на преимущества в долгосрочной перспективе.

ВОДОЛЕЙ
Не планируйте дома перестановку, ремонт или дорогие покупки. 
Сделайте рутинную работу и проведите побольше времени со свои-

ми родными, друзьями – за разговорами и летними развлечениями. На работе 
возможна напряженность и ситуации, которые вызывают бурные эмоции. Что 
касается заработка, то у вас могут возникнуть оригинальные и непростые идеи.

РЫБЫ
В конце недели можете провести время с друзьями или домочад-
цами. Вас ожидают интересные беседы, в ходе которых возникнут 

новые идеи. В профессиональной сфере представится возможность выделить-
ся и получить позитивную оценку, только избегайте ссор. Если необходим совет, 
на помощь придут старые знакомые. В сердечных делах – время раздумий.
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- А давай просто фильмы пообсуждаем? Человек-
паук, например, недавно вышел. 
- Я даже не знал, что он сел.

- Почему красивые парни встречаются со страшными 
бабами? 
- У своего спроси.

- Как по-вашему, Рабиновичу можно доверить 
тайну? 
- Вполне. Четыре года назад ему повысили зар-
плату, а его жена и до сих пор не знает об этом.
 
- Скажите, Холмс, как раскрыть преступление? 
- Определить «кому выгодно»! 
- А если всем выгодно? 
- Тогда это уже как бы и не преступление...
 
Бегущий малыш налетает на прохожего. 
- Куда ты так спешишь, мальчик? 
- Домой, чтобы меня выпорола мать. 
- Неужели тебе этого так хочется? 
- Нет, конечно, но если я приду домой 
после отца, то это сделает он.

- У меня две новости.  
- Как всегда? Одна хорошая, а другая - плохая?  
- Ну-у-у, тут как бы две в одной. 
Дед храпеть перестал.

- Дорогой, давай зайдем в магазин косметики, у меня 
совсем нет туши! 
- Мне кажется, что с тушей у тебя 
как раз все в порядке.

- Понимаешь, я за здоровое питание: цельнозерновая 
пища, овощи, низкое содержание углеводов.  
- Коньяк будешь?  
- Да.

Вовочка: 
- Папа, по- моему, наша учительница в тебя влюби-
лась! 
- С чего ты взял, сынок? 
- Она опять вызывает тебя в школу!
 
- Что стало причиной вашего расставания?  
- Ложь.  
- А именно?  

- Я его спросила: «Тебе сахар в кофе поло-
жить?», а он ответил: «Ложь».

- Моя жена постоянно сравнивает меня с Аленом 
Делоном. 
- Да между вами нет ничего общего! 
- Вот и она так говорит…

Придворный шут что-то пишет в своём блокноте. 
- Ты что там пишешь? - спрашивает у него король. 
- Я записываю имена всех дураков, которых знаю. 
Сейчас я записал твоё имя, потому что ты дал деньги 
жулику- ювелиру, который пообещал купить для тебя 
за границей драгоценности. Он не вернётся. 
- А если всё-таки вернётся? 
- Тогда я твоё имя сотру, а его впишу.

- Почему ты его отпустила? 
- Потому что тот, кому я по-настоящему буду нужна, 
никогда от меня не уйдёт! 
- Дура, кто ж отпускает добермана без намордника?

- Если грабить – то самых беззащитных и слабых....  
- А вы точно глава правительства?

Уважаемые соседи, этот лифт и так наш. 
Метить его мочой не надо!

Мы, мужики, - существа многозадачные. В 
наш мозг как-то укладывается, что секс через 
час после знакомства - это клёво, а свадь-
ба через год - это слишком быстро.
 
Из записи в истории болезни: 
«Больной не знал, что когда он ходил «нале-
во», его жена ходила на каратэ».

- Дочка, ну как вы с мужем, помирились? 
- Помирились, но он ещё об этом не знает!

Разговор приятелей: 
- Давай возьмем несколько куриц и на природе их 
пожарим. 
- Не, давай чисто мужской компанией поедем. 
- Да я барбекю имел в виду!

- Так мужики, у нашей Верки Карасевой при-
бавление в семье. Сдаем все по три-
ста рублей и анализ на ДНК!

АНЕКДОТЫ

ИЗ НОВОСТНОЙ ЛЕНТЫ «VENTSPILNIEKS.LV»:
На минувшей неделе одна из «центральных коров» 
Вентспилса получила новое обозначение. Как свиде-
тельствует присланная очевидцем фотография – поста-
мент буренки украшала новая надпись: «Айвар – Ленин». 

• • •
КОММЕНТАРИЙ РЕДАКЦИИ. 
Когда-то – в далекие советские годы – каждый школьник 
наизусть учил стишок: «Когда был Ленин маленький, С 
кудрявой головой…». Видимо, у кого-то из вентспилчан 
это стихотворение вызвало некоторые ассоциации. Не 
станем отрицать – буренка Вента – один из символов 
нашего города, а, как известно из истории, вождям тоже 
нравится быть символом города и страны… Кто знает, 
может, стоит предложить переименовать и других город-
ских коров, на сей раз не на уровне уличного художника, 
а официально… Ведь недостатка в героях среди наших 
отцов города нет. 
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занимали полки с книгами на разных языках.  Мама Анда 
свою трудовую деятельность начала в Апе как библиотекарь 
и могла оценить то, что я, листая не только книжки с картин-
ками, но и энциклопедии, не порвал и не измял ни одной 
страницы.    

Эйнар вспоминает, как пытался сам себе ответить на 
вопрос, почему выбрал профессию юриста, потому как ни 
среди родственников, ни среди друзей семьи такого образца 
не было. 

«Допускаю, что мне уже в то время, используя современную 
терминологию, нравилась прогнозируемая, упорядоченная 
правовая среда. Что, как бы странным это не казалось, ни в 
коей мере не исключает и даже требует творческого подхода, 
например, в случае юридических споров. Но осознание этого 
приходит только со временем, когда в профессии приобретен 
уже определенный опыт…».  

ОДНО ДЕЛО НА СЦЕНЕ, 
ДРУГОЕ – В РЕАЛЬНОЙ ЖИЗНИ 

«Между прочим, о творчестве. Сам того еще даже не осоз-
навая, где и когда в дальнейшей жизни оно может пригодить-
ся, в последних классах средней школы, без особых уговоров, 
сам записался в студию юных актёров Вентспилсского народ-
ного театра, которой в то время руководил, на мой взгляд, 
выдающийся мастер своего дела Улдис Гринбергс.  Конечно, 
он приглашал и преподавателей сценического мастерства из 
других мест. В то время хотелось продемонстрировать свер-
стникам, что могу то, что им, возможно, не по силам.  Сейчас я 
понимаю, что, участвуя в то время в спектаклях, я как бы само-
утверждался, и это было хорошей тренировкой коллективной 
ответственности и личной решимости. Суггестивной казалась 
возможность пережить на сцене перед публикой абсолютно 
отличную от своей жизнь, но я уже тогда был уверен, что не 
менее интересным будет создавать свою жизнь. Однако, со 
всем уважением к тогдашним товарищам по студии молодого 
актёра, которые по-прежнему продолжают радовать вентспил-
чан на большой сцене, теперь уже как полноправные актёры 
Вентспилсского театра.  Среди них особо близки мне Симона 
и Улдис Гриезе.  Когда приезжаю в отпуск в свой родной город, 
всегда рад встрече с ними”, Эйнар говорит с грустью, что, к 
сожалению, приезжать на спектакли Вентспилсского театра у 
него получается реже, чем на полюбившиеся оперные спек-
такли в Милане, Вене, Берлине или в Париже, которые гораз-
до ближе к Брюсселю, чем Вентспилс.  

АБСОЛЮТНО БЕССОВЕСТНО, ИЛИ ВСЁ ЖЕ – СМЕЛО 
Продолжая о решимости и способности дерзнуть: “Когда я 

уже проучился несколько курсов на юридическом факульте-
те, в Латвии и в Балтии уже ощущались атмосфера и настро-
ения Атмоды.  И я решил доказать себе и друзьям, что могу 
найти своё место и самоутвердиться в считающейся элитной 
отрасли киноиндустрии.  И пусть это останется тайной, каким 
образом без пропуска попал на охраняемую Рижскую кино-
студию в Шмерли и нашёл специалиста по отбору персонала. 
На вопрос, как я здесь оказался и чего хочу, ответил с юноше-
ским максимализмом, что можно было воспринять и как абсо-
лютное нахальство: «Я – будущий юрист и хочу работать у вас 
начальником!».  Я так и не узнал, какие слова собиралась ска-
зать мне кадровичка, так как в это время с кучей бумаг в руке 
дверь в кабинет открыла, как я узнал позднее, директор сери-
ала «Долгая дорога в дюнах» Лилия Лиепиня. Специалисту по 
отбору кадров видимо было не чуждо чувство юмора, и она 
показала Лиепине на меня: «Ты в свою администрацию хоте-
ла представителей мужского пола. Вот, здесь есть один, неиз-
вестно откуда взявшийся…». Лиепиня бросила на меня взгляд 
и попросила оставить свой номер телефона.  

Оставил номер телефона дежурной по общежитию. И 
чтобы меня не разоблачили, через каждые пару дней звонил 
ей на киностудию сам и спрашивал о шансах получить работу. 
И положительного ответа долго ждать не пришлось. Так нача-
лась моя трудовая жизнь на киностудии в должности замести-
теля директора фильма, или как сейчас говорят – менедже-
ра фильма, продолжавшаяся в течение четырех лет, из кото-
рых ни об одном дне я не жалею.   Моя работа заключалась 
в том, чтобы обеспечить всё необходимое для съёмок филь-
ма, и это означало – держать в уме миллион нужд, к тому же, 
считаясь, например, с абсолютно авторитарным стилем руко-
водства Яниса Стрейчса на съёмочной площадке, так как его 

После Брюсселя вокруг земного шара

Цветущая пора...

Эйнар с мамой в Брюсселе в 2004 году.

Возле Капитолия во время стажировки в США, 2009 год.

непредсказуемое творчество в один миг могло разрушить всё 
тщательно спланированное и заставить организовать что-то 
совсем иное. Гений мог это себе позволить…  И всё же –  всё 
компенсировала возможность изо дня в день контактировать с 
бесконечно умными и талантливыми людьми, несмотря на все 
их странности и капризы.  Это было незабываемое время, а 
для меня порой это был своего рода вызов: пытаться эту твор-
ческую стихию направить в юридически корректное русло.  Не 
удержусь от уважительной самооценки – в этом смысле счи-
таю себя талантливым, мне это удалось.  

Позднее как знаток местных условий и владеющий англий-
ским языком я был приглашён на съёмки американского филь-
ма “Red hot” (“Красная жара”), который в Риге снимала студия 
Голливуда.  И снова это был совершенно новый, можно ска-
зать, международный опыт.  И когда я сейчас слышу, как кто-то 
жалуется, как трудно организовать массовое мероприятие, я 
только смеюсь – в своё время для участия в массовках прихо-
дилось согласовывать действия до тысячи участников, техни-
ческих работников и полицейских, и всё шло, как по ниточке», 
Эйнарс не скрывает, что взвешивал возможность связать свою 
дальнейшую карьеру с киноиндустрией, но очень скоро понял, 
что в ней работают люди совсем другой эмоциональной закал-
ки. К тому же отрасль в Латвии из-за смены общественного 
строя находилась на финансовом и организаторском пере-
путье и трудно было прогнозировать её дальнейшее развитие.    

ЭКЗАМЕНАТОР ПРОВЕРКУ НЕ ПРОШЁЛ… 
«Вернувшись в университет, я получил диплом юриста, что 

потребовало дополнительной работы, так как вместо совет-
ских правовых норм после восстановления независимости 
пришли законы до оккупации Латвии и законы Европейского 
Союза, и никто толком не знал, как их интерпретировать и при-
менять. В кругах юристов было ясно, что этот частичный пра-
вовой вакуум ловкие мальчики через послушных законодате-
лей пытаются использовать в корыстных интересах, но это во 
времена больших перемен неизбежно”, Эйнар удовлетворен 
тем, что в это сложное время была возможность сотрудничать 
с честными профессионалами или работать под их руковод-
ством.  “Обстоятельства как бы сами по себе сложились так, 
что предыдущая работа послужила ступенькой к следующей 
карьерной ступени, хотя специально об этом не задумывался.  
После получения университетского диплома подал заявление 
на вакантную должность главного юриста Государственного 
бюро зерновых культур, которое отвечает за обеспечение 
резервов зерна в непредвиденных случаях.  Проработал там 
пять лет, приобрёл много новых знаний о том, как функцио-
нируют государственные институции и какие возможности с 
ними сотрудничать есть у частного бизнеса. Однако после 
реорганизации и смены руководства не видел смысла про-
должать работать в этой отрасли, перешёл на выполнение 
частных заказов и искал следующее место работы.  Наряду с 
заявлениями в другие места подал заявку в «Латвияс дзелз-
цельш», где была объявлена вакансия, пришёл на беседу и 
через какое-то время позволил себе прервать её со слова-
ми: «Спасибо, вы проверку не выдержали!» и уйти. По-моему, 
подобным образом следовало бы поступать каждому, кто 
осознаёт свою профессиональную ценность, но в поисках 
работы вынужден подвергать себя унижающему – извините! – 
допросу мелкого твердолобого чиновника. Работа нужна всем, 
но для её получения не нужно позволять превращать себя в 
половую тряпку», оказалось, что при блестящей корректности 
Эйнарс может быть очень жёсткими и суровым.  

СТАРТ В БРЮССЕЛЬ 
Совершенно иной опыт он начал приобретать, когда подал 

заявление на работу в комиссии по делам Европейского 
Союза: «Допускаю, что был одним из сотни претендентов, 
беседа длилась где-то около получаса, мне обещали сооб-
щить результат позднее, но я покидал дом на улице Екаба с 

очень светлым чувством: даже если  я не получу эту работу, 
стоило подавать заявку и идти на беседу с такими деликатны-
ми и эрудированными людьми, узнать много нового не только 
как профессионалу, но и в отношении функционирования зако-
нодателя и взаимоотношений чиновников. Работу я получил, и 
первое впечатление не было ошибочным – будущие коллеги 
и начальники были во всех отношениях людьми фантастиче-
скими. Начался бесконечно интересный этап жизни, приходи-
лось заниматься делами, которыми в юридическом плане в 
Латвии раньше не занимались, так как у стран Балтии появи-
лась возможность вступить в ЕС, поэтому уже своевременно 
нужно было начинать согласовывать законы и нормативные 
акты Латвии и ЕС. Даже профессионалам было сложно охва-
тить все нюансы специфических тем, поэтому регулярно про-
исходили наши поездки в Брюссель и визиты тамошних специ-
алистов в Ригу. Не стоит, наверное, и говорить, что возникла 
необходимость пополнить знания, поэтому при поддержке 
правительства Дании в течение полутора лет осваивал маги-
стерскую программу европейского права в Копенгагенском 
университете», Эйнар признаёт, что с его стороны это были 
частично, возможно, неосознанные, но на сегодняшний день, 
вполне логичные шаги в сторону Брюсселя.   

 «Когда вопрос о приёме стран Балтии в ЕС в 2003 году фак-
тически уже был решён, в газете “Diena” заметил объявление, 
что парламент ЕС приглашает на работу в секретариат юри-
стов.   Последовало перечисление требований и оказалось, 
что я отвечаю им почти идеально! Я отправил заявку и получил 
приглашение сдать письменно и устно экзамен на подтверж-
дение мой профессиональной пригодности.  Проверка была 
неожиданно серьёзной и скрупулёзной, оценивались не толь-
ко знания языка и профессиональные знания, но и личность 
претендента, умение проявить инициативу и влиять на других, 
поэтому могу утверждать, что в Брюссель попадают действи-
тельно хорошие специалисты в самом широком смысле.   

Да, кому-то (какому-то государству) могут не нравиться при-
нятые в Брюсселе нормативные акты, но нужно помнить, что 
их оценивают и утверждают, чтобы обеспечить общее разви-
тие ЕС и служить на благо всех его людей.  Могу это утвер-
ждать из личного опыта, так как пятнадцать лет работаю в 
Брюсселе и работал в третьей части из 22 комитетов ЕП.  И 
лично, и в средствах массовой информации приходилось слы-
шать и читать много упрёков по поводу медленных действий 
чиновников Брюсселя, но необходимо понимать, что каждая 
допущенная ошибка может коснуться 500 миллионов людей. 
Работается тяжело, приходится работать быстро, не прини-
мая во внимание аргументы – забыл, не понял, не успел, но 
объём работы действительно огромный. Но – условия труда 
и зарплата достаточно хорошие, чтобы неумехи и лентяи из 
чиновничьего корпуса испарились как дым, уступив место 
более старательным.     

МЕДЛЕННО ВОКРУГ ЗЕМНОГО ШАРА. В БУДУЩЕМ  
Хотел бы и смог бы Эйнар после Брюсселя работать в 

маленькой, провинциально сонливой Латвии? Администратор 
по согласованию законодательства ЕП, немного подумав, 
отвечает: «Найдётся ли в нашем государстве должность, 
где был бы необходим брюссельский темп, масштаб и осно-
вательность? Наверное, нет. И даже если бы была, разве в 
Латвии за такую работу могут платить достойную зарплату? 
Следовательно, ответ – остаюсь в Брюсселе, пока в состоя-
нии идти в ногу с требуемым темпом и качеством работы.  А 
в Латвию я охотно приезжаю на своём автомобиле в отпуск, 
здесь мои близкие, хорошие друзья и радостно видеть, как 
земля отцов с каждым годом все больше и больше приво-
дится в порядок.  И при поддержке Брюсселя в том числе.  
Надеюсь удержаться на нынешнем месте работы до пенсии, 
а потом отправиться в о-о-очень медленный, релаксирующий 
тур вокруг земного шара. Признаюсь, путешествия – моя сла-
бость, полмира я уже повидал…». 
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С чем необходимо 
считаться во время 
Праздника города 
Вентспилса
Празднование дня рождения Вентспилса прой-
дёт широко и по всему городу, но это означа-
ет, что в течение нескольких дней вентспил-
чанам и гостям города придётся считаться 
с ограничениями движения и изменениями в 
движении общественного транспорта. Конечно, 
Вентспилс – сравнительно небольшой город, 
и многим будет по силам пройтись до мест 
проведения праздничных мероприятий пеш-
ком или доехать на велосипеде. Однако, не 
всем это по силам, а многие могут быть и 
недовольны. 

ОГРАНИЧЕНИЯ ДВИЖЕНИЯ
- В день кульминации праздника, в субботу, когда 

пройдёт торжественное праздничное шествие по 
главной улице города – по проспекту Лиелайс, 
движение будет закрыто с 9 до 13 часов на улице 
Яня Порука по всей её протяженности, на улице 
Петера на участке от улицы Васарницу до улицы 
Саулес, на проспекте Лиелайс на участке от улицы 
Васарницу до улицы Католю, а также на улице 
Католю на участке от улицы Берзу до проспек-
та Лиелайс и на улице Межа на участке от улицы 
Берзу до проспекта Лиелайс. В свою очередь в 
период времени с 10.15 до 13 часов для движе-
ния будут закрыты проспект Лиелайс на участке от 
улицы Католю до улицы Бривибас, улица Бривибас 
на участке от улицы Юрас до улицы Стрелниеку и 
улица Кулдигас на участке от проспекта Лиелайс 
до улицы Путну. В это время на улице Васарницу 
на участке от улицы Инжениеру до улицы Кроню 
будет ограничено передвижение. 

- С 23 часов 2 августа до 18 часов 4 августа для 
движения будут закрыты улица Софияс и улица 
Акменю. 

- с 23 часов 2 августа до 2 часов 5 августа будет 
закрыто движение на улице Сколас на участке от 
улицы Катринас до улицы Тиргус, на улице Тиргус 
на участке от улицы Пилс до улицы Сколас, на 
улице Остас на участке от улицы Лиела до улицы 
Кугиниеку и на улице Уденс.  

- с 23 часов 3 августа до 2 часов 5 августа для 
движения будут закрыты улица Остас на участке 
от улицы Прамью до улицы Пилс, улица Звана, 
улица Лиела от улицы Пилс до улицы Остас, улица 
Биедрибас, улица Яня на участке от улицы Пилс до 
улицы Остас и улица Пелду. 

- с 8 часов 3 августа до 8 часов 6 августа дви-
жение будет закрыто на улице Остас на участке от 
улицы Яня до улицы Пелду. 

* ИЗМЕНЕНИЯ В ДВИЖЕНИИ 
ОБЩЕСТВЕННОГО ТРАНСПОРТА 

- Так как во время праздника будет закрыт про-
менад улицы Остас, будут изменены маршруты 
движения автобусов № 4A и № 24. Автобусы будут 
курсировать до остановки Паромный терминал, а 
закрытый для движения участок будет объезжаться 
по улице Кулдигас и улице Юрас.  

- После концерта «Prāta vētra», около 23.30 
часов будет курсировать дополнительный автобус 
от сада Ренькя в Парвенту.

- Во время праздничного шествия с 10.40 до 13 
часов не будут обслуживаться остановки на про-
спекте Лиелайс по всей его протяженности, на 
улице Саулес на участке от улицы Инжениеру до 
проспекта Лиелайс, а также остановки у Большой 
площади в обоих направлениях.  Автобусные 
маршруты в Таргале и в Сталдзене в упомянутое 
время будут направлены по дамбе Сарканмуйжас, 
а маршруты в Галиньциемс и Селгу – по дамбе 
Сарканмуйжас и по улице Лачплеша. 

- Во время праздника, в субботу по маршруту 
№ 22 будет курсировать дополнительный автобус 
большой вместимости, который будет останав-
ливаться только на остановках. Время движения 
автобуса можно видеть на  информационном стен-
де, размещённом на автобусных остановках.  

- В ночь с субботы на воскресенье будут пущены 
дополнительные автобусы, которые будут курсиро-
вать от сада Ренькя в Парвенту, последний автобус 
от парка отойдёт в 2.50.

- В субботу, в 23.40, от автовокзала будет курси-
ровать специальный автобус в Таргале. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

Праздник начнется уже в пятницу вече-
ром с двух больших событий. Официальное 
открытие первого из них состоится в 19:00. 
По традиции, вентспилчанам будут вручены 
награды городской думы за особые дости-
жения и деятельность на благо Вентспилса. 
В этом году открытие мероприятия подго-
товлено в народном духе, участие в нем 
примут группа «Auļi» (волынка, барабаны) и 
группа этномузыки «Таutumeitas». В девять 
вечера гости праздника направятся в сад 
Ренькя, чтобы насладиться незабываемым 
концертом в рамках тура по Латвии «Prāta 
Vētra». В этом году концерт специально при-
урочен к празднику города, чтобы привлечь в 
Вентспилс еще больше гостей. По традиции, 
концерт в Вентспилсе посещает очень боль-
шое количество ценителей творчества группы 
со всей Латвии. 

Основные события праздника развернут-
ся в субботу. Символично, что кульмина-

С 728-м днем рождения! 

Наступило время собирать урожай ягод. 
К тому же, в этом году он особенно богат 
– прилавки полны малины, красной смо-
родины, крыжовника, черники, еще можно 
найти землянику, вишню и, конечное же, 
черную смородину! Ни для кого не секрет, 
свежие дары природы необычайно бога-
ты такими необходимыми нам витамина-
ми, и именно сейчас самое время исполь-
зовать их на пользу своему организму. 
Даже если какая-нибудь ягодка окажется 
слишком кислой, стоит потерпеть и съесть 
хотя бы пару горсточек. Зимой вашему 
организму будет легче бороться с вируса-
ми. Однако как узнать, какое количество 
ягод нужно съесть и что в них полезного 
для нашего организма? В каких случаях 
рекомендуется ограничить употребление 
ягод? Рассказывает специалист по пита-
нию Лиене Сондоре. 

ция мероприятия начнется большим шестви-
ем, которое стартует в 11:00 на проспекте 
Лиелайс. Это одна из самых замечательных 
праздничных традиций, в шествии принимают 
участие более сотни учреждений, предприя-
тий и обществ и несколько сотен участников.  

По традиции, основные празднования 
пройдут на променаде улицы Остас. На цен-
тральной праздничной сцене возле «Старого 
лабаза» с 13:00 до 17:00 выступит поп-группа 
«Jūras akmentiņi», солисты Нормундс Рутулис 
и Катрина Биндере-Чодере, поющие актеры 
театра «Дайлес», а также литовская рок-груп-
па «Royce». 

Вечером, в 20:00, на центральной сцене 
праздника появится хорошо известная и 
любимая вентспилчанами группа, которая 
является частым гостем на мероприятиях, – 
«Latvian Blues Band», а также выступят аме-
риканские блюзмены. В 21:30 гостей праздни-
ка порадует выступление Интара Бусулиса, 
«Abonementa orķestris» и Лиепайского сим-
фонического оркестра в концертной програм-
ме «С нами» («Ar mums»). Как обычно, в 

23:00 – кульминация праздника: фей-
ерверк, – перед которым все вместе 
гости посмотрят ежегодный фильм, 
как смеются вентспилчане, «отчет» о 
положительной работе самоуправле-
ния за истекший год.  

С променада многие направятся на 
бал в сад Ренькя, где до утра можно 
будет весело танцевать. О празднич-
ной атмосфере позаботятся груп-
па «Ginger Band», рэпер Gacho и 
Праздничный оркестр Ufo. 

Мероприятия праздника города 
продолжатся и в воскресенье, правда, 
уже в несколько более приземленной 
атмосфере. Гостей ожидают меропри-
ятия в рамках Дня ремесел, откры-
тие экспозиции отреставрирован-
ных рыбацких лодок в Приморском 
музее под открытым небом и пред-
ставление «Счастливая страна» в 
Детском городке и парке «Фантазия» 
в Парвенте, состязания по драг-рей-
сингу на летном поле и не только. 

Ягодная пора! Знаете ли вы, 
почему так важно есть свежие ягоды?

ральных веществ щелочного действия – калия 
и натрия способствуют диурезу: чем меньше в 
продукте натрия и больше калия, тем более 
выражен диуретический эффект. 

Ягоды содержат магний, который благо-
творно влияет на сердце и кровеносную систе-
му, нервную систему, а также здоровье мышц 
и костей. 

В ягодах и фруктах также содержится желе-
зо. Поскольку железо входит в органические 
соединения, витамины и минеральные веще-
ства, содержащиеся в ягодах, способствуют 
его всасыванию в кишечнике. 

Ягоды богаты органическими кислотами, 
пектинами и танином. В ягодах содержится 
лимонная кислота, фрукты содержат яблоч-
ную кислоту, немного винной кислоты есть в 
красной смородине, крыжовнике и землянике. 
Бензойная кислота входит в состав брусники 
и клюквы. 

Благодаря балластным веществам и пекти-
нам, ягоды и фрукты улучшают перистальти-
ку кишечника. Однако не стоит забывать, что 
при больших объемах ягод (в сезон некоторые 
съедают пару килограммов клубники в день!) 
пищеварительный тракт может устроить заба-
стовку. Этому способствуют не только содер-
жащиеся в ягодах балластные вещества, но и 
сахара, фруктоза. 

100 г клубники содержат: 84,5% 
воды, 0,8 г белков, 0,4 г жиров, 6,3 г 
углеводов, 4 г балластных веществ, 32 
ккал. Особенности: 60 мг витамина C, 
40 мг кальция, 161 мг калия. 

В 100 г красной смородины: 85% 
воды, 0,6 г белков, 0,2 г жиров, 7,3 г 
углеводов, 2,5 г балластных веществ, 
33,4 ккал. Особенности: витамина C 
в смородине немного меньше, чем в 
клубнике – 25 мг, зато калия – 275 мг!

В 100 г черной смородины: 85% 
воды, 1 г белков, 0,2 г жиров, 7,3 г 
углеводов, 3 г балластных веществ, 35 
ккал. Особенности: в отношении вита-
мина C черная смородина (и обле-
пиха) лидирует! В черной смородине 
– 200 мг!

В 100 г черники: 86,5% воды, 1,1 
г белков, 0,6 г жиров. Особенности: 
много витамина A – каротина и фла-
воноидов, которые улучшают зрение. 
Есть также редко встречающаяся в 
ягодах янтарная кислота. 

Сколько ягод необходимо съедать 
ежедневно? Специалист по питанию 
рекомендует каждый день взрослому 
съедать 600 г овощей и 300 г ягод и/
или фруктов. Детям до трех лет нужно 
употреблять в пищу около 100–200 г 
ягод и фруктов в день, а десятилет-
нему ребенку – 200–250 г. Однако во 
время ягодного сезона можно позво-
лить себе и немного превысить реко-
мендуемый объем. 

Лучше всего ягоды есть прямо с 
куста, но не всем это доступно. Если 
вы покупаете ягоды, то мыть их сле-
дует непосредственно перед едой, 
чтобы они не стали водянистыми. 
Ягоды можно добавить в воду, кото-
рая стоит на столе в красивом графи-
не.  

Я годы содержат мало калорий, 
но много витаминов, минераль-
ных веществ, антиоксидантов и 
балластных веществ. Ягоды на 
75–89% состоят из воды, в них 

есть небольшое количество белка и очень 
мало жиров. Конечно, ягоды сладкие, они 
содержат в основном простые углеводы – в 
виде фруктозы и глюкозы. Поэтому, если вы 
полагаете, что лето и ягодная пора идеальны, 
чтобы похудеть, и планируете начать моно-
диету, учтите, что вес может и не снизиться. 

Однако важно помнить, что в сезон ягоды – 
ценный источник растворимого в воде витами-
на C и фолиевой кислоты. Фолиевая кислота 
– это витамин группы B, который необходим 
для здоровья нервной и сердечно-сосудистой 
систем. Витамин C является мощным анти-
оксидантом, который борется со свободными 
радикалами. 

В ягодах много калия, который необхо-
дим для профилактики сердечно-сосудистых 
заболеваний. Калий необходим и для работы 
мускулов, он «заботится» о том, чтобы, совер-
шая различные движения, человек не чувство-
вал усталости. Больше всего калия содер-
жится в черной смородине, малине, сладкой 
вишне, красной и белой смородине, крыжов-
нике. Ягоды и фрукты из-за пропорции мине-
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ВВП стремительно вырос 
на 5,1%
Объем внутреннего валового продукта в 
Латвии во втором квартале этого года по 
сравнению с соответствующим периодом 
прошлого года вырос на 5,1%. По сравне-
нию с первой четвертью этого года ВВП 
вырос на 0,8%. Самое значительное вли-
яние на увеличение ВВП оказал рост в 
строительной отрасли – на 32%, рознич-
ной торговле – на 6% и промышленно-
сти – на 2%.

ПБ длительное время 
замалчивает вопрос о 
«разговорах олигархов» 
Полиция безопасности уже в течение 
восьми месяцев не раскрывает, каким 
образом оценивается заключение слу-
жебной проверки Бюро по предотвраще-
нию и борьбе с коррупцией (БПБК) о пре-
дании огласке «разговоров олигархов».

Все еще продолжают тушить 
пожар в Валдгале, горело и 
болото в Кемери 
Засушливая и жаркая погода – время 
высокой пожароопасности, и даже самая 
маленькая искорка от сигареты может 
привести к большой беде. На воло-
сок от трагедии оказались лес и боло-
то Кемерского национального парка, где 
рядом с любимой туристами тропой горо-
дища Каниерис возник пожар на терри-
тории 10 гектаров. За два дня его уда-
лось потушить. Тем временем пожар в 
Валдгале тушат уже две недели, однако, 
как предполагают спасатели, тлеющий 
торфяник полностью удастся потушить 
лишь с наступлением осенних ливней. 

В этом году будет 
ликвидировано 25 школ 
К 1 сентября планируется ликвидировать 
25 школ и несколько учебных заведений 
объединить. В некоторых самоуправле-
ниях, учитывая недостаточное количе-
ство учащихся в школах, от чего в зна-
чительной степени зависит заработная 
плата учителей, средние школы станут 
основными, а основные – начальными. 
За такие непопулярные в самоуправлени-
ях решения Министерство образования и 
науки обещает выплатить педагогам пре-
мии, а также увеличить зарплаты. Однако 
ясности относительно объемов финанси-
рования и сроков выплат до сих пор нет. 

В выборах не стартуют 
8 парламентариев 
В ожидаемых осенью выборах в Сейм 
не планируют принимать участие восемь 
депутатов нынешнего созыва парламен-
та. Не станут выдвигать свои кандида-
туры Андрис Силиньш (СЗК), Лолита 
Чигане («Единство»), представите-
ли Нацобъединения Гайдис Берзиньш, 
Эйнарс Цилинскис и Андрис Буйкис, 
скандальный представитель фракции 
«Единство» Дзинтарс Закис, а также 
Аскольдс Клявиньш (СЗК), в отношении 
которого недавно в БПБК начато рассле-
дование. Не стартует в выборах и Илмарс 
Латковскис. 

Аболтиня собирается в Рим 
Президент государства Раймондс 
Вейонис вручил бывшему полити-
ку Солвите Аболтине верительные 
грамоты – она станет послом Латвии 
в Италии. В феврале этого года С. 
Аболтиня начала работать в должности 
директора Европейского департамента 
Министерства иностранных дел, ей при-
своен дипломатический ранг советника. 
В прошлом году С. Аболтиня заявила, 
что сложит депутатский мандат до конца 
работы Сейма 12-го созыва, так как пла-
нирует вернуться на дипломатическую 
службу, оставив политику со скандалом, 
так как ее исключили из «Единства» за 
процесс выбора министра экономики. 

В БПБК активно сообщают 
о нарушениях в процессе 
агитации 
В мобильном приложении Бюро по пре-
дотвращению и борьбе с коррупцией 
«Сообщи в БПБК!» получено уже более 
70 заявок о возможных нарушениях в 
процессе предвыборной агитации, в том 
числе, о возможной скрытой агитации и 
использовании для агитации администра-
тивных ресурсов.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

качества воздуха, свидетельствует инфор-
мация, опубликованная на портале 
Вентспилсской думы «Ventspils.lv» в 2017 году: 
«В 2017 году средняя концентрация ни одно-
го из загрязняющих воздух веществ (диоксид 
серы, диоксид азота, бензол, частицы пыли, 
озон) не превысила установленных в норма-
тивных актах предельных для охраны здоро-
вья человека величин» и «в целом качество 
воздуха в 2017 году в Вентспилсе было лучше, 
чем в таких крупных городах, как Лиепая и 
Резекне». Если учесть, что разница между 
показателями концентрации пыли в прошлом 
и этом года очень небольшая, то вентспилчане 
находятся в наилучшей ситуации среди жите-
лей портовых городов. 

Kак отметила A. Кала, то, что в составе пыли 
имеются частицы угля, доставляет неудобства 
вентспилчанам, однако в большей степени это 
связано с эстетикой – пыльные подоконники, 
пол и другие поверхности. Но здоровью людей 
качество воздуха в Вентспилсе не угрожает. 

Специалисту время от времени приходи-
лось прерываться, так как из зала звучали раз-
личные возгласы. Как отметила «Ventspilnieks.
lv», чаще всего это были реплики: «Ну конечно, 
не вредит здоровью!» или «У меня весь пол 
черный!» – и т. п. 

ВСЕ НОРМЫ, КАСАЮЩИЕСЯ  
ОКРУЖАЮЩЕЙ СРЕДЫ, СОБЛЮДЕНЫ 

Административно-правовой директор 
Вентспилсского торгового порта Алина Ругине 
подчеркнула, что предприятие все свои дей-
ствия производит в соответствии с норма-
тивными актами, включенными в выданное 
Вентспилсским региональным управлением 
окружающей среды разрешение категории В 
на деятельность, связанную с загрязнением 
окружающей среды, и требования к безопасно-
сти окружающей среды лишь усилятся. Впредь 
при проведении замеров угольных штабелей 
результаты необходимо будет документиро-
вать, одну станцию мониторинга нужно будет 
переместить ближе к месту хранения угля, 
а также нужно создать и установить систему 
видеонаблюдения за выгрузкой и погрузкой 
угля. Одна из присутствовавших в зале жен-
щин несколько раз задавала вопрос, кто ком-
пенсирует жителям неудобства, связанные с 
угольной пылью, например, необходимость 
ежедневно мыть пол в квартире… Отвечая на 
этот вопрос, А. Ругине отметила, что эту ситуа-
цию регулирует государство, которым установ-
лено, что предприятие должно платить налог 
на природные ресурсы. ВТП ежегодно упла-

Оказывается, в Вентспилсе воздух самый 
чистый среди крупных портовых городов

Зарегистрированный уровень безработицы в городе Вентспилсе среди трудоспособного 
населения и на этой неделе сохранился в границах 4,0%, отзываясь на Государственное 
агентство занятости, сообщило самоуправление города Вентспилса.  

В Государственной службе среды (VVD) произведена ротация руководителей региональных управлений среды, и начиная с 1 авгу-
ста должность директора Вентспилсского регионального управления среды займёт директор Мадонского регионального управления 
среды Нормундс Брокс. В свою очередь прежний директор Вентспилсского управления Ингуна Плявиня впредь будет руководить 
Мадонским отделением.  

Государственная служба среды направила руководителя 
Вентспилсского управления на работу в Мадону

М инистр охраны среды и реги-
онального развития Каспарс 
Герхардс утверждает, что рота-
ция ответственных работни-
ков – это один из способов, 

как можно способствовать улучшению рабо-
ты структурных подразделений. Он убеждён, 
что ротация руководителей региональных 
управлений, поменяв местами руководителей 
Вентспилсского и Мадонского управлений, 

«будет способствовать активизации рабо-
ты Вентспилсского регионального управле-
ния среды, а также решению обострившейся 
ситуации с угольной пылью в Вентспилсе». 

Уже на прошлой неделе генеральный 
директор Государственной службы среды 
Инга Колегова сообщила, что в связи с кон-
статированными на улицах города облака-
ми пыли служба произведёт ротацию долж-
ностных лиц Вентспилсского регионального 

управления среды. Пока прозвучало только 
имя руководителя управления. Правда, из 
общей риторики можно понять, что такой шаг 
очередной раз только подтверждает уступ-
чивость министерства перед руководством 
соответствующего самоуправления, которое 
на этом настаивало и выражало неудовлетво-
ренность принятыми прежним руководством 
решениями, которые не устраивали руково-
дителей самоуправления. 

Уровень безработицы в Вентспилсе по-прежнему 4,0%

С огласно опубликованной инфор-
мации, на работу в течение 
недели устроились пятеро вент-
спилчан, а без работы в настоя-
щее время официально зареги-

стрированы 850 человек. 
Среди городов республиканского значения 

Вентспилс неизменно на средней позиции. 
Более низкий уровень безработицы по-преж-
нему в Валмиере (3,1%), Риге (3,2%), Елгаве 

(3,4%) и в Юрмале (3,8%). Руководство само-
управления города Вентспилса надеялось, 
что в июле всё же удастся опуститься ниже 
границы в 4,0%, однако до сих пор это ещё не 
удалось, остаётся надеяться на август. 

В большей степени это связано также 
с тем, что из вроде как доступных 336 (!) 
вакансий большая часть требует соответ-
ствующего профессионального образования 
и соответственно специфического опыта и 

знаний. По-прежнему имеются 62 вакантных 
рабочих места строителей (за последнюю 
неделю найдены 4 человека на эту работу), 
требуются также 52 монтажника строитель-
ных конструкций и 35 газосварщиков. Также 
нужны 10 и более рабочих рук сварщиков 
электродуговой сварки, слесарей и монтаж-
ников металлоконструкций, требуются меха-
ники и официанты, а также автоводители.  
Все эти рабочие места вместе составляют 
216 вакансий. Однако важным является тот 
факт, что с похожими проблемами, особенно 
в строительстве, сталкиваются все регионы 
Латвии. 

чивает в виде данного налога в среднем 45 
тысяч евро. 

Технический директор ВТП Марис Лиегис 
рассказал о системе и организации орошения 
угля на предприятии, отметив, что в услови-
ях нынешнего жаркого лета орошение произ-
водится в усиленном режиме. Свою речь он 
иллюстрировал фотографиями и видеомате-
риалами, и любой мог убедиться, что воды 
для увлажнения угля не жалеют. ВТП сейчас 
разрабатывает предложение установить плат-
формы, чтобы создать еще одно место для 
забора воды, где можно было бы разместить 
снежные пушки, которые создают так называе-
мый «водный занавес». 

ВОПРОСЫ, КОТОРЫЕ НЕ 
КАСАЮТСЯ ПЫЛИ 

Рассказывая о возможности перевалки угля 
в закрытом терминале, председатель правле-
ния ВТП Валерий Пашута сказал, что большая 
часть угля переваливается в закрытом тер-
минале, в открытом же переваливается лишь 
то количество, которое, согласно требовани-
ям клиента, необходимо подвергнуть особой 
обработке и хранить рассортированный уголь 
в открытой среде. В. Пашута также отметил, 
что во время встреч с работниками, представи-
телями профсоюзов и другими люди в основ-
ном выражают обеспокоенность тем, будет ли 
работа, не сократятся ли зарплаты, не будет 
ли сокращения работников… С деятельно-
стью ВТП в Вентспилсе связаны около тыся-
чи рабочих мест, и для каждого из этих людей 
важна каждая тонна переваленного каменно-
го угля. 

Из зала также прозвучал вопрос о руде, 
переваливаемой на 12-м причале, и влиянии 
этой пыли на окружающую среду, однако раз-
дался другой голос из зала, говоривший заме-
тил, что сейчас речь не об этом. Также не полу-
чил слова вентспилчанин, который хотел обсу-
дить вопрос о запахах, особенно о неприятном 
запахе в результате деятельности «Bio-Venta». 

На собрании также высказалась госпожа из 
Лиепаи, произнесшая длинную речь, однако 
ее примеры, связанные с нормативными акта-
ми, сложно назвать абсолютно корректными. 
Выступавшая упомянула об успешной борь-
бе лиепайчан против своего предприятия по 
перевалке угля, дала советы вентспилчанам, 
но ни единым словом не упомянула какой-ли-
бо связанный с Лиепаей пример, который 
стоило бы обсудить. А именно, после жалоб 
жителей на угольную пыль Лиепайская дума 
еще в прошлом году заявила, что самоуправ-
ление готово в сотрудничестве с Управлением 
специальной экономической зоны решать про-

блему, изыскивается возможность строитель-
ства защитной стены для изоляции от звуков 
и пыли на улице Бривостас, где жилые дома 
находятся ближе всего к территории порта. 
Планируется также высадить деревья, кото-
рые со временем станут служить естествен-
ным барьером для шума и пыли. 

В Вентспилсе несколько иной подход. Для 
того чтобы людей вернуть на приходящую в 
упадок территорию рядом с портовыми тер-
миналами, Вентспилсское самоуправление 
решило инвестировать в строительство доро-
гих квартир, которые затем реализовать на 
рынке недвижимости. В 2017 году предсе-
датель правления ООО «Ventmalas māja» 
Гундарс Петерсонс на Курземском ТВ пояс-
нял: «Рядом находится индустриальная зона. 
Это шум, это запахи. У нас вентиляция воз-
духа с фильтрами, как положено. Во-вторых, 
окна со звукоизоляцией». Значит, решение 
есть. Самоуправлению стоило бы подумать, 
как подобные экстры обустроить в тех домах, 
которые находятся недалеко от портовых 
терминалов. 

В данном контексте следует обратить вни-
мание на сказанное во время встречи оппо-
зиционным депутатом Вентспилсской думы 
Айвисом Ландманисом о том, что ему за 
время работы в думе не удалось ни разу 
получить информацию о том, что Управление 
Вентспилсского свободного порта делает для 
того, чтобы улучшить ситуацию в городе. Он 
подчеркнул, что «сначала на вопросы должны 
были бы ответить Управление Вентспилсского 
свободного порта и Вентспилсская дума, так 
как нынешняя ситуация – это последствия дли-
тельного бездействия этих двух учреждений». 

В свою очередь, первый заместитель пред-
седателя Вентспилсской думы по вопросам 
инфраструктуры Янис Витолиньш, который 
уже много лет выполняет также функции 
председателя думы и одновременно зани-
мает должность председателя Комиссии по 
охране окружающей среды в Вентспилсской 
думе, в эмоциональной речи в завершение 
собрания, помимо прочего, указал на то, что 
«Ventspilnieks.lv», цитируя сказанное директо-
ром ГСС Ингой Колеговой о необходимости 
орошения улиц, пишет глупости. Я. Витолиньш 
также отрицал предположение газеты 
«Ventspilnieks.lv» о том, что, возможно, думе на 
такие вещи не хватает денег. На уборку улиц, 
по его словам, дума тратит 380 евро в год. К 
сожалению, на предложение «Ventspilnieks.
lv» в интервью рассказать, как на самом деле 
обстоит дело с вопросами охраны окружаю-
щей среды и другими вопросами, господин 
Витолиньш ответил отказом. 
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 Окончание. Начало на 1 стр.
Юная тяжелоатлетка Иванова 
– вице-чемпионка Европы 
На чемпионате Европы в группе U-17 
серебряную медаль завоевала мно-
гообещающая и талантливая юная 
вентспилсская тяжелоатлетка Диана 
Иванова. 16-летняя вентспилчанка 
была фавориткой состязаний в весо-
вой категории до 53 кг. В рывке она 
справилась со всеми тремя попытками, 
подняв соответственно 74, 77 и 79 кг, 
что принесло малую золотую медаль. 
В толчке ей удались две из трех попы-
ток. Спортсменка сумела поднять 93 и 
97 кг, но вес в 100 кг оказался ей не по 
силам, что стоило Диане золотой меда-
ли. Четвертое место в весовой катего-
рии до 62 кг завоевал Артем Грищенко. 

У вентспилчан – 
дождь из медалей 
на чемпионате Латвии 
На чемпионате Латвии по легкой атле-
тике у вентспилчан – большой урожай 
медалей. В прыжках в длину двой-
ную победу праздновали сестры Грива: 
Лаума одержала победу, выполнив 
прыжок на 6,63 м, а у Мары серебро – 
6,50 м. Обладательницей бронзы стала 
юная вентспилчанка Рута Ласмане (6,08 
м). В метании копья золотым призером 
стал Роландс Штробиндерс (77,28 м), а 
у Мадары Паламейки – бронза (57,88 
м). В прыжках с шестом триумфаль-
ную победу одержал Марекс Арентс 
(5,20 м), Янис Лейтис стал сильнейшим 
в спринте на 100 м (11,49 с), в забеге 
на 5000 м самым быстрым был Рейнис 
Хартманис (его серебро в забеге на 
3000 м), Валерий Жолнерович стал 
обладателем двух серебряных медалей 
в забегах на 5000 м и 10 000 м.

Шестеро вентспилчан 
отправятся в Берлин
На чемпионате Европы, который прой-
дет с 6 по 12 августа в Берлине, Латвию 
будут представлять 17 легкоатлетов, 
среди которых шестеро вентспилчан. 
В чемпионате стартуют спринтер Янис 
Лейтис, Арнис Румбениекс (спортив-
ная ходьба), Марекс Арентс (прыж-
ки с шестом), Лаума Грива (прыжки в 
длину), а также Мадара Паламейка и 
Роландс Штробиндерс (метание копья). 

Латыши в Вентспилсе стали 
победителями в этапе 3x3 
«CHALLENGER» 
Латвийская команда по баскетбо-
лу 3x3 «Rīga Ghetto Basket» (Наурис 
Миезис, Карлис Паулс Ласманис, Агнис 
Чаварс и Эдгарс Круминьш) одержа-
ла триумфальную победу на этапе 
серии «Challenger» в Вентспилсе. В 
финальном матче латвийская команда 
с результатом 21:17 обошла ведущую 
команду мирового ранга «Novi Sad» 
из Сербии. Эта разновидность баскет-
бола включена в программу Летних 
Олимпийских игр 2020 года. 

Три мяча – в ворота 
елгавского клуба 
Убедительную победу в игре чемпиона-
та Латвии праздновал ФК «Вентспилс», 
который в гостях со счетом 3:0 обы-
грал команду ФK «Елгава». Два мяча 
в пользу вентспилчан забил нигериец 
Аделеке Акиньеми, который с 13 точ-
ными ударами уверенно стал лучшим 
снайпером чемпионата. 

B БK «Вентспилс» – 
трое новых игроков 
Баскетбольный клуб «Вентспилс» про-
должает готовиться к новому сезону и 
комплектовать команду. Клуб заклю-
чил договор с американским защитни-
ком Энтони Бином, защитником Янисом 
Антропсом и латышским центровым 
Лаурисом Блауа, договоры на новый 
сезон подписаны с Ингусом Яковичем, 
Робертом Фрейманисом, Марисом 
Гулбисом, Кристапсом Килпсом и 
Артурсом Гринбергсом.

КОРОТКО О СПОРТЕ

самоуправление не может возлагать на вла-
дельцев частных домов несоразмерные обя-
зательства по уборке территорий, находя-
щихся в общественном пользовании, если 
оно не принимает в этом участия, исполь-
зуя свои ресурсы. Помимо всего прочего, 
Конституционный суд также указал на то, что 
в таких случаях наложенный административ-
ный штраф должен быть соразмерным. 

Одним из самых серьезных аргументов 
рижанина, оспорившего правила в КС, были 
налоги: поскольку одним из источников бюд-
жета самоуправления является подоход-
ный налог с населения и налог на недви-
жимую собственность, то установленная в 
стране система налогов и пошлин уже обе-
спечивает самоуправлениям финансовые 
средства, которые должны тратиться, в том 
числе, на уборку и благоустройство среды. 
Самоуправления также должны следить, 
чтобы порядок выполнения этих требований 
и объем были соразмерными, а также каждый 
случай следует оценивать индивидуально. 

ПРИЛЕГАЮЩАЯ ТЕРРИТОРИЯ  
В ШЕСТЬ МЕТРОВ? 

Очень актуально и интересно мнение при-
глашенного на заседание КС эксперта – Dr. 
iur. Эдвина Дановскиса: обязанность косить 
газон, чистить тротуар, собирать и вывозить 
отходы оправданна в случае, если под приле-
гающей территорией понимается небольшая 
полоса вдоль границы недвижимой собствен-
ности. Однако если под термином «прилега-
ющая территория» имеется в виду прилегаю-
щая территория любой площади до ближай-
шей проезжей части, то такая наложенная 
на владельца обязанность может считаться 
несоразмерной по сравнению с пользой для 
общества от санитарной чистоты на соответ-
ствующей территории. Пешеходный тротуар 
находится в публичном пользовании и обыч-
но принадлежит самоуправлению. Поэтому 

Прилегающие территории как яблоко раздора

Стремительный темп жизни и стресс, желание все успеть, просмотр телепередач до поздней ночи и недостаточный сон, неправиль-
ное питание и переедание – вот главные причины, по которым статистика смертности и инвалидности в Латвии становится все более 
пугающей. Все вышеупомянутые причины приводят к сердечно-сосудистым заболеваниям, а если не посетить врача, то заболевания 
долгое время могут не давать о себе знать и проявиться уже на очень серьезной стадии. Медики напоминают, особенно в жару: отды-
хайте в свое удовольствие, но делайте это осмотрительно и спокойно, чтобы не навредить своему сердцу. 

Отдыхайте в удовольствие, но не навредите своему сердцу!

О собенное беспокойство вызы-
вает тот факт, что с каждым 
годом с нарушениями сердеч-
ной деятельности сталкивают-
ся все более молодые люди. 

Например, в 2016 году различные сердечные 
заболевания стали причиной смерти 280 чело-
век, не достигших 44-летнего возраста, и это 
уже на три десятых больше, чем годом ранее. 
Сердечно-сосудистые заболевания в Латвии – 
главная причина смертности. Поэтому каждо-
му из нас очень важно осознавать, что при-
близительно 75% сердечно-сосудистых забо-
леваний связаны с факторами риска, которые 
можно предотвратить, например, малопод-
вижный образ жизни и ожирение, неправиль-
ное питание, повышенное давление, курение, 
употребление алкоголя, длительная перегруз-
ка, недостаток сна и т.д. К тому же, людям не 
хватает знаний в этой области, они совер-
шенно не обращают на это внимания, так 
как полагают, что они молоды и сильны, и с 
ними не может произойти ничего подобного. 
Даже тогда, когда организм уже сигнализи-
рует о проблемах, люди не распознают и не 
обращают внимания на симптомы заболева-
ний. В результате они получают медицинскую 
помощь слишком поздно, а потом зачастую 
обвиняют врачей в своих проблемах… 

Кардиолог «Veselības centrs 4» Светлана 
Ратобильска подчеркивает: особенно пугает 
тот факт, что от инфаркта страдают все более 
молодые люди: «Раньше, говоря об инфаркте 
миокарда, чаще всего имелась в виду возраст-
ная группа старше 50 лет. Сегодня все чаще 
эта болезнь затрагивает 30-35-летних и даже 
людей более младшего возраста. Наиболее 
частая причина – нездоровый, малоподвиж-
ный образ жизни, неправильное питание, куре-
ние и употребление алкоголя. Существенным 
фактором является и стремительный темп 
жизни, длительный стресс, поэтому особое 
внимание нужно уделять ритму труда и отды-

ха. Современному человеку нужно, наконец, 
научиться качественно отдыхать!»

Да, как вы, наверное, согласитесь, это 
нелегко. Особенно, если такой ритм жизни 
существует уже продолжительное время. 
Очень сложно ломать устоявшийся ритм, а 
самое трудное – изменить свое мышление. Не 
нужно делать это слишком резко, стоит начи-
нать постепенно. И уже через пару недель 
вы заметите изменения в организме, почув-
ствуете себя свободнее, улучшится самочув-
ствие. Еще через 4-6 недель улучшатся ваши 
спортивные достижения, вы станете более 
жизнерадостными, улучшится аппетит, стане-
те смотреть на жизнь более оптимистично и 
выглядеть – значительно лучше. Но как этого 
добиться и с чего начать? 

Для того чтобы уберечься от сердечно-со-
судистых заболеваний и инфаркта, пред-
лагаем вам советы кардиолога Светланы 
Ратобильски, которая также указывает на 
самые большие риски – их нужно осознать 
и исключить. Если вы можете отнести к себе 
хотя бы один пункт, то стоит задуматься и что-
то изменить в своей жизни. Вот восемь фак-
торов риска: 

• недостаточная физическая активность; 
• лишний вес; 
• курение;
• неправильное питание;
• повышенный уровень «плохого» холесте-

рина в крови; 
• повышенное артериальное давление;
• cахарный диабет;
• длительный стресс, психоэмоциональное 

перенапряжение, переживания и др. 
Конечно, существуют врожденные факто-

ры, на которые невозможно повлиять, тем не 
менее, чем больше факторов риска накапли-
вается, тем большая вероятность, что чело-
век заболеет. «Чем раньше риски определе-
ны и начата профилактика или терапия, тем 
больше шансов сохранить сердце здоровым. 

Однако нужно помнить, что инфаркт может 
случиться и с тем человеком, который внеш-
не кажется совершенно здоровым, у кото-
рого нет вышеупомянутых факторов риска, 
поэтому симптомы этого заболевания стоит 
знать каждому, как и отправляться на профи-
лактические проверки», – советует доктор С. 
Ратобильска. 

Инфаркт в 50%–70% случаев проявляет-
ся неожиданными, сильными болями в обла-
сти грудной клетки, которые длятся более 30 
минут.  Однако помимо сильных болей, есть и 
еще ряд симптомов, которые могут свидетель-
ствовать об инфаркте: чрезмерная усталость 
и слабость, головокружение, холодный пот, 
тошнота и рвота, ощущение, что сердце сту-
чит слишком медленно или слишком быстро, 
затрудненное дыхание, периодические нару-
шения зрения и речи, которые возникают в 
результате недостаточного кровообращения. 

Итак, следите, чтобы ваше питание было 
правильным (меньше жареного и жирного, 
больше овощей, зерновых, бобовых, фрук-
тов), вместо кофе и колы пейте чистую воду, 
до минимума сократите употребление соли 
и сахара, выбирая в качестве подсластите-
ля мед. На вечеринках вполне достаточно 
выпить кружку пива или бокал коктейля, а 
еще лучше не употреблять алкоголь вооб-
ще. Сигареты становятся все дороже, поэ-
тому отложите лучше деньги в копилку и 
накопите на новые кроссовки или отдайте 
на благотворительность. Избегайте сигарет-
ного дыма и посоветуйте близким бросить 
курить. Свободное время проводите не возле 
телевизора с кружкой пива и чипсами, лучше 
возьмите своих детей, пригласите друзей и 
отправьтесь в поход или на велопрогулку. 
Занимайтесь спортом! Спокойно и в меру, но 
двигайтесь! Попробуйте записать все это, и 
через некоторое время сами станете гордить-
ся тем, чего удалось достичь. Желаем вам 
успехов! 

поддержание на нем чистоты, прежде всего, 
задача самоуправления, независимо от того, 
находится ли рядом собственность какого-ли-
бо лица и насколько далеко она расположе-
на от тротуара. «Недопустимо такую важную 
обязанность самоуправления возложить на 
владельцев только потому, что на определен-
ном расстоянии от их собственности находит-
ся пешеходный тротуар, и самоуправление 
не может обеспечить регулярную чистку всех 
тротуаров».   

В реальности мы наблюдаем другую кар-
тину. Например, обязательные правила в 
Вентспилсе устанавливают, что косить газон 
необходимо на расстояние до 6 метров, отме-
ряя от границы земельного участка до края 
проезжей части, за исключением тротуара и 
велодорожки; надо полагать, и площадь, с 
которой необходимо убирать снег, не мень-
ше. К тому же, для уборки снега установлено 
и ограничение времени – требуется сделать 
это до 8 утра или в течение 12 часов после 
окончания снегопада. Значит, если владелец 
частного дома в 8 утра должен быть на рабо-
те, то уже в пять утра он должен хвататься 
за лопату и чистить тротуар (за исключением 
велодорожек) до самого дорожного покрытия. 
Между прочим, что касается уборки снега, то 
в одной из статей «Вентас Балсс» несколь-
ко лет назад можно найти информацию, что 
«как минимум для трех человек в Латвии, 
один из которых жил в Вентспилсском крае, 
уборка снега закончилась летально, к сожа-
лению, медики помочь не смогли». А теперь 
подумаем, сколько среди владельцев част-
ных домов в Вентспилсе пожилых людей, 
которым в снежные зимы такая работа не под 
силу? Надо полагать, таких немало, и дале-
ко не всем полагается социальная помощь… 

ДОБРОВОЛЬНО-
ПРИНУДИТЕЛЬНЫЙ ТРУД 

В свое время на протяжении нескольких 
лет против обязанности в установленное 
самоуправлением время чистить улицу от 

снега и косить газон возле собственности 
боролся и вентспилчанин Виталий Трусевич. 
Как тогда заявляли медиа, Трусевич считал, 
что «ограничивается его свобода, задеваются 
честь и достоинство, поскольку его заставля-
ют работать в определенное время. Каждый 
день он должен выполнять обязательную 
работу по уборке территории общественного 
пользования, которая является собственно-
стью Вентспилсского самоуправления! Тогда 
убрать территорию требовалось до 7 утра, а 
во время метели – очистить от снега до завер-
шения снегопада. Заявитель также указал, 
что утвержденные в 1998 году обязательные 
правила в Вентспилсе противоречат 106-й 
статье Сатверсме, в которой запрещена при-
нудительная работа, и 107-й статье, которая 
устанавливает, что каждый имеет право полу-
чить за проделанную работу соответствую-
щее вознаграждение. Это установлено также 
4-й статьей Европейской конвенции о правах 
человека. Нарушение этой статьи призна-
ло Государственное бюро по правам чело-
века, указав, что в контексте общих принци-
пов прав человека и международных обяза-
тельств подобные обязанности собственни-
кам частных домов можно считать несораз-
мерными и их можно считать принудительны-
ми работами. 

Сегодня правила 1998 года изменены, при-
легающие территории нужно очистить до 
восьми, а не до семи утра, однако сути дела 
это не меняет. Владельцы частных домов все 
еще должны вкладывать значительные ресур-
сы – время, труд и деньги – в уборку террито-
рий, принадлежащих самоуправлению. 

Уже долгие годы против этих принудитель-
ных работ борется и вентспилчанин Дмитрий 
Цветков. Каков его опыт, сколько за такую 
работу требует ООО «Вентспилсский комби-
нат по благоустройству» и сколько – частные 
коммерсанты; как на Д. Цветкова налагали 
различные штрафы и виден ли, наконец, свет 
в конце тоннеля – об этом в следующем номе-
ре «Ventspilnieks.lv». 
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Трое пострадавших 
в пожарах в двух домах
В Вентспилсе, в случившихся почти одно-
временно двух серьёзных пожарах в жилых 
зданиях спасены всего трое пострадавших. 
На улице Уденс пожар возник в необслужи-
ваемом здании. По причине задымленности 
из расположенных рядом зданий всего эва-
куированы 20 человек. На улице Карлинес 
полностью сгорел двухэтажный деревянный 
жилой дом площадью 140 м2, в результате 
чего без крова остались несколько человек.  

В Вентспилсе задержали 
распространителей наркотиков 
Курземское региональное управление 
Государственной полиции за незаконный 
оборот наркотических и психотропных 
веществ задержало двух лиц –  мужчину 
1984 года рождения и женщину 1985 года 
рождения. Оба задержанных лица – вент-
спилчане. Изъяты 10 г вещества, которое 
содержит карфентанил, и 12 г метамфета-
мина, а также таблетки, содержащие бупре-
норфин. Мужчина уже ранее попадал в 
поле зрения полиции за совершение похо-
жего преступления, и суд применил к нему 
меру безопасности – арест.   

Начали проектирование  
отделения реабилитации 
В Вентспилсской больнице подписан дого-
вор о разработке проекта строительства 
реабилитационного отделения.  Он пред-
усматривает создание отдельного отде-
ления путём строительства двухэтажной 
пристройки к зданию больницы на улице 
Петера, 33. В отделении предусмотрены 
стационарные кроватные места для пребы-
вания в течение 10 дней, просторный зал 
физиотерапии со специальными реабили-
тационными тренажёрами, бассейн реаби-
литации, водные процедуры, эрготерапия, 
кабинеты логопеда и других функциональ-
ных специалистов. Разработка строитель-
ного проекта продлится один год, в свою 
очередь строительные работы планируют 
производить в 2020 и 2021 году.    

Серебро на всемирной  
олимпиаде по биологии 
Выпускник Вентспилсской государствен-
ной 1-й гимназии Артур Соколовскис завое-
вал серебряную медаль на международной 
олимпиаде по биологии, которая прошла в 
столице Ирана Тегеране. Школа благода-
рит учительницу биологии Ирину Иване за 
подготовку ученика к олимпиаде, которая 
помогла достичь выдающихся результатов.   

«Kurekss» продолжает 
стремительный рост
Один из самых крупных лесопильных заво-
дов в Латвии «Kurekss» в прошлом году 
работал с оборотом в 48,754 млн евро, 
что на 3% больше, чем в прошлом году, 
и был 4,244 млн евро. На всех рынках 
продаж «Kurekss» удержал свои позиции, 
существенно увеличив китайскую и фран-
цузскую части рынка. Больше всего про-
дукции традиционно было реализовано в 
Великобритании, где находятся самые ста-
бильные покупатели предприятия.  

409 000 евро на благоустройство 
территории основной школы № 1 
В Вентспилсской основной школе № 1 про-
должаются работы по благоустройству тер-
ритории учреждения образования, на реа-
лизацию которых Вентспилсская городская 
дума выделила почти 409 000 евро. На тер-
ритории школы сделаны мощёные дорож-
ки, установлен новый забор и ворота, также 
оборудована спортивная зона, которую уче-
ники смогут использовать на переменах и 
на уроках спорта. Здесь будет площадка 
для игры в стритбол, беговые дорожки, сек-
тор для прыжков в длину, а также оборудо-
вание для занятий гимнастикой и игровые 
элементы. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

Полиция безопасности (ПБ) уже около восьми месяцев не рас-
крывает, каким образом оценивается заключение служебной 
проверки Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией 
(БПБК) о предании огласке «разговоров олигархов».

(Из новостной ленты “Ventspilnieks.lv”)
• • •

Т о, что «разговоры олигархов» в гостеприимном номере 
люкс гостиницы «Ридзене» всего лишь треп мужиков за 
бокалом красного вина, ни для кого не секрет. Так сказать, 
чего только не наговоришь в пылу дискуссии. Поэтому не 
является тайной и то, что никакого уголовного дела по 

поводу этих «разговоров» не получается. Однако страшной тайной, 
которую никому нельзя разглашать, является то, почему и как гостай-
на о содержании «разговоров олигархов» стала достоянием обще-
ственности. И еще большей тайной, конечно, является само рассле-
дование того, как именно эта тайна была предана огласке. Тайна о 
гостайне. Никто не должен знать, что именно оценивается, как это 
оценивается и почему вообще это оценивается. Полиция безопас-
ности в лучших традициях царской тайной полиции отвечает обще-
ству, жаждущему информации: все является тайной, очень большой 
тайной. Кто знает, возможно, человеку, когда он узнает эту страшную 
тайну, может стать плохо с сердцем… 

Конечно, печально, что вся дискуссия о и вокруг «разговоров оли-
гархов» переключилась с содержания тех самых разговоров и факта 
расхищения государства на то, какая, извините за выражение, сво-
лочь, дала эту информацию журналу «Ir». Значит, расследовать 
нужно не то, как и почему делят должности, согласуют планы эко-
номических афер и делят сферы влияния, а то, что нужно выловить 
и наказать тех, кто хочет, чтобы и общественность об этом узна-
ла. Если не все, то как можно больше. И еще печальнее, что даже 
«предмет» проверок, начатых ПБ, – то есть то, что вообще подверга-
ется проверке и каким образом, – является тайной. 

Значит, по сути, единственной реальной пользой от всего этого 

Тайна о тайне
огромного скандала на политической кухне является осознание того, 
что теперь мы хорошо знаем то, о чем раньше только догадывались.  
И еще выучили «лексику, при помощи которой можно убеждать» и 
которая способствует решению вопросов государственной важности. 
Конечно, в качестве дополнительного бонуса: мы узнали, что истин-
ные руководители театра марионеток думают о том или ином более 
или менее влиятельном политике в Сейме, правительстве или пра-
воохранительных инстанциях. Один слишком часто заглядывает в 
рюмку, у другого руки чешутся отрезать кусочек побольше от празд-
ничного торта, а третий – слишком малодушный и поддается чужому 
влиянию… Другими словами, у всех свои тараканы, у каждого есть 
какой-то недостаток, и вообще – кто без греха. 

Тщательно оберегаемая Полицией безопасности тайна о том, 
каким образом и что проверяется, вне всякого сомнения, оправдан-
на с точки зрения закона – дескать, мы абсолютно секретная орга-
низация, совершенно секретно работаем с информацией, бережем 
гостайну как зеницу ока. Иначе получится, как у БПБК – непригляд-
ная мина. И совершенно секретно, конечно, мы передадим всю 
информацию куда и кому необходимо, чтобы они там дальше – 
тоже совершенно секретно – могли принять решение о наказании 
виновных по всей строгости закона. За что и почему наказаны – это 
тоже тайна. Правда, все это хранение тайны о тайне сейчас выгля-
дит весьма комичным, так как хорошо известна как причина слу-
жебной проверки, так и изначальная информация, которая вызвала 
всю последующую лавину событий. Без ответа остается лишь один 
вопрос: что именно эта проверка должна установить? И речь не идет 
о том, что персона А отнесла папочку с записями в редакцию журна-
ла «Ir». Это и так ясно. Важнее было бы узнать, как могло случиться, 
что дело, начатое БПБК с таким воодушевлением и мощью, погру-
зилось в небытие, словно капельки дождя в засушливой почве этим 
летом? И вот тут-то ПБ, как и БПБК, должны суметь ответить – откры-
то, а не тайно где-то в кулуарах. Кто, почему и как предупредил «оли-
гархов», замешанных в оперативном деле, что ими «интересуются» 
в данном процессе проверки? Потому что этот вопрос намного важ-
нее, чем сам факт того, что «разговоры» были слиты. Можно сказать 
– важнее с государственной точки зрения. 

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Полностью завершились работы по перестройке моста через Видумупите на улице Кулдигас, и с 1 августа он снова открыт для пеше-
ходов и движения транспортных средств, проинформировало учреждение самоуправление «Коммунальное управление». 

Снова открыт мост через 
Видумупите на улице Кулдигас

В ентспилсский так называе-
мый Красный мост через реку 
Видумупите построен в начале 
20 века. Первоначально мост был 
арочным, с четырьмя гранитными 

опорами ограждений, разделявших обе сторо-
ны.   Позднее, во времена первой Латвийской 
Республики, установили более толстые пери-
ла.   Ещё позднее, с расширением и строи-

тельством проезжей части и велосипедных 
дорожек к нему были добавлены железобетон-
ные конструкции, мост был выпрямлен и функ-
ционально обрёл более примитивный образ, 
рассказала представитель Коммунального 
управления Лига Зуте.  

Так как с течением времени мост был пол-
ностью изношен и находился в плохом тех-
ническом состоянии, было принято решение 

его реконструировать. На мосту произведена 
перестройка несущих конструкций, сделано 
обновление сводов, положено новое бетонное 
покрытие проезжей части и по краю пешеход-
ной дорожки, положена клинкерная брусчатка, 
установлены обновленные четыре прежние 
гранитные опоры ограждений и восемь новых 
ограждающих гранитных опор, которые соеди-
нены с дубовыми перилами. 

В конце этой недели, когда в течение 
трёх дней будет отмечаться 728-й день 
рождения города Вентспилса, для про-
гулок после реконструкции будет открыт 
Южный мол Вентспилсского порта. На 
нём уже с ранней весны велись масштаб-
ные работы по реконструкции, которых 
на Южном моле не было более полувека, 
и вот теперь вентспилчане и гости горо-
да смогут оценить его новый, преобра-
жённый образ и насладиться чудесной 
прогулкой.   

Снова откроют для прогулок 
на время Праздника города

П равда, как указала представи-
тель управления Вентспилсского 
свободного порта Инга Иевиня, 
после праздника на короткий 
срок доступ к молу снова будет 

ограничен. Это необходимо для того, чтобы 
полностью завершить последние работы по 
благоустройству и приведению в порядок 
Южного мола.  Мол для прогулок будет 
открыт в течение трёх дней – с 3 августа до 
утра понедельника 6 августа. 

Масштабная реконструкция мола нача-
лась в марте этого года. В настоящее 
время строительные работы почти полно-
стью завершены, но осталось еще выложить 
последний слой покрытия дорожки и завер-
шить установку низкого освещения.  Чтобы 
обеспечить лучшую защиту от волн, Южный 
мол дополнен 1349 пятитонными тетрапода-
ми, а также 204 бетонными массивами, каж-
дый из которых весит 45 тонн. Также про-
изведен ремонт фасада мола, обновлено 

покрытие и проведено новое освещение на 
протяжении всего мола. 

Проект реконструкции Южного мола реа-
лизует АО «BMGS». Общие расходы на стро-
ительные работы составили 2,4 млн евро, 
из которых 85% покрывает Фонд кохезии 
Европейского Союза. 

Южный мол в Вентспилсе – это одно из 
излюбленных мест для прогулок вентспил-
чан и гостей города, а для порта мол явля-
ется одним из самых важных гидросоору-

жений. Это дамба, которая простирается от 
суши до моря и защищает порт от волн, льда 
и наносов. Молы Вентспилсского порта в их 
нынешнем виде построены более ста лет 
назад, однако серьёзные ремонтные рабо-
ты на Южном моле проводились в середи-
не 90-х годов прошлого столетия, а такой 
основательной реконструкции, как этом году, 
Южный мол не видел по меньшей мере 60 
лет, подчеркнула представитель свободно-
го порта. 



№. 29 (72)  3 авг уста 2018 года Интервью  /  3

Приближается праздник горо-
да Вентспилса, погода по-настояще-
му летняя! Какое настроение у оппо-
зиции в Вентспилсском городском 
самоуправлении?  

Лето на самом деле выдалось исключи-
тельное! Такая погода в самый раз для горо-
да с превосходными дюнами, чудесными воз-
можностями отдыха у моря. Жаль, что жите-
лям города праздничное настроение портит 
повышенная в разы из-за жары концентрация 
пыли или запахи от нефтепродуктов, которые 
возникают в результате перевалки, в воздухе. 
Об этом в последние дни немало говорилось 
в медиа. К сожалению, все это происходит в 
атмосфере конфликтов между заинтересован-
ными сторонами.  

Примечательно, что в последние дни июня 
мы, четверо депутатов меньшинства – Даце 
Корна, Айвис и Иварс Ландманисы и я – 
подали в Вентспилсскую думу 13 вопросов, 
среди которых – как используются передан-
ные во владение Управлению Вентспилсского 
свободного порта активы самоуправления, 
почему представители Вентспилсского город-
ского самоуправления Айварс Лембергс, 
Янис Витолиньш, Гунтис Блумбергс и Дидзис 
Ошениекс ни разу не представили на заседа-
ниях Вентспилсской городской думы  отчета 
о своей деятельности в правлении свободно-
го порта? Мы сделали упор на ту элементар-
ную истину, что Управление Вентспилсского 
свободного порта – учреждение, созданное 
думой, поэтому дума должна проводить аудит 
и проверять законность деятельности свобод-
ного порта, что этот процесс, если он происхо-
дит, должен быть прозрачным для обществен-
ности. К сожалению, это не так. По крайней 
мере, я, как депутат данного созыва, отчетов 
от Управления свободного порта перед самоу-
правлением не видел. 

Вентспилчанам было бы интересно 
знать, что вам, оппозиционным депутатам, 
ответило руководство думы? 

Ответ исполнительного директора 
Вентспилсской городской думы Алдиса Абеле 
был в очередной раз цинично прост: инфор-
мируем вас, что Управление Вентспилсского 
свободного порта находится в подчинении 
Кабинета министров, в свою очередь, реализу-
ет это министр сообщения. Абеле деклариро-
вал, что компетенцию свободного порта опре-
деляют законы и правила самого свободного 
порта, регламентирующие внутренний режим, 
что поэтому Вентспилсская городская дума 
не может предоставить ответы нам, четверым 
депутатам меньшинства, на те вопросы, кото-
рые мы задали в своем заявлении. Короче 
говоря, сидите смирно!  

Значит, администрация Вентспилсской 
городской думы дала вам от ворот поворот, 
тогда как в их руках – бразды правления 
роскошной каретой! Ваша готовность уча-
ствовать в решении вопросов, связанных 
с проблематикой порта, была отринута! 
Почему? Чем вы могли бы это объяснить?  

Это трудно объяснить людям, рассуждаю-
щим демократическими и правовыми категори-
ями. Такие люди не поймут, почему о хороших 
результатах работы нужно умалчивать, дер-
жать их в тайне, скрывать. Следовательно, для 
этого есть какая-то причина, известная только 
управляющим имуществом государства и само-
управления в порту. Ранее, произведя оцен-
ку эффективности деятельности Управления 
Вентспилсского свободного порта и соответ-
ствия ее нормативным актам, Госконтроль уже 
признал, что деятельность свободного порта 
не прозрачна. К тому же, недостаток принци-
пов хорошего управления Госконтроль обосно-
вал тем фактом, что Управление свободного 
порта препятствует получению информации 
депутатами Вентспилсской городской думы, 
которые должны осуществлять надзор за сво-
бодным портом!

Однако после заседания Вентспилсской 
думы 13 июля депутат Дидзис Ошениекс 
проинформировал, что он активно решает 
проблематику угольной пыли с причалов 
открытого типа AО «Вентспилсский торго-
вый порт», что его не пустили на террито-
рию предприятия, что он мобилизует жите-
лей для борьбы с распространяющейся 
угольной пылью!

Это на самом деле выглядело впечатляюще, 
я сам участвовал в этом заседании думы. Тот 
факт, что Ошениекса не впустили на террито-
рию АО «Вентспилсский торговый порт», был 
отражен в заголовках многих газет. Был сде-
лан акцент на практически заговорщическом 
сотрудничестве этого предприятия и государ-
ственных и региональных служб окружающей 
среды, чтобы фальсифицировать, уменьшить 

Вентспилсское самоуправление и угольная пыль
Интервью с депутатом Вентспилсской городской 
думы Гиртсом Валдисом Кристовскисом

критический уровень содержания в воздухе 
угольной пыли в Вентспилсе. Однако сразу 
же после речи долговременного заместите-
ля председателя думы и члена правления 
Вентспилсского свободного порта Дидзиса 
Ошениекса 13 июля в думе я задал простой 
вопрос: что он и другие трое представите-
лей самоуправления в правлении свободного 
порта – Айварс Лембергс, Янис Витолиньш, 
Гунтис Блумбергс – сделали, чтобы общими 
усилиями, с привлечением средств ЕС, госу-
дарства и самоуправления, используя име-
ющиеся в их руках рычаги, в сотрудниче-
стве с бывшим портовым флагманом – АО 
«Вентспилсский торговый порт» технически 
решить, модернизировать место обработки и 
перевалки угля в порту? Ответа не последова-
ло, и Гунтис Блумбергс сразу же встал, заявив, 
что заседание окончено, что он предвидел, 
что не следует поднимать эту тему на заседа-
нии думы.  

Все же, поскольку мы являемся депутата-
ми меньшинства, под нашу ответственность не 
передан ни один вопрос, касающийся жизни 
города, в том числе, такой, который связан с 
проблематикой порта или окружающей среды. 
Поскольку Управление Вентспилсского сво-
бодного порта отчетов не предоставляет, руко-
водство самоуправления прикрывается тем, 
что надзор осуществляет Министерство сооб-
щения, не хватает информации относительно 
систематических и целенаправленных меро-
приятий по улучшению окружающей среды в 
порту, что влияет на качество жизни вентспил-
чан. Наш опыт и возможности участвовать в 
решении этих вопросов не используются соот-
ветствующим образом. 

Kак вы считаете, почему руководство 
самоуправления так поступает? 

Потому что незаконно захвативший долж-
ность председателя Вентспилсской городской 
думы, обвиняемый в тяжких преступлениях А. 
Лембергс по ему одному известным причинам 
объявил нас ненавистниками города. Он счи-
тает и декларирует, что наша деятельность 
направлена против интересов вентспилчан, 
что мы руководствуемся принципом: чем хуже 
Вентспилсу, тем лучше! Это его расчет!   

В результате такого отношения со сторо-
ны правящего большинства нас, депутатов 
меньшинства (оппозиции) в Вентспилсе, вклю-
чая Даце Корну и братьев Айвиса и Ивара 
Ландманисов, незаконно не включают в состав 
комиссий самоуправления, где, возможно, 
обсуждаются и какие-то вопросы, касающие-
ся бизнес-процессов в порту и на расположен-
ных там предприятиях. Незаконное ограниче-
ние наших прав и возможности деятельности 
абсурдно! Это настоящее и очевидное проти-
водействие правовому и демократическому 
Латвийскому государству! 

Если уж вы упомянули об этом аспек-
те, как обстоят сейчас дела с вашим иском 
против Вентспилсской думы, который вы 
подали 25 апреля в Верховный суд? 

Спасибо, что вы спросили об этом! Это уни-
кальное дело свидетельствует, что в течение 
первого года работы в Вентспилсской думе 
пришлось главным образом обратиться к акту-
ализации законности, принципов демократии 
и хорошего управления. Потребовалось вло-
жить много труда и профессиональных знаний, 
чтобы добиться того, чтобы мой иск в отноше-
нии Вентспилсского городского самоуправле-
ния рассматривал Верховный суд, чего ранее не 
было в таком аспекте в истории права Латвии. 
В результате Конституционный суд в своем 
постановлении от 22 июня о Саласпилсском 
самоуправлении и Министерстве охраны окру-
жающей среды и регионального развития отве-
тил и на часть вопросов, которые затронуты 
в моем иске против Вентспилсского самоу-
правления. Например, уже сказано, что депу-
таты меньшинства не только должны быть 
включены в комиссии самоуправления, сове-
ты и рабочие группы, но это необходимо сде-
лать пропорционально результатам выборов. 
Относительно соблюдения этого принципа я 
говорил и писал заявления в Вентспилсскую 
городскую думу и ее Комиссию по соблюде-
нию законности с первого дня своей работы 
в самоуправлении.  К сожалению, самоуправ-
ление продолжает действовать незаконно, не 
ликвидирует нарушения закона. Но мы, депу-
таты меньшинства, проявляем терпение. Мы 
дождемся решения совместного заседания 
судей Верховного суда по моему иску против 
Вентспилсской думы, а затем сделаем шаг в 
направлении ликвидации нарушений со сторо-
ны руководства самоуправления. 

Это звучит оптимистично. Однако ограни-
чивает ли сложившаяся ситуация ваши воз-
можности работать над решением вопроса 

по улучшению окружающей среды в порту? 
Безусловно. Не имея актуальной инфор-

мации, сложно предвидеть или предотвра-
тить возникающие проблемы. Но то, что нас 
не включают в комиссии, советы и правления, 
где рассматриваются вопросы развития порта, 
в том числе, касающиеся окружающей среды, 
лишь малая часть проблемы. К сожалению, 
другая часть коренится в неспособности долж-
ностных лиц создавать цивилизованный диа-
лог и эффективно сотрудничать с предприяти-
ями Вентспилсского порта. Кажется, что каче-
ство сотрудничества в значительной степени 
определяют исторически сложившиеся дли-
тельные конфликтные отношения вентспилс-
ских влиятельных политически-экономических 
групп.  

Не является ли тот факт, что должност-
ное лицо Вентспилсской думы – Дидзис 
Ошениекс не был допущен на территорию 
АО «Вентспилсский торговый порт» прояв-
лением этих отношений? 

На самом деле – да. Как известно, депу-
тат, заместитель председателя Вентспилсской 
думы Д. Ошениекс уже около десяти лет состо-
ит в правлении Вентспилсского свободного 
порта. Если бы у него была хорошая репута-
ция, то его впустили бы. Если уж не впуска-
ют на территорию какого-либо предприятия в 
Вентспилсском порту для оценки и обсужде-
ния важного вопроса, связанного с качеством 
жизни городской общественности, то напраши-
вается вывод, что правление Вентспилсского 
свободного порта не поддерживает достаточ-
но конструктивных отношений с руководством 
соответствующего портового предприятия. 

Возможно, на сей раз Д. Ошениекс пере-
старался, отправившись на предприятие с 
представителями общественности, стиму-
лируя сбор подписей жителей города для 
скорейшего решения вопроса с угольной 
пылью?    

С учетом того, что Д. Ошениекс дол-
гое время является должностным лицом в 
Вентспилсском самоуправлении и свободном 
порту, его действия можно расценивать как 
популистские. В его прямые обязанности вхо-
дит политически способствовать современ-
ным решениям в процессе перевалки грузов 
и технологии их обработки. Способствовать 
этому может лишь успешное сотрудничество с 
портовыми коммерсантами и предприятиями. 
Почему это не сделано за все десятки лет, про-
работанных этим должностным лицом? 

Депутат Д. Ошениекс на руководящих 
должностях в самоуправлении и свобод-
ном порту около десяти лет? 

Кажется, вы правы. Но он один из четырех 
неизменных представителей Вентспилсского 
городского самоуправления в правлении сво-
бодного порта. Думаю, что депутаты Гунтис 
Блумбергс и Янис Витолиньш в Управлении 
Вентспилсского свободного порта уже как 
минимум лет двадцать, если не больше. Тем 
не менее, депутат А. Лембергс, который за 
деятельность с портовыми предприятиями 
обвиняется в совершении тяжких преступле-
ний, всех их, несомненно, превосходит! Он в 
Управлении Свободного порта с момента его 
основания в начале девяностых годов. По 
сути, его ответственность отчасти за техниче-
ское состояние портовых предприятий нужно 
оценивать начиная с конца семидесятых, когда 
А. Лембергс явился в порт как комсомольский 
активист, чтобы практически в центре горо-
да строить завод для перевалки аммиака и 
жидких химических веществ, даже производ-
ства жидких минеральных удобрений. Поэтому 
все они, вся эта четверка из правления сво-
бодного порта, прекрасно знают технические 

возможности всех терминалов Вентспилсского 
порта и суровую рыночную ситуацию, с кото-
рой должны считаться портовые коммерсан-
ты. Будучи столько лет напрямую или кос-
венно заинтересованным в работе предприя-
тий Вентспилсского порта, отправиться в АО 
«Вентспилсский торговый порт» с группой про-
тестующих жителей!? Это же несерьезно! Это 
притворство! 

Но вы же сами в ранней молодости соби-
рали тысячи вентспилчан, которых 5 июня 
1988 года повели в шествие протеста с 
девизом «За чистый Вентспилс!» (Par tīru 
Ventspili!)

Было такое, и я горжусь этим до сих пор, 
даже по прошествии тридцати лет! Но между 
тем временем и настоящим огромная разни-
ца! Вентспилсский клуб по защите окружаю-
щей среды под моим руководством органи-
зовал демонстрацию, собрав подписи более 
25 000 вентспилчан в условиях тоталитарно-
го режима и подал их М. Горбачеву в Москву! 
Сегодня мы живем в условиях правового 
государства. Сейчас общественность пыта-
ет(-ют-)ся привлечь должностное(-ые) лицо(-а) 
Вентспилсского свободного порта с выдаю-
щейся зарплатой, обязанностью которого(-ых) 
является решать проблематику перевалки 
угля, у которого(-ых) годами была возможность 
требовать введения новых технологий и стан-
дартов окружающей среды! 

Вы хотите сказать, что депута-
ты Вентспилсской городской думы в 
Управлении Вентспилсского свободного 
порта недостаточно защищают или даже 
игнорируют интересы, касающиеся каче-
ства жизни вентспилчан?  

Видите ли, если за 30 лет, начиная с демон-
страции 5 июня 1988 года, при поддержке раз-
личных местных и международных комиссий, 
при доходах в сотни миллионов евро и долла-
ров «в золотые десятилетия» перевалка угля 
в АО «Вентспилсский торговый порт» не была 
модернизирована, то можно сказать, что упо-
мянутыми представителями Вентспилсского 
самоуправления в правлении Вентспилсского 
свободного порта, конечно, в сотрудничестве 
с отдельными назначенными министерствами 
членами правления свободного порта, руко-
водили другие интересы. Кое-кто стал мульти-
миллионером. Очевидно, что качество жизни 
вентспилчан десятки лет оставлялось на вто-
ром плане. 

Но ведь AО «Вентспилсский торговый 
порт» – частное предприятие, а не предпри-
ятие самоуправления!  

Это так. Сейчас так и есть. Сегодня на 
рынке между вентспилсскими предприятиями 
ведется борьба за груз, в том числе, привлече-
ние каменного угля, поэтому модернизировать 
предприятия намного сложнее, чем в девяно-
стые, когда России не было достаточно мощ-
ности своих портов, когда предприятия были 
под управлением самоуправления или госу-
дарства. Тогда привлекать грузы было срав-
нительно легко. Почему тогда не осуществи-
ли максимальную модернизацию предприя-
тий в Вентспилсском порту, чтобы обеспечить 
выполнение необходимых требований по охра-
не окружающей среды? 

Почему это не было сделано?
Потому, что тогда первичным был интерес 

дешево приватизировать предприятие, а не 
стремительно модернизировать его. За эти 
чудеса того времени председатель правления 
Вентспилсского свободного порта, одновре-
менно депутат Вентспилсской думы, которому 
суд запретил занимать эту должность, сегодня 
четыре дня в неделю в Рижском окружном суде 
отчитывается на скамье подсудимых, будучи 
обвиненным в тяжких преступлениях.  

Однако, несмотря на эту деликатную 
проблему, на то, что Вентспилсское город-
ское самоуправление сейчас не является 
ответственным за деятельность портовых 
предприятий, способствующую загрязне-
нию окружающей среды, дума потребова-
ла от АО «Вентспилсский торговый порт» 
и Государственной службы среды принять 
меры для решения проблемы угольной 
пыли.  

Обязанность думы – действовать. 
Своевременно. Не только писать запросы, но 
и использовать своих представителей в прав-
лении свободного порта, которое одновре-
менно является руководством Вентспилсского 
городского самоуправления. Еще лучше было 
бы, если бы дума сумела в этой работе объ-
единить все политические силы, в том числе, 
оппозицию. Но, как я уже упоминал, 13 июля, 
в тот день, когда Д. Ошениекс публично жало-
вался, что его не впустили на территорию АО 
«Вентспилсский торговый порт», говорил, что 
нужно привлечь жителей, мы, депутаты мень-
шинства, получили четкий ответ Вентспилсской 
городской думы: не суйте нос, куда не положе-
но! Самые настоящие стандарты фальши! 
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После Брюсселя  
вокруг земного шара

Оказывается, в Вентспилсе 
воздух самый чистый среди 
крупных портовых городовЕсли посмотреть 

со стороны, то к 
родившемуся в семье 
сельских учителей 
Эйнару Пункстиньшу 
можно полностью 
отнести известное 
английское выражение” 
Self–made man”, что 
буквально означает 
«Человек, который 
сделал себя сам». 
Под этим понимая, 
что человек только и 
единственно сам пробил 
себе дорогу в жизнь и 
исполнил задуманное.  
Сам же Эйнар в 
своём выборе жизненного пути, который привёл его к 
теперешнему месту работы в престижной должности 
юриста в Европейском парламенте (ЕП) в Брюсселе 
никакого особого «пробивания дороги» не усматривает. 
Он считает, что такую возможность, как и многим 
другим, в своё время с достаточной благосклонностью 
предоставило время геополитических перемен. Эйнар 
был среди тех, у кого хватило ума и силы воли эту 
возможность использовать. Самым трудным было 
начало, которое совпало с закатом советской империи.  

В последний день июля в помещении Вентспилсского 
регионального управления Государственной служ-
бы окружающей среды состоялась встреча АО 
«Вентспилсский торговый порт» с жителями по вопро-
су об угольной пыли. Работники ВТП и эксперты в обла-
сти окружающей среды подготовили исчерпывающие 
ответы на все вопросы, интересующие вентспилчан в 
этом контексте. 

В начале встре-
чи член правле-
ния международ-
ного консульта-
ционного пред-

приятия по вопросам окру-
жающей среды «Estonian, 
Latvian & Lithuanian 
Environment» (ELLE) Айга 
Кала проинформировала 
о влиянии угольной пыли 
на качество воздуха и здо-
ровье жителей. Поскольку 
об этом вопросе в послед-
нее время в публичном 
пространстве было очень 
много дезинформации, что 
вызвало большое непони-
мание среди жителей, то А. 
Кала пояснила, что уголь-
ная пыль, которая видна 
невооруженным глазом, не 
оказывает вредного влия-
ния на здоровье и до легких 
не доходит. «С точки зрения 
здоровья внимание, скорее, 
стоит обратить на мелкие 
твердые частицы, которые 
меньше PM10. Tолько они, 
проникая глубоко в орга-
низм человека, могут повли-

ять на его состояние здоро-
вья», – пояснила эксперт. 

КАЧЕСТВО ВОЗДУХА  
ЛУЧШЕ, ЧЕМ В 
РИГЕ И ЛИЕПАЕ 

Допустимая концентра-
ция PM10 в жилой зоне 
составляет 50 микрограм-
мов на кубический метр, 
и, согласно нормативам, 
эту предельную величину 
разрешено превышать не 
чаще, чем 35 раз в году. 
Согласно оперативным дан-
ным Латвийского центра 
окружающей среды, гео-
логии и метеорологии, в 
этом году в Риге по состо-
янию на 27 июля допусти-
мая концентрация частиц 
пыли была превышена уже 
44 раза, в Лиепае – 8 раз, 
тогда как в Вентспилсе – 4. 
К тому же, и качество воз-
духа в Вентспилсе лучше, 
чем в Лиепае и Риге. О том, 
что вентспилчанам не стоит 
беспокоиться по поводу  

УДАЛОСЬ ПОПАСТЬ 
НА ФЛАГМАН 

«Да, после оконча-
ния Вентспилсской сред-
ней школы № 1 им. Я. 
Фабрициуса при посту-
плении на юридический 
факультет Латвийского 
университета (ЛУ) на одно 
место было 25 претен-
дентов.  “Если это можно 
назвать «пробиванием 
пути», тогда да – осталь-
ные 24 остались за бор-
том ЛУ. Мне, мальчиш-
ке из провинции, который 
видел Ригу, когда в основ-
ном летом проезжал через 
неё по дороге к бабушке с 
дедушкой в Алуксне, уда-
лось попасть на палубу тог-
дашнего флагмана выс-
шего образования и удер-
жаться. На какое-то время 
я сошёл с неё, чтобы пора-

ботать на Рижской киносту-
дии, и затем снова вернул-
ся в свою “alma mater”, но 
это отдельный рассказ», 
Эйнар твёрдый реалист, но 
об этом периоде говорит, 
что в то время с ним проис-
ходили трудно объяснимые 
умом случаи.   

«В средней школе я не 
был ни среди зубрил, ни 
среди отличников, но мне 
нравилось (и до сих пор 
нравится!) учиться, узна-
вать и испытывать что-то 
новое. Возможно, это в 
генах от родителей-педа-
гогов? Отец Илгварс знал 
по меньшей мере четыре 
иностранных языка, в его 
комнате одна стена была 
выделена для настенных 
часов и картины, остальные  

Уже в конце этой недели в течение трех дней вентспилчане и 
гости, собравшись вместе, будут с размахом отмечать 728-й 
день рождения Вентспилса. Kак всегда, ожидается широкая и 
разнообразная программа, в которой каждый сможет выбрать для 
себя что-нибудь интересное. Даже те, у кого весьма утонченные 
интересы, обещают организаторы праздника. 

С 728-м днем рождения! 

K аким будет праздник в этом году, 
время покажет. Да, между прочим, 
прогноз погоды не особенно обна-
деживающий, к тому же, во время 
центральных событий праздника 

обещают сильный дождь. Ну и пусть льет! 
Празднику это не помеха, а гостей даже 
самый сильный дождь не распугает, да и в 
такую длительную жару освежающий дождик 
пойдет лишь на пользу, не так ли? Летний 
душ освежит и красочные цветочные ковры, 

которые на протяжении всей этой недели 
создавали 28 команд флористов. В этом году 
девиз фестиваля: «Латвия – земля, которая 
цветет!». В субботу каждый вентспилчанин 
или гость города сможет отдать свой голос 
за понравившуюся композицию. Голосование 
пройдет при помощи камешков с 11:00 до 
14:00. Часом позднее на главной сцене огла-
сят имена лауреатов фестиваля. 

Администратор координи-
рования законодательства 
ЕП Эйнар Пункстиньш.

Вопрос о содержании в порядке территорий, прилега-
ющих к зданию, становится актуальным из года в год. 
Владельцы частных домов возмущены этой несправед-
ливостью, самоуправления не желают слушать мнение 
своих жителей. И Вентспилсское городское самоуправле-
ние не исключение.  

Прилегающие территории 
как яблоко раздора

С уть дела про-
ста: владельцы 
частных домов, 
которые пла-
тят как подоход-

ный налог с населения, так 
и налог на недвижимую соб-
ственность, обязаны содер-
жать в порядке прилегающую 
к их дому территорию само-
управления. К владельцам 
квартир в многоквартирных 
домах таких требований не 
предъявляется, о территории 
возле дома заботится двор-
ник, зарплата которого вклю-
чена в счет за коммунальные 
услуги. Однако в реальности 
жители находятся в совер-
шенно неравной ситуации – 
часть из них затрачивает на 
содержание находящейся в 
общественном пользовании 
территории значительные 
ресурсы, а части жителей 
это обходится всего лишь в 
несколько евро в месяц. В 
свою очередь, самоуправ-
ление, которое получает 
как львиную долю подоход-
ного налога, так и налог на 
недвижимую собственность, 
в основном занимается тем, 
что налагает администра-
тивные наказания на «про-
винившихся» собственни-
ков. Льготы достаются лишь 
тем, кому они положены в 
рамках социальной помощи 
самоуправления. 

ВОПРОС  
РАССМАТРИВАЛСЯ  
В КОНСТИТУЦИОННОМ 
СУДЕ 

В свое время дело о 
содержании в порядке при-
легающих территорий дошло 

даже до Конституционного 
суда. Некий рижанин в 
Конституционном суде оспо-
рил соответствие пунктов 4.3 
и 4.4 «Правил об уборке тер-
ритории и содержании строе-
ний в городе Риге» 105-й ста-
тье Конституции Латвийской 
Республики (каждый имеет 
право на собственность). 
Упомянутыми нормами было 
определено: «уборка приле-
гающей территории (стриж-
ка газонов, чистка тротуара, 
сбор и вывоз мусора); чист-
ка от снега и льда (до покры-
тия пешеходного тротуара) 
пешеходных тротуаров возле 
недвижимой собственности и 
на прилегающих территори-
ях, за исключением остано-
вок общественного транспор-
та, посыпка материалом про-
тив скольжения, чистка доро-
жек во дворе и посыпка каж-
дый день до 8:00 (..)».

Подобные требования 
– и в правилах, касающих-
ся содержания городской 
территории и строений, в 
Вентспилсе. Тем интереснее 
аргументы Конституционного 
суда, согласно которым КС в 
2014 году удовлетворил соот-
ветствующий иск и признал, 
что, поскольку Рижская дума 
не ввела механизм своего 
участия в данном процессе, 
чтобы уменьшить то бремя, 
которое налагается на вла-
дельцев недвижимости спор-
ными правилами, то упомя-
нутые нормы не соответству-
ют статье 105-й Сатверсме и 
должны подвергнуться изме-
нениям. Иными словами,  


